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روزنامه صبح ایران

سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس:

اظهارات حضرتی و فلاحت پیشه در حیطه وظایف نمایندگی بود

معاون وزیر راه و شهرسازی:

20 میلیون ایرانی در بافت فرسوده زندگی می کنند

مدیرکل دفتر تنظیم مقررات سازمان مالیات:

پزشکانی که از کارتخوان استفاده نکنند، جریمه می شوند

طرح  بخشش جرایم بانکی به سود چه کسانی تمام می شود؟

معامله دو سر برد 
بدحساب های   بانکی
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یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: صندوق های آرا و 
انتخابات در ایران ناموس سیاسی کشور است. جمهوری یعنی صندوق 
رای و انتخابات و اگر این تضعیف شود نباید شک کرد که اسلامی بودن 
هم تضعیف می شود و از بین می رود چراکه این دو یک ماهیت دارند.
حجت الاسلام مجید انصاری که معاونت حقوقی و پارلمانی ریاست 
جمهوری را در دولت  یازدهم بر عهده داشت، از سال 1380 عضو 

مجمع تشخیص مصلحت نظام است و چهار دوره ...

یک فعال سیاسی اصولگرا می گوید: جناح اصولگرایی یک پارچه 
نیست و در انتخابات آینده، به تک فهرست نخواهد رسید. ابوالقاسم 
رئوفیان، فعال سیاسی اصولگرا و دبیر حزب ایران زمین درباره موضع 
اصولگرایان درباره کاندیداتوری علی لاریجانی به ایرناپلاس می گوید: 
اصولگرایان یک پارچه نیستند. حمایت طیفی از اصولگرایان از آقای 
لاریجانی را نمی توانیم به کل جناح اصولگرایی تعمیم بدهیم. تا الان 

من به عنوان یک فعال سیاسی، این استنباط را ندارم ...

حجت الاسلام مجید انصاری:

صندوق های آرا و انتخابات 
ناموس سیاسی کشور است

ابوالقاسم رئوفیان :

اصولگرایان در انتخابات آینده 
به یک فهرست نمی رسند
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 اخذ مجوز و موافقت واگذاری 300 هکتار از اراضی شهر فرودگاهی به شهرداری قم به تصویب 
اعضای شورای اسلامی شهر قم رسید.یکصد و ششمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم شامگاه دوشنبه در ساختمان این نهاد با حضور اعضای شورا، شهردار و به ریاست حسن 
بختیاری نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم برگزار شد.دراین جلسه لایحه اخذ مجوز و موافقت با 
واگذاری 300 هکتار اراضی مجتمع گردشگری طرلاب به شهرداری قم مطرح و اعضای شورای شهر 
قم نظرات خود را در این خصوص مطرح کردند.با توجه به مشکلات پدید آمد برای پروژه فرودگاه 
قم و مجتمع گردشگری طرلاب و توقف پروژه پس از سال ها، دولت تصمیم گرفت برای گره گشایی 
از این پروژه نیمه کاره آن را به شهرداری قم واگذار کند.در این خصوص جلسه ای با حضور استاندار و 

برخی از مسئولان دستگاه نظارتی و قوه قضائیه و همچنین نمایندگان ...

شهردار قم با بیان این که بخش خصوصی علاقه به سرمایه گذاری در فرودگاه قم ندارد، گفت: 
هدف شهرداری کمک کردن به تکمیل و ساخت فرودگاه در شهر قم است.دکتر مرتضی سقائیان 
نژاد ضمن گرامیداشت یاد و خاطره ای شهدای عملیات مرصاد، اظهار داشت: برای تعیین تکلیف 
ساخت فرودگاه در شهر قم جلسات مختلفی با حضور نمایندگان دولت، قوه قضائیه و مجلس 
تشکیل شده است و تصمیم گیری های مهمی نیز در این زمینه صورت گرفته است.شهردار قم با 
اشاره به واگذاری 300 هکتار از اراضی مجتمع گردشگری فرودگاه قم به شهرداری قم، تصریح کرد: 
این واگذاری با نظر و موافقت دولت و قوه قضائیه بوده است و هیچ مشکل قانونی در این زمینه وجود 
ندارد.سقائیان نژاد افزود: در واقع با پیگیری های صورت گرفته 300 هکتار به عنوان پشتوانه و امتیاز 

به شهرداری قم داده شده است.وی با بیان این که بخش خصوصی علاقه ای به ورود ...

در جلسه شورای اسلامی شهر قم تصویب شد

واگذاری ۳00 هکتار از اراضی 
شهر فرودگاهی به شهرداری قم

شهردار قم :

هدف شهرداری کمک 
به تکمیل فرودگاه قم است

48

4

صدور ۹۷۸ حکم قطعی 
در پرونده های مفاسد اقتصادی 

معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل 
شرکت بازآفرینی شهری ایران گفت: ۲۰ 
میلیون ایرانی در قالب پنج میلیون و ۷۰۰ 
هزار خانوار در بافت های فرسوده شهری 

زندگی می کنند. 
سید محمد پژمان، روز سه شنبه در 
بازآفرینی شهری  اعضای ستاد  نشست 
همدان افزود: بیش از ۲ هزار و ۷۰۰ محله 
شامل طرح بازآفرینی شهری در کشور 
است که گستره آن نزدیک به ۱۴۱ هزار 
هکتار می رسد.وی افزود : ۲ میلیون و ۵۰۰ 
هزار میلیارد ریال اعتبار برای باز آفرینی آن 
ها نیاز است که با وجود تحریم ها و فشار 
اقتصادی نمی توانیم این اعتبار را به این 
بخش اختصاص دهیم.وی با اشاره به اینکه 
۵۴۳ شهر درگیر طرح بازآفرینی شهری 
هستند، اضافه کرد: امسال ۳۷ هزار و ۷۰۰ 
میلیارد ریال اعتبار دولتی برای این طرح در 

نظر گرفته شده است.
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت 
بازآفرینی شهری ایران گفت: تمام اعتبارات 
طرح بازآفرینی شهری در اختیار مناطق 

فرسوده قرار می گیرد و ریالی از آن در 
زمینه ای دیگر خرج نمی شود.

بازآفرینی  کار  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اتفاقی است که محور و مرکزیت اصلی آن 
را شهرداری ها در اختیار دارند، تاکید کرد: 
دولت نمی تواند در این بخش به صورت 
مستقیم ورود کند و از دستگاه های مرتبط 

می خواهیم وارد متن این کار شوند.
پژمان ادامه داد: با توجه به زندگی دهک 

های پایین جامعه در این مناطق، باید 
برای اجرای این طرح همه دستگاه ها ارائه 

تخفیف های لازم را اجرایی کنند.
وی با تاکید بر اینکه نباید سنگ جلوی 
پای مردم بیاندازیم، افزود: باید به ساکنان 
این مناطق میدان بدهیم چرا که ۲۵ درصد 
جمعیت کشور درگیر مصیبت مناطق 

فرسوده هستند.
گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 

هیچکس غیر از شهرداری ها نباید دفتر 
تسهیل گری تاسیس کند و هر دستگاه 
های اجرایی برای ارایه سرویس به مردم از 
دفاتر تسهیل گر شهرداری ها  استفاده کنند.

وی عنوان کرد: خیلی از سکونت گاه های 
غیر رسمی سند ندارند، اگر اراضی ملی 
است باید در اختیار ما قرار گیرد و پس از 
آن سند دار شوند تا تسهیلات در اختیار 

آنها قرار گیرد.
پژمان تاکید کرد: از کیفیت ساخت و 
ساز در مناطق فرسوده به هیچ وجه کوتاه 
نمی آییم و استحکام بنا خط قرمز ما است.

وی با اشاره به اینکه معماری این بناها 
باید فاخر و قابل عرضه باشد، افزود: رعایت 
مباحث مهندسی و آیین نامه در ساخت 

این بنا ها اجرا می شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس 
هیات مدیره و مدیرعامل شرکت بازآفرینی 
شهری ایران گفت: تمام سهمیه قیر سال 
گذشته توزیع شد و امسال هنوز مقدار آن 
مشخص نشده و پس از تعیین سهم هر 

استان قیر مورد نیاز توزیع می شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

20 میلیون ایرانی در بافت فرسوده زندگی می کنند
 

اشتباهات مرد توئیتری
آخرین  از  یکی  در  آمریکا  جمهور  رییس  ترامپ 
توئیت های خود گفته است ایرانیان هرگز درجنگ 
پیروز نبوده اند و هیچ گاه در مذاکره شکست نخورده 
اند.این پیام رییس جمهور آمریکا در دو سطح محتوا و 

هدف قابل ارزیابی است.
۱-محتوا: واقعیتهای تاریخی آشکارا بیانگر آن است که ایرانیان در دوره های تاریخی 
مختلف هرچند شکستهایی را تجربه کرده اند اما پیروزیهای مهمی را پشت سر گذاشته 
اند.داریوش و کوروش  امپراتوری هخامنشیان را وسعت دادند و تثبیت بخشیدند.

اشکانیان،جانشینان اسکندر را سرنگون کردند و به امپراتوری رم شکستی  تحقیر آمیز 
تحمیل کردند،ساسانیان با امپراتوری رم،به توازن قدرت رسیدند،سرداران ایرانی،اولین 
حکومتهای مستقل را در برابر تسلط خلفای عباسی،تشکیل دادند،شاه عباس،مقتدرانه 
عثمانی را به عقب راند،نادرشاه شکستی مضمحل کننده به هند تحمیل و عثمانی را 
مهار کرد و جمهوری اسلامی در برابر صدام و حامیانش تمامیت سرزمینی ایران را 
حفظ کرد.نکته مهم آن است که ایرانیان در دوره معاصر آنگاه شکست را تجربه کرده 
اند که با ائتلاف رسمی و غیررسمی قدرتهای خارجی روبرو بوده اند.جالب تر آنکه ایران 
در جنگ تحمیلی،با جبهه متحدی از صدام و حامیانش روبرو بود و استقلال خود را 
حفظ کرد.اما آمریکا در برابر  همان صدام و برای شکست آن،ائتلافی از حکومتها را 

شکل داد.
۲-ایرانیان در عرصه دیپلماسی در دوره معاصر آمیزه ای از شکست و پیروزی را 
تجربه کرده اند.قائم مقام درباره مرز با عثمانی توافق کرد،قوام درباره آذربایجان،توانست 
استالین را مهار کند،شاه خط تالوگ را به عنوان مرز اروندرود به صدام تحمیل کرد 
و سرانجام  آنکه جمهوری اسلامی،درباره موضوع هسته ای با ۶حکومت توافق کرد.

ایران در مقابل،ناکامی های دیپلماتیک را پشت سر نهاد.معاهدات گلستان،ترکمن 
چای،آخال و پاریس،سبب جدایی قسمتهای مهمی از خاک ایران شد،مشاور الممالک 
انصاری و هیئت همراه نتوانستند به کنفرانس ورسای راه یابند و مذاکرات مصدق 
درباره نفت،سرانجامی نداشت.آشکار است که آنگاه که سیاستمداران هوشمند مانند 
قوام و قائم مقام و ظریف،توانسته اند ظرفیتها و فرصتهای داخلی و خارجی را فعال 

کنند،دیپلماسی به پیروزی منجر شده است.
۲-هدف: به نظر میرسد ترامپ با اشاره به شکست ایران در نبرد و پیروزی آن 
در عرصه دیپلماتیک قصد دارد تهران را از رویارویی به گفتگو بکشاند.اما روش او 
بدون شک اشتباه است.این ادعا که ایران در نبردها،بازنده بوده است نه تنها برای 
ایرانیان،تهدیدآمیز نیست بلکه به سبب مغایرت آن با واقعیات تاریخی تحقیرآمیز و از 
این رو سبب افزایش دشمنی است.این گفته ترامپ که ایران در دیپلماسی پیروز بوده 
است،از آنجا که  او دستاورد مهم دیپلماسی ایران،برجام را تا  پرتگاه نابودی کشانده 
است نیز طعنه آمیز و آزاردهنده است.ایران مشتاق جنگ نیست و مایل به مصالحه بر 
اساس منافع ملی است.مرد توییتری نیز باید به جای اظهاراتی که نه تنها مشکل را حل 
نمی کند بلکه شرایط را پیچیده می کند ، باید به تعهدات حکومتش احترام گذارد و با 

واقع بینی برای حل بحران کنونی اقدام کند.

حشمت الله فلاحت پیشه:

پمپئو صلاحیت حضور در ایران را ندارد
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس می گوید وزیر خارجه آمریکا 

طراح جنگ روانی است و صلاحیت حضور در تهران را ندارد. 
حشمت الله فلاحت پیشه با اشاره به توئیت وزیر خارجه آمریکا مبنی براینکه پیشنهاد 
سفرش به تهران از سوی این ایران پذیرفته نشد و این موضوع را با سفر ظریف به نیویورک 
مقایسه کرد، گفت: وزیر امور خارجه ایران بر اساس معاهده مقر به نیویورک سفر کرده و 
می کند.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در توضیح معاهده مقر 
بیان داشت: زمانی در چند کنفرانس معاهده مقری طراحی و امضا شد تا سازمان ملل 
متحد در نیویورک قرار گیرد، زمانی که سازمان ملل بر اساس معاهده مقر در نیویورک 
تعریف شد قرار شد این ایالت تابعی از شرایط بین المللی باشد.نماینده مردم اسلام آباد 
غرب و دالاهو در مجلس دهم شورای اسلامی ادامه داد: حتی دشمنان آمریکا می توانند 

براساس معاهده مقر برای حضور در سازمان ملل به نیویورک سفر کنند.
وی تاکید کرد: هیچ معاهده مقری برای تهران وجود ندارد که طبق آن پمپئو به ابران 
بیاید، آن هم کسی که نقشه های دشمنی اش برای ایرانی ها مشخص و ثابت شده است.

فلاحت پیشه در پایان گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت، با بیان اینکه سفر ظریف به 
نیویورک قابل مقایسه با سفر پمپئو به تهران نیست، اظهار داشت: وزیر خارجه آمریکا 
استاد جنگ روانی و  طراح جنگ روانی علیه ایران است، موضوع سفر به تهران نیز در قابل 

جنگ روانی مطرح شده که باید گفت پمپئو صلاحیت سفر به تهران را ندارد.

سرمقـاله
وزیر نفت :

استفاده از کارت سوخت اجباری خواهد شد
وزیر نفت گفت :۲۰ مرداد استفاده از کارت سوخت آغاز می شود اما به دلیل ایجاد 
مشکلات احتمالی برای دارندگان خودرو مانند عدم تهیه کارت سوخت یا هر مشکل دیگر  

به آن ها فرصت  داده می شود اما در نهایت استفاده از کارت سوخت اجباری خواهد شد.
بیژن نامدار زنگنه پس از حضور در نشست مشترک با نمایندگان کمیسیون انرژی 
مجلس و مسئولان قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( در جمع خبرنگاران درخصوص این نشست 
گفت: مهمترین نکته ای این جلسه سه جانبه، پیام نمادین آن درخصوص عزم تمامی 
اجزای نظام برای همدلی و تکمیل ظرفیت های یکدیگر در شرایط ویژه فعلی برای مقابله 
با تحریم ها و عبور سربلندانه از این وضعیت بود.وزیر نفت با اشاره به تصویب کلیات طرح 
افزایش ظرفیت پتروپالایشگاهی در مجلس، ادامه داد: در رابطه با پتروپالایشگاه ها نیز در 
این جلسه صحبت و مقرر شد؛ آیین نامه اجرای این قانون با همکاری طرف های ذی ربط 
تدوین و پس از به تصویب دولت هرچه سریع تر اجرایی شود.وی با بیان اینکه اکنون 
وزارت نفت روزانه بالای ۱۵ میلیون لیتر اضافه تولید بنزین دارد که این اضافه تولید ذخیره 
شده و قرار است میزان صادرات افزایش پیدا کند، اضافه کرد: اضافه تولید در نفت سفید، 
گازوئیل و سوخت جد وجود دارد و به لحاظ پالایش وضعیت خوبی داریم.زنگنه همچنین 
در پاسخ به سوالی مبنی بر نحوه اجرای طرح استفاده از سوخت با استفاده از کارت، 
توضیح داد: ۲۰ مرداد استفاده از کارت سوخت آغاز می شود اما به دلیل ایجاد مشکلات 
احتمالی برای دارندگان خودرو مانند عدم تهیه کارت سوخت یا هر مشکل دیگر  به آن ها 
فرصت  داده می شود اما در نهایت استفاده از کارت سوخت اجباری خواهد شد.وزیر نفت 
عنوان کرد: حدود ۷۰۰هزار کارت سوخت به در منازل شهروندان رفته است که به دلیل 
نبودن در خانه یا هر دلیل دیگر به ادارات پست برگشت خورده اند لذا خواهشمندیم 
افرادی که هنوز کارت سوخت ندارند با مراجعه به ادارات پست کارت خود را دریافت 
کنند.زنگنه همچنین افزود: وزارت نفت روزانه ۵۰هزار کارت سوخت جدید صادر می کند 

تا طرح استفاده از کارت سوخت تکمیل شود.

سفیر پیشین ایران درعراق :

آمریکا به دنبال همراهی کشورهای 
منطقه برای کاهش تنش ها است

سفیر پیشین ایران درعراق گفت: در شرایط کنونی به نظر می رسد واشنگتن به مسیر 
غلط خود پی برده و در تلاش است تا همراهی کشورهایی مانند عراق که در تامین امنیت 
منطقه نقش مستقیمی در دوران پساداعش داشته و نگران امنیت داخلی و پیرامونی خود 

است را کسب کند. 
حسن دانایی فر با اشاره به سفر هفته گذشته عادل عبدالمهدی، نخست  وزیر عراق  
و سفر اخیر یوسف بن علوی، وزیر امور خارجه عمان به تهران در رابطه با گمانه زنی ها 
در خصوص تلاش دو کشور برای تنش زدایی در منطقه خاورمیانه و خلیج فارس گفت: 
در وهله اول این برداشت ها و گمانه زنی ها دقیقا درست است. این افراد علاقه مند به 
تنش زدایی بوده و احتمالا نیز حامل پیام هایی بودند.وی ادامه داد: با این حال مهم این 
است که هم ما و هم کشورهای منطقه بدانیم مسبب وضعیت کنونی حاکم بر منطقه 
ما آمریکا است و تبعات این تنش نیز باید متوجه همین کشور باشد.دانایی فر افزود: در 
شرایط کنونی به نظر می رسد واشنگتن هم به مسیر غلط خود پی برده و در تلاش است 
تا همراهی کشورهایی مانند عراق که در ایجاد امنیت منطقه نقش مستقیمی در دوران 
پساداعش داشته و نگران امنیت داخلی و پیرامونی خود است را کسب کند. سفیر پیشین 
کشورمان در عراق گفت: در آمد اصلی بغداد از فروش نفت است و هرگونه ناامنی در مسیر 
فروش نفت در خلیج فارس و دریای عمان روی این کشور تاثیر منفی خواهد داشت لذا 
مسئولان عراقی در این چهارچوب علاقمند هستند منطقه وارد تنش نشود و تلاش هایی 
را هم در این چهارچوب انجام می دهد.  وی همچنین در خصوص سفر وزیر امور خارجه 
عمان به تهران، با تاکید بر نقش تاریخی این کشور در رفع تنش های منطقه گفت: برای ما 
رفت و آمدها مهم نیست؛ برای ما رفتار عملی آمریکا و برخی هم پیمانان آن مانند انگلیس 
مهم است. در غیراینصورت با توجه به مشخص بودن سیاست های جمهوری اسلامی 
ایران پیغام آوردن و بردن مشکلی را رفع نخواهد کرد. دانایی فر با اشاره به یوسف بن علوی 
به تهران در نیمه ماه رمضان و سفر مجدد این مقام عالیرتبه عمانی در فاصله کم و احتمال 
حمل پیامی مهم از سوی وی نیز گفت: پیغام ها هرچه باشد همیشه مهم است اما اینکه 
وزیر خارجه چند بار بیاید معلوم است فوریتی وجود دارد.وی ادامه داد: با این حال کاملا 
واضح است که پیام اصلی که به ایران باید مخابره شود یک رفتار عملی است واگرنه پیغام 
فرستادن اینکه ما حاضر به اقدامی هستیم اما در عمل کار دیگری انجام دهند حتی با قید 
فوریت نیز برای تهران اهمیتی نخواهد داشت. دانایی فر گفت: برگشت به برجام بهترین 
پیام عملی برای کاهش تنش در منطقه است. بحران به وجود آمده در منطقه ناشی از 
خروج یکجانبه آمریکا از توافق هسته ای است و بازگشت به این تعهدات می تواند بهترین 

پیام برای کاهش این تنش باشد.  

اخبــار

سخنگوی قوه قضاییه  خبرداد

خصوصی ها خواستار حذف ارز دولتی شدند

از دولت اصرار، از خصوصی ها انکار!

مکرون به ایران سفر می کند

که  اساسی  کالاهای  واردات  به  دولتی  ارز  تخصیص 
نتوانسته نتیجه مطلوبی در میزان نرخ تورم این کالاها 
ایجاد کند، اکنون مخالفان زیادی پیدا کرده و اتاق بازرگانی 

ایران نیز خواستار حذف این ارز شده است و این در حالی 
است که دولت به تازگی در جلسه ای با این موضوع، بر روند 

تخصیص ارز 4200 تومانی تاکید کرده است...

یک اقتصاددان می گوید: کسانی که در این مدت تسهیلات گرفتند، سود کلانی نصیبشان شده است؛ اگر سود و جریمه 
مضاعف آنها بخشیده شود، نوعی نابرابری بین کسانی که وام گرفته اند و سایرین به وجود می آید. نمایندگان مجلس اواخر 
تیرماه سال جاری دو فوریت طرح الزام بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی به حذف سود و جرایم مضاعف از بدهی 
تسهیلات گیرندگان را تصویب کردند. این طرح جدید نیست و با تقریباً همین کیفیت پیش از این دو مرتبه توسط نمایندگان 
تصویب، اما هر دو بار از سوی شورای نگهبان رد شده است. در حال حاضر طرح موضوع حذف سود مرکب هیچ ارتباطی به 
موضوع بودجه نداشته و تحت عنوان یک ماده واحده مستقل تدوین شده است. البته این طرح نیز از سوی شورای نگهبان 
با ایراداتی مواجه شده است. مطابق طرح دوفوریتی مجلس، سقف تعیین شده برای حذف سود و جرایم، دو میلیارد تومان 

برای اشخاص حقوقی و 500 میلیون تومان برای اشخاص حقیقی است...
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در نظر دارد جهت تأمین نیروی انسانی مورد نیاز به تعداد 
5 نفر بر اساس ضوابط ، استخدام نماید. علاقمندان جهت 
کسب اطلاعات تکمیلی از تاریخ چهارشنبه 9 مردادماه 

98 لغایت شنبه 19 مردادماه 98 به مدت ده روز به سایت 
سازمان به نشانی www.nezamqom.ir  مراجعه فرمایند.

سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم

روابط عمومی سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم

آگهی استخدام

حسن بختیاری زاده

وزیر راه و شهرسازی گفت: بر اساس آمارها، بیش از ۸۰ درصد از معاملات 
مسکن از زمستان سال گذشته تاکنون، پیرامون خرید و فروش املاک زیر یکصد 

متر بوده است. 
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در حاشیه نشست دیروز کمیسیون عمران 
مجلس در جمع خبرنگاران با اشاره به اقدامات این وزارتخانه در ساماندهی بازار 
مسکن، گفت: در شرایط کنونی دو نگاه اصلی در حوزه مسکن وجود دارد، نگاه 
نخست نشان می دهد که بر اساس آمارها، تعداد مسکن های موجود از تعداد 
خانوارهای متقاضی، حدود ۲ میلیون واحد بیشتر است، اما با این وجود، بازار با 
کمبود مسکن مواجه است که این مشکل نشأت گرفته از وجود خانه های خالی 

در کشور است.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: از طرف دیگر طبق آمارهای به دست آمده و با 

توجه به استطاعت مالی بیش از ۵۰ درصد از جامعه، آن ها در بهترین حالت  قادر 
به خرید خانه های زیر یکصد متر خواهند بود.

وی افزود: همچنین بر اساس آمارها، بیش از ۸۰ درصد از معاملات مسکن 
از زمستان سال گذشته تاکنون، پیرامون خرید و فروش املاک زیر یکصد متر 

بوده است.
اسلامی ادامه داد: آمارهای موجود، پشتوانه ای برای تدوین برنامه های وزارت 
راه و شهرسازی جهت تولید حداقل ۴۰۰ هزار واحد مسکونی و مدیریت این بخش 
بود، حال این برنامه ها در مرحله اجرا قرارگرفته و در این مدت خوشبختانه ۱۱۲ 

هزار واحد مسکونی تولید و در اختیار متقاضیان قرار داده شده است.
وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: قطعا تولید سالانه ۴۰۰ هزار واحد مسکونی 

در کشور، یک برنامه عملی و قابل تحقق است.

وزیر راه و شهرسازی خبرداد

تولید و عرضه 112 هزار واحد مسکونی به متقاضیان مسکن

خبــر

عکس:  سمیرا شریعتمداری

ایست بازرسی باید از شورای تامین مجوز داشته باشد
حکم قصاص نجفی قابل تجدیدنظر خواهی است
بحث دوتابعیتی ها هنوز دقیق و جامع نیست 
هادی رضوی به 20 سال حبس محکوم شد
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سه اقدام برای حل 
بحران هسته ای ایران

تصور بانیان خروج ترامپ از برجام بر این بود که:۱- با 
اعمال فشار حداکثری و به صفر رساندن روابط بانکی و مالی 
و صادرات نفت ایران، اقتصاد ایران از هم خواهد پاشید؛ 

۲- شورش های مردمی سراسر ایران را فرا خواهد گرفت؛۳- ایران قدرت و نفوذ منطقه ای 
خود را از دست خواهد داد؛ ۴- در نتیجه حاکمیت فعلی ایران فروخواهد پاشید یا حداقل 
ایران از موضع ضعف به پای میز مذاکره خواهد آمد.من از اولین روزهای ریاست جمهوری 
ترامپ، مکرر تاکید کردم که این یک آرزوی تخیلی و توهمی بیشتر نیست و خروج ترامپ 
از برجام عواقب ناگواری فراتر از روابط دوجانبه ایران و امریکا در سطح منطقه ای و جهانی 
خواهد داشت.دو سال و نیم از ریاست جمهوری ترامپ و سیاست اعمال تحریم های 
حداکثری گذشته، نه تنها اقتصاد ایران از هم نپاشیده و قدرت و نفوذ منطقه ای ایران 
کاهش نیافته، بلکه ایران پیشرفته ترین پهپاد آمریکا را برفراز آب های خلیج فارس ساقط 
کرد و نفتکش انگلیس را توقیف کرد، پهپادهای حوثی ها لوله های نفت عربستان را مورد 
حمله قرار دادند، امارات تصمیم به عقب نشینی از یمن گرفت و سایر تحولاتی که نشان از 
بروز یک بحران بزرگ منطقه ای و جهانی است که با خروج ترامپ از برجام کلید خورده 
است.تا این مرحله نه تنها ترامپ به خواسته های خود نرسیده بلکه این روند به ضرر صلح 
و امنیت جهانی به پیش می رود. با وجود این معتقدم می توان مسیر را تغییر داد به شرطی 
که ترامپ قدم های ذیل را بردارد تا ورق به نفع صلح و امنیت جهانی برگردد:۱- به دعوت 
دبیرکل سازمان ملل، جلسه وزرای امور خارجه کشورهای ایران و گروه ۱+۵ )چین، 
روسیه، آمریکا، آلمان، انگلیس و فرانسه( با هدف دستیابی به توافقی جهت کاهش تنش 
های فعلی و مهار روندی که می تواند به جنگ ختم شود، تشکیل شود. در این نشست، 
تحریم های غیرقانونی ترامپ موقتا برداشته شود تا زمینه یک مباحثه و گفت وگوی سازنده 
میان ایران و آمریکا فراهم شود. حسن نیت های متقابل مثل تبادل زندانیان می تواند 
مسیر را تسهیل و تنش را کاهش دهد.۲- همه قدرت های جهانی منهای آمریکا معتقدند 
که برجام جامع ترین سند هسته ای جهانی است و باید احیا شود. طبق گزارش های 
رسمی و معتبر جهان، برجام در مورد اعتماد جهانی به عدم دستیابی ایران به بمب 
هسته ای، کارآمد بود. ترامپ مکرر گفته که خواهان دستیابی به توافقی جهت اطمینان 
از عدم دستیابی ایران به بمب هسته ای است. برجام دربرگیرنده جامع ترین و محکم ترین 
مکانیزم های بازرسی و شفافیت هسته ای جهانی در مورد عدم انحراف به سمت ساخت 
بمب هسته ای است.لذا اگر آمریکا در مورد عدم اشاعه سلاح هسته ای جدی است باید با 
ایران و سایر قدرت های منطقه ای و جهانی همکاری کند تا اصول برجام منطقه ای شده 
تا عدم وجود بمب هسته ای در ایران و کل منطقه تضمین شود. عاری سازی خاورمیانه از 
سلاح های هسته ای تنها راه حل پایدار است که برجام آن را پایه گذاری کرده است.۳- در 
چهارچوب بند ۸ قطعنامه ۵۹۸ شورای امنیت سازمان ملل و به منظور مهار تنش های 
موجود در خلیج فارس، تامین امنیت انرژی و ممانعت از بروز حوادث اتفاقی زمینه ساز 
تقابلات نظامی، تشکیل »گروه تماس ۱۳« شامل هشت کشور حاشیه خلیج فارس و 
پنج قدرت جهانی عضو دائم شورای امنیت ضروری است. امنیت در خلیج فارس نیازمند 
تعامل و همکاری قدرت های منطقه و جهانی است که بدون گفت وگو و همکاری مستقیم 

هشت کشور حاشیه خلیج فارس به ویژه ایران و عربستان ممکن نخواهد بود.

خطای که مسئولان 
را تهدید می کند 

ما معمولاً نسبت به کسانی که دوست شان داریم 
سخاوتمندتریم، از خطای آنها ساده تر می گذریم، نظرشان 
را عمیق تر می پذیریم و در قیاس با دیگران، مقاومت اندکی 

در مقابل شان داریم.در عالم سیاست هم این نگاه وجود دارد. تصمیم گیران و صاحبان 
قدرت با رواداری و مدارای بیشتر با همفکران شان برخورد می کنند. احساس می کنند 
آنها صادق ترند، اگر هم مرتکب خطا بشوند، می گویند نیت بدی نداشته اند و »هر انسانی 
ممکن الخطاست« و به همان اندازه نسبت به منتقد و مخالف خود سختگیرند، خطای 
آنها »جرم و گناه« است، سوءنیت دارند و لبخندشان حتماً توطئه و نقشه است برای 
نفوذ و ... اولین بار دکتر ادِوارد تورندایک این نکته روانشناختی را عمومی کرد و نام آن 
را اثر هاله ای )Halo Effect( گذاشت. اثر هاله ای یک خطا در شناخت و تصمیم گیری 
است که فرد قضاوت کننده بر اساس ذهنیت پیشین دست به تصمیم گیری در مورد 
فرد یا مجموعه می زند و آن را خالی از ایراد می داند.مثال مشهور این اثر، رفتار بسیاری 
از معلمان است. وقتی معلمی از دانش آموزی ذهنیتی منفی به عنوان یک فرد »تنبل« 
دارد، در برخوردهای بعدی نیز ممکن است این پیش داوری بر قضاوت او تأثیر بگذارد. 
برای همین معمولاً به معلمان توصیه می شود در هنگام تصحیح ورقه های امتحانی به 
اسامی دانش آموزان نگاه نکنند تا ذهنیت های قبلی بر نحوه قضاوت آن ها تأثیر نگذارد.در 
ارتباطات انسانی هم وقتی از کسی دروغی می شنویم و این دروغ گویی ثابت می شود، بر 
اساس اثر هاله ای که حول موضوع دروغ گویی در خصوص آن شخص در ذهن ما شکل 
خواهد گرفت، ما آن فرد را انسانی دروغ گو تصور کرده و پس از آن در اعتماد کردن به وی 
دچار تزلزل خواهیم شد. در واقع برای مغز ساده تر است تا به جای تلاش و کنکاش تازه، 
به داشته های پیشین خودش استناد کند.این اثر به همان اندازه که می تواند زیان هایی در 
پی داشته باشد در صورت استفاده هنرمندانه برای تاثیرگذاری روی دیگران موثر است. اما 
حقیقت آن است که در عالم سیاست ایرانی بیش از آنکه فکر کنید تاثیرگذار و خسارت بار 
است.موارد بسیاری از این اثر را می توان مثال زد. اندکی دقت نشان می دهد که بسیاری 
از ما گرفتار »اثر هاله ای« هستیم و به شدت روی تصمیم های ما تاثیر می گذارد. ریشه 
بسیاری از اعتماد کردن هایی که منجر به خیانت می شود در همین اثر هاله ای است. 
پرونده فسادهای بانکی نشان می دهد برخی از مدیران تنها ببه دلیل اثر هاله ای موجود در 
ذهن خود یا دیگرانی که به آنها باور داشتند، نسبت به برخی نرمش نشان دادند و زمینه 
فساد ایجاد شد.بسیاری از عزل و نصب های مدیران، تائید و رد صلاحیت ها، احضارها و 
بازخواست ها یا چشم بستن ها بر خطاهای استراتژیک دوستان ریشه در »اثرهاله ای« دارد. 
وقتی کسی را »اصلاح طلب« یا »اصولگرا« تعریف می کنیم، بسته به نزدیکی یا دوری ما 
نسبت به این دو جریان سیاسی، از پیش او را قضاوت کرده ایم و حتی روی ادبیات مان 
تاثیر می گذارد.آرزوی بزرگی است که تصور کنیم مدیران و تصمیم گیران ارشد از این 
خطای روان شناختی مصون بمانند اما درک همین نکته ساده و فهم آنکه در برابر »اثر 
هاله ای« باید مقاومت کرد و نباید به آن اجازه داد به ما ذهنیت از پیش تعیین شده ای 
نسبت به افراد بدهد و قضاوت نهایی را بر اساس شناخت کامل انجام داد، گام بزرگی است. 

به ویژه در هنگامه تائید یا رد صلاحیت افراد برای پذیرفتن مناصب کلیدی.

نماینده مردم تبریز :

صدای واحد برای پاسخگویی 
به مردم وجود ندارد

نماینده مردم تبریز در مجلس با تاکید بر این که پیروزی دشمن در جدایی سرمایه های 
اجتماعی نظام از مسئولان است، گفت: باید واقعیت ها را به مردم گفت، چرا که آنها 
نظام خود را دوست دارند و پای آن ایستاده اند.شهاب الدین بی مقدار درباره اینکه حفظ 
اعتماد مردم به عنوان سرمایه های اجتماعی کشور چه تاثیری بر مقاومت کشور در برابر 
مداخلات خارجی و فشار تحریم ها دارد؟ اظهار داشت: این که آمریکا دشمن کشور ماست 
یک امر واضح است و دشمن هیچ گاه بیکار نمی نشیند، موفقیت آمریکا زمانی خواهد بود 
که بتواند مردم را از حاکمیت جدا کند و اکنون تمام تلاش خود را به کار گرفته تا این 
عمل محقق شود.وی در ادامه اظهار کرد: یکی از ابزارهایی که آمریکا برای فاصله بین 
مردم و مسئولان در دست گرفته است، تحریم هاست که امروز تاثیر خود را بر زندگی 
مردم گذاشته است. می شد با برنامه ریزی و کاهش وابستگی بودجه به نفت تاثیر فشارهای 
آمریکا را کاهش داد.این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی تصریح کرد: بنده در زمان 
بررسی لایحه بودجه سال جاری در مجلس شورای اسلامی پیشنهاد دادم تا از سرمایه 
نهادها و بخش های غیردولتی برای کمک به دولت استفاده کنیم و اصلا خودمان از فروش 
نفت دست بکشیم.وی تصریح کرد: امروز متاسفانه کشور به صورت جزیره ای اداره می شود 
و هر وزارتخانه و اداره کار خود را پیش می برد و مشکلات را به گردن یکدیگر می اندازند. 

در اصل یک صدای واحد برای پاسخگویی به مردم وجود ندارد.

روایت پورابراهیمی از جلسه کمیسیون اقتصادی؛

دژپسند: پولشویی در اقتصاد ایران وجود ندارد
 عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: طبق گفته وزیر امور اقتصادی و دارایی 
پولشویی در اقتصاد ایران وجود ندارد.محمدرضا پورابراهیمی در تشریح جلسه روزسه 
شنبه  کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به اینکه بنده هم یکی از سوال کنندگان 
از وزیر اقتصاد بودم، ادامه داد:طبق گفته دژپسند نزدیک به دو هزار پرونده پولشویی را 
آنان دریافت کرده و مبارزه با ۱۷۰ پرونده در این زمینه را آغاز کرده اند.عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس اظهار داشت: دژپسند در این جلسه به صورت رسمی اعلام کرد که 
هیچ گونه موضوعی در مورد اظهارنظر ظریف پیرامون پولشویی به ما ارجاع نشده است 
و چنین موضوعی را در دستور کار نداشته ایم.وی بیان کرد: بنده از وزیر امور اقتصاد و 
دارایی درخواست کردم گزارش کامل شورای عالی مبارزه با پولشویی به مجلس شورای 
اسلامی و کمیسیون اقتصادی ارائه شود و قطعا پس از آنکه این گزارش به دست ما برسد، 
سوال خود را از وزیر امور خارجه مطرح خواهم کرد تا مشخص شود ظریف بر اساس چه 

مستنداتی درباره وجود پولشویی در اقتصاد ایران صحبت کرده است.

آیت الله مدرسی  یزدی:

امکان تخلف در انتخابات وجود ندارد
عضو شورای نگهبان گفت: امروز سیستم انتخاباتی در ایران اسلامی یک سیستم 
بسیار قوی است چرا که مردم با رای مستقیم نمایندگان خود را انتخاب می کنند و امکان 
تخلف در انتخابات وجود ندارد.آیت الله سید محمدرضا مدرسی  یزدی دوشنبه ۷ مرداد 
در گردهمایی ناظران هیات نظارت انتخابات شیراز، با اشاره به اهمیت ویژه شورای نگهبان 
در قانون اساسی، گفت: نظارت بر قانون گذاری، تفسیر قانون اساسی و نظارت بر انتخابات 
از میان مجموعه وظایف شورای نگهبان است.وی با بیان اینکه جایگاه شورای نگهبان 
آنقدر حساس است که ۲۰ مرتبه در قانون اساسی بر جایگاه آن تاکید شده است، افزود: 
قانون اساسی، میثاق ملی، پشتوانه عظیم، سند سعادت و پیشرفت کشور است.مدرسی 
با بیان اینکه امروز قانون اساسی ما یکی از قوانین بسیار خوب در دنیاست و ما باید دقت 
کنیم که در انتخابات افرادی انتخاب شوند که به انقلاب ضربه نزنند، افزود: امروز سیستم 
انتخاباتی کشور ما یک سیستم بسیار قوی است چرا که مردم با رای مستقیم نمایندگان 
خود را انتخاب می کنند و امکان تخلف در انتخابات وجود ندارد.او گفت: در انتخابات هیات 
اجرایی هیات نظارت ناظران نمایندگان بر انتخابات نظارت می کنند و این چنین کنترلی 
امکان تقلب و تخلف را از بین می برد.عضو شورای نگهبان تصریح کرد: اگر عده ای هم در 
زمان برگزاری انتخابات در برخی حوزه ها کارشکنی می کنند باید نیروی انتظامی و قوه 
قضایی ورود کند و نگذارد که انتخابات به حاشیه برود.مدرسی به فتنه سال ۸۸ اشاره 
کرد و گفت: کسانی که شایعه تقلب در انتخابات آن سال را مطرح کردند، چون مدرکی 
نداشتند شایعه تقلب در انتخابات را مطرح کردند تا فضا را به نفع خود تغییر دهند در 
صورتی که ساز و کار انتخابات و نحوه انتخابات نشان می دهد که امکان تقلب وجود ندارد.

وی ادامه داد: مشارکت در انتخابات سال ۸۸ دنیا را متحیر کرد و دشمنان ما از توطئه های 
خود نا امید شده بودند، ولی متاسفانه سران فتنه آب به آسیاب دشمن ریختند و امروز 
این گردنکشی های دشمنان نتیجه آن بی بصیرتی ها است.عضو فقهای شورای نگهبان 
گفت: امروز انقلاب در مسیر اصلی خودش افتاده و هیچگاه توقفی نداشته است و اگر 
احیانا مشکلاتی هر چند کوچک پیش پای آن قرار گرفته، ولی باقدرت به مسیر خود 
ادامه داده است.مدرسی افزود: هیچ کشوری در دنیا وجود ندارد که همه ابرقدرت های 
سیاسی و اقتصادی دنیا با آن دشمن باشد، ولی علیرغم این ها، ظرف این ۴۰ سال هر روز 
ایران یک پله بالاتر از دیگر کشورها قرار داردو امروز ایران تسلیم زیاده خواهی نمی شود.

وی به جایگاه، ولی فقیه در نظام مقدس جمهوری اسلامی اشاره کرد و گفت، ولی فقیه 
در همه امور کشور می تواند ورود کند و حکم حکومتی بدهد.عضو شورای نگهبان عنوان 
کرد: مهم ترین و عظیم ترین نعمت پرورگار، نعمت توحید و ولایت است و این نعمت را 

باید قدر بدانیم و  شکرگزار باشیم.

سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس:

اظهارات حضرتی و فلاحت پیشه 
در حیطه وظایف نمایندگی بود

 سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس، گفت: اظهارات الیاس حضرتی 
و حشمت الله فلاحت پیشه درباره مذاکرات و ایجاد میز مدیریت تنش در قطر یا عراق 
برای کاهش تنش بر اساس وظایف نمایندگی بوده است.محمدجواد جمالی نوبندگانی 
در توضیح جلسه روز سه شنبه هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در ابتدای نشست الیاس حضرتی نماینده مردم تهران 
ضمن حضور در جلسه درباره شکایت مطرح شده از سوی شورای عالی امنیت ملی از 
وی توضیح داد، شکایت ناظر بر مطرح کردن موضوع »مذاکره با آمریکا ممنوع است« 
بود اما آقای حضرتی در صحبت های خود به مذاکرات زمان جنگ اشاره کرد.نماینده 
مردم فسا در مجلس شورای اسلامی افزود: حضرتی توضیح داد که منظورش مذاکره با 
مقامات آمریکا و شخص ترامپ نبود بلکه تاکید کرد همان طور که در دوران دفاع مقدس 
گروه هایی را برای تبیین نظرات جمهوری اسلامی می فرستادیم، پیشنهاد دادم اکنون 
هم برای کمک به دیپلماسی و وزارت خارجه این کار صورت گیرد.جمالی نوبندگانی 
بیان کرد: حضرتی عنوان کرد که با این کار ظریف وزیر امور خارجه تنها نمی ماند و این 
افراد در راستای منافع ملی نظام می توانند به دستگاه دیپلماسی کمک کنند. با توجه به 
این اظهارات در نهایت هیات نظارت صحبت های حضرتی را خلاف وظایف نمایندگی 
تشخیص نداد.سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس در ادامه یادآور شد: در 
این جلسه فلاحت پیشه نماینده اسلام آباد هم حضور پیدا کرد،  شکایتی هم از سوی 
شورای عالی امنیت ملی از ایشان به دلیل طرح موضوع »ایجاد میز مدیریت تنش در 
قطر یا عراق با هدف کاهش تنش« مطرح شد.جمالی نوبندگانی ادامه داد: فلاحت پیشه 
در پاسخ تاکید کرد که نظرش مذاکره نبوده بلکه از آن جا که آمریکا و برخی طرف های 
منطقه ای تنش هایی را در منطقه ایجاد کرده و به آن دامن می زنند، پیشنهاد ایجاد 
کاهش میز تنش را داده است که این به معنای مقابله با سیاست های اعلامی نیست. در 
نهایت هیات نظارت صحبت های فلاحت پیشه را خلاف وظایف نمایندگی تشخیص نداد.

یک فعال اصلاح طلب:

تخریب دولت شایسته نظام نیست
 دبیرکل حزب همبستگی دانش آموختگان ایران گفت: اگرچه اصلاح طلبان ممکن 
است به بعضی از سیاست های دولت انتقاد داشته باشند اما معتقدم تخریب دولت به هیچ 
عنوان شایسته نظام نیست.»احمد شریف« درباره انتقادهای روزدوشنبه برخی نمایندگان 
از دولت، گفت: گرچه اصلاح طلبان ممکن است به بعضی از سیاست های دولت انتقاد 
داشته باشند ولی این دولت برخاسته از رای مردم و همواره مورد حمایت اصلاح طلبان 
بوده و هست. طبعا دغدغه اصلی اصلاح طلبان، حفظ منافع ملی است در آن زمان 
تصمیم گرفتند از فردی حمایت کنند که سوابق اصلاح طلبی نداشت و یک اصولگرای 
میانه رو بوده است.وی با بیان اینکه رقیب دولت، اصولگرایان هستند نه اصلاح طلبان، 
خاطرنشان کرد: اصلاح طلبان خود را متعهد می دانند که تا پایان عمر دولت از آن حمایت 
کنند و همزمان نقاط ضعف و انتقادها را به اطلاع آن برسانند ولی اینکه قصد آنها تضعیف 
دولت باشد صحت ندارد.دبیرکل حزب همبستگی دانش آموختگان ایران با تاکید براینکه 
بداخلاقی، برجسته کردن نقاط ضعف و تخریب دولت به هیچ عنوان شایسته نظام نیست، 
تصریح کرد: بهتر است به شکل موضوعی عملکرد مجلس، نمایندگان و فراکسیون ها را 
بررسی کنیم. با طرح نکردن موضوعات انحرافی، بگذاریم افکار عمومی درست تصمیم 
بگیرد.شریف خاطرنشان کرد: کسی منکر وظیفه نظارتی مجلس بر عملکرد قوه مجریه 
نیست. سوال، تذکرواستیضاح جزو وظایف ذاتی مجلس است اما مهمترین وظیفه مجلس 
قانونگذاری است و باید دید در طول این ۴ سال چه قوانینی تصویب شده و این قوانین از 

طرف چه طیفی ارائه شده و یا اینکه دولت چه لوایحی را ارائه داده است.

 عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس :

نمی خواهیم چوب لای چرخ دولت بگذاریم
 عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس تاکید کرد: نمایندگان به دنبال گذاشتن 
چوب لای چرخ دولت نیستند بلکه بر رفع مشکلات معیشتی مردم تاکید دارند.

سیدمحمدجواد ابطحی در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی، در تذکر شفاهی، 
گفت: مجلس باید شأن خود را پیدا کند و این روند معکوس که از اول انقلاب در مسائل 
فرهنگی، قانونگذاری، اقتصادی و سیاسی اصلاح شود.نماینده مردم خمینی شهر 
درمجلس شورای اسلامی تصریح کرد: متاسفانه علیرغم مفاد آئین نامه داخلی مجلس 
برخی از نمایندگان در جریان سوال از وزیر خارج از بحث صحبت کردند یا امروز آقای 
پزشکیان به عنوان رئیس جلسه تاکید کرد که برای بیان اظهارنظر درباره معاهدات تنها ۵ 
دقیقه نماینده فرصت دارد.وی افزود: این در حالی است که براساس بند د ماده ۱۳۷ آئین 
نامه داخلی تکلیف زمان اظهارنظر موافقان و مخالفان طرح و لوایح مشخص است از این 
جهت موضوعات باید در هیات رئیسه مطرح و پیگیری شود.عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس با اشاره به ماده ۲۹ برنامه ششم توسعه، گفت: دولت براین اساس مکلف 
به شفاف سازی حقوق و مزایای مدیران شده، در بودجه سال ۹۸ نیز موضوع سهمیه بندی 
کالاهای اساسی مورد تاکید قرار گرفته اما هیچ کدام اجرایی نشده است.عضو فراکسیون 
نمایندگان ولایی مجلس دهم تاکید کرد: نمایندگان براساس اصل ۶۷ قانون اساسی قسم 
خوردند و باید به نحوه اجرای قانون نظارت کنند. ما با دولت دشمنی نداریم و نمی خواهیم 

چوب لای چرخ دولت بگذاریم. تنها به دنبال رفع مشکلات معیشتی مردم هستیم.

سفیر ایران در لندن:

 مبادله پایاپای کشتی های
 انگلیسی و ایرانی غیرممکن است

سفیر ایران در لندن گفت: مبادله پایاپای برای کشتی های توقیف شده انگلیسی و 
ایرانی غیر ممکن است.حمید بعیدی نژاد، سفیر ایران در لندن، در پیامی توییتری نوشت: 
غیرممکن است مبادله پایاپایی برای کشتی های توقیف شده انگلیسی و ایرانی، آن گونه که 
رسانه های انگلیسی پیشنهاد می کنند انجام شود.وی افزود: انگلیس کشتی حامل سوخت 
ایران را به طور غیرقانونی توقیف کرده است، این در حالی است که کشتی انگلیسی به 

دلیل تخطی از برخی مقررات مهم حفاظتی/امنیتی در تنگه هرمز توقیف شده است.
این اظهارات سفیر ایران در لندن به دنبال اظهارات روز دوشنبه دومینیک راب، وزیر 
امور خارجه انگلیس مطرح می شود که درباره آزادسازی کشتی ایرانی در برابر آزاد شدن 
کشتی انگلیس، گفته بود: موضوع نوعی مبادله پایاپای نبوده بلکه قانون بین المللی و 
حمایت از قوانین سامانه قانونی بین المللی است و این چیزی است که ما بر سر آن 

پافشاری خواهیم کرد.

و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  رییس 
محاسبات مجلس، تاکید کرد: فراموش 
نکنیم صندوق های رای که هر یک میخ 
راست  و  چپ  است،  انقلاب  استحکام 
نمی شناسد. غلامرضا تاجگردون  در جلسه 
علنی دیروز مجلس شورای اسلامی در 
گفت:نخبگان  خود،  دستور  میان  نطق 
سیاسی چهل ساله انقلاب را یکایک نفله 
کردیم و به دست خود نسل کشی انقلاب 
را فراهم کردیم، هر گاه کسی به درست 
یا غلط به پایین کشیده شد، هلهله شادی 
جریانی دیگر آتش خرمن انقلاب را بیشتر 
بیشتر  روزها  این  این کلام  گویی  کرد، 
است. نوبت  به  آسیاب  است،  ملموس 

وی یادآور شد: شعار هسته ای حق مسلم 
ماست ورد زبان همه ما بود، بعد برجام را 
می نگاریم و به تصویب می رسانیم و به بهانه 
برجام به گروهی می تازیم و گروه دیگر آن 

را افتخار می دانیم، چند صباحی نگذشته 
بود که برگه برجام که کف مطالبات ما بود 
توسط دشمن دیرینه ما پاره شد و به دست 
خود ما کف خواسته هایمان یعنی برجام 
به سقف مطالبات یعنی بازگشت آمریکا 
به پذیرش برجام تبدیل می شود، تحریم 
جدی می شود و برجام فراموش می شود. 
تورم لجام گسیخته بر گُرده مردم سوار می 
شود و به ناگه همه دزد می شوند، دزدی 
هم چپ و راست نمی شناسد، هر کسی 
دزدتر  را  رقیبش  دولت  می کند  تلاش 
نشان داده و دولت خودش را منزه تر.این 
نماینده مردم در مجلس دهم، خطاب به 
نمایندگان، مطرح کرد: البته که شما بهتر 
از من می دانید مردم گیج شده اند و می 
گویند اینکه مجلس است و عصاره فضائل و 
در راس امور، آن هم دولت است و منتخب 
خودمان و این هم قوه قضائیه آمده است تا 

سختگیری کند و قوه پاکی را نمایش دهد، 
این یعنی چه؟ یعنی که قبل از آن فاسد 
بوده اند، پس این ملت به چه امیدی، به چه 
چیزی امیدوار بوده اند؟  مردم می گویند 

این ها همه نمایش است.
وی افزود: این را می دانم که فساد اداری 
و اقتصادی در حال تبدیل شدن به فساد 
سیستماتیک است و عمده عوامل سرعت 
این اتفاق را بیش کرده است، اما همواره 
راه بازگشت است، چرا که برغم سختی ها، 
شواهد نشان می دهد ملت فهیم ایران 
باز هم انتخابشان چه رفراندومی باشد و 
چه نباشد همین است و بس. دشمنان 
هم بدانند تا نفس گرم مسیحایی امام 
و  شهدا  خون  و  رهبری  و  خمینی)ره( 
فرزندان انقلاب است، انتخابشان آنان نیست 
و به امید خداوند متعال چهل ساله دوم را با 
قدم های راسخ جوانان انقلابی و فکور طی 

خواهیم کرد. شرط این راه ماندن همه و با 
هم بودن است، کنار مردم بودن و با آنان 
بودن است.تاجگردون عنوان کرد: نیاییم 
جامعه را به دو قطب تبدیل کنیم و بگوییم 
اصلاح طلب یعنی ضد انقلاب و ضد ولایت 
و دیگری یعنی عین ولایت و انقلاب. هیچ 
گاه این جمله را فراموش نکنیم صندوق 
های رای که هر یک میخ استحکام انقلاب 
است، چپ و راست نمی شناسد. و مردم 
هم آنچه را که بیشتر می پسندند، خدمت 
است. امروز وقت اختلاف و ایجاد نگرانی 
برای مردم نیست، دیگران آمدند و رفتند، 
ما هم بخواهیم و نخواهیم، می رویم و آنچه 
باقی می ماند،خاطرات خوب و بد است. و 
چه بهتر که نیک نامی بر ذهن مردم چیره 
شود، امیدوارم که همه با هم بر مسیر 
انقلاب و مردم برگردیم، یعنی مسیری که 

منافع مردم و نه جناح خودمان باشد.

غلامرضا تاجگردون :

صندوق های رای میخ استحکام انقلاب هستند

رئیس جمهوری، نجات جامعه و جوانان 
از معضل اعتیاد را یک وظیفه ملی برشمرد 
با مواد مخدر یک  تاکید کرد: مبارزه  و 
موضوع بین بخشی است و همه دستگاهها 
و نهادها در این زمینه مسئول بوده و وظیفه 

مهم و سنگینی برعهده دارند.
حسن  والسلمین  الاسلام  حجت 
روحانی امروز -سه شنبه- در جلسه ستاد 
مبارزه با مواد مخدر، پیشگیری از قاچاق 
باندهای  با  قاطع  برخورد  و  مخدر  مواد 
قاچاق را بسیار با اهمیت خواند و با اشاره 
به نظرصریح رهبر معظم انقلاب در مصادره 
همه اموال و دارایی های قاچاقچیان حرفه 
ای مواد مخدر گفت: با وجود نظر صریح 
مقام معظم رهبری، نیازی به قانون جدید 
در این عرصه احساس نمی شود و با ابلاغ 
نظر ایشان به قضات از سوی قوه قضائیه، 
شاهد تحول خوبی در زمینه پیشگیری 
از قاچاق مواد مخدر خواهیم بود.رئیس 
جمهوری با اشاره به آمار ۷۰ درصدی جمع 
آوری معتادان متجاهر در شهرهای بزرگ، 
ضرورت ارائه آموزش های لازم فرهنگی و 
فنی به معتادان جمع آوری شده از معابر 
را برای فراهم کردن زمینه بازگشت این 
افراد به جامعه،  مورد تاکید قرار داد.روحانی 
بیکاری را یکی از مهمترین عوامل اعتیاد 
دانست و اظهارداشت: باید با ارائه آموزش 
های لازم فنی و حرفه ای و مهارت آموزی، 
زمینه برای اشتغال افراد معتاد بعد از دوره 

بازپروری فراهم شود و لازم است مراکز 
نگهداری معتادان به مکانی برای اصلاح 
فرد معتاد و بازگرداندن او به جامعه با ارائه 
آموزش های مفید باشد.رئیس جمهوری 
همچنین تکدی گری را از دیگر معضلات 
جامعه عنوان کرد و با تاکید بر ضرورت 
جمع آوری متکدیان از سطح شهرها و 
معابر، گفت: تکدی گری و تجاهر به مواد 
مخدر به فرهنگ و هویت ملی ما ضربه می 
زند و ضروری است که صدا و سیما و سایر 
دستگاههای تبلیغاتی برای انجام کارهای 
بیشتری  این زمینه تلاش  فرهنگی در 
داشته باشند.روحانی همچنین بهره گیری 
از فضای مجازی برای آگاهی بخشیدن به 
مردم و جامعه در زمینه اعتیاد و مبارزه با 
مواد مخدر  را اقدامی مهم و ضروری خواند 

و گفت: باید با استفاده از افراد با ذوق و 
سلیقه در فضای مجازی از این ظرفیت 
بزرگ و مهم استفاده شود و در این راه گروه 
های اجتماعی مرجع  باید برای کمک به 
صحنه بیایند و توجه داشته باشند که اعتیاد 
برای امروز و آینده کشور خطرناک است.

رئیس جمهوری با بیان اینکه همه باید 
در این زمینه احساس وظیفه کنند و بار 
مبارزه با مواد مخدر نمی تواند تنها بر دوش 
قوه قضائیه و اقدامات تنبیهی باشد، نقش 
آموزش و پرورش را در این زمینه بسیار 

مهم توصیف کرد.
 روحانی با بیان اینکه یکی از نگرانی 
های بزرگ خانواده ها، آینده فرزندانشان 
است، تاکید کرد: آموزش و پرورش باید 
برای مصون ماندن فرزندان کشور از موضوع 

اعتیاد  در همکاری مستمر با ستاد مبارزه با 
مواد مخدر، با برنامه ریزی دقیق برای ارائه 
آموزش های لازم و هدایت دانش آموزان 
تلاش کند.رئیس جمهوری در ادامه، برخی 
آمارهای ارائه شده در زمینه روند رو به رشد 
اعتیاد در کشور را نگران کننده خواند و با 
تاکید بر اینکه در زمینه مبارزه با مواد مخدر 
به عنوان کاری بسیار مهم و سنگین، باید 
براساس اولویت ها حرکت کنیم، رسیدگی 
به وضعیت جوانان، نوجوانان، دانش آموزان، 
زنان، جمع آوری متجاهرین، درمان دیگر 
بیماری های معتادان و همچنین آموزش 
و اشتغال معتادان بعد از دوره بازپروری را از 

اولویت ها در این راه عنوان کرد.
روحانی با قدردانی از همه تلاشگران در 
عرصه مبارزه با مواد مخدر، گفت: جلسه 
امروز ستاد مصوبات خوبی داشت که با 
عملیاتی شدن می تواند رشد اعتیاد را 
متوقف کرده و در آینده به کاهش اعتیاد 
منجر شود تا ستاد در پایان امسال و سال 
آینده اعلام کند که موفق به متوقف کردن 
رشد اعتیاد شده و آن را کاهش داده است.

وی همچنین با اشاره به اقدامات خوب 
انجام شده از سوی وزارت خارجه درمورد 
مواد  قاچاق  مقصد  و  مبداء  کشورهای 
مخدر، گفت: اینکه سفیران خارجی در 
جریان اقدامات انجام شده در مسیر مبارزه 
با مواد مخدر در کشور قرار می گیرند، کار 

ارزشمندی است.

روحانی در جلسه ستاد مبارزه با مواد مخدر:

نجات جامعه و جوانان از معضل اعتیاد وظیفه ای ملی است
اخبــار یادداشت )۱(

یادداشت )2(

اخبــار

یک فعال سیاسی اصولگرا می گوید: جناح اصولگرایی یک پارچه نیست و در انتخابات 
آینده، به تک فهرست نخواهد رسید. 

ابوالقاسم رئوفیان، فعال سیاسی اصولگرا و دبیر حزب ایران زمین درباره موضع 
اصولگرایان درباره کاندیداتوری علی لاریجانی به ایرناپلاس می گوید: اصولگرایان یک 
پارچه نیستند. حمایت طیفی از اصولگرایان از آقای لاریجانی را نمی توانیم به کل جناح 
اصولگرایی تعمیم بدهیم. تا الان من به عنوان یک فعال سیاسی، این استنباط را ندارم که 
الزامات انسجام رعایت شود. لذا اگر طیفی از اصولگرایان از آقای لاریجانی حمایت کند، به 

معنای حمایت همه اصولگرایان نیست.
*  از طیف پایداری چیزی باقی نمانده!

رئوفیان همچنین معتقد است: »اصولگرایانی که منسوب به جمنا هستند، صد در صد  
با نامزدی آقای لاریجانی مخالف هستند. از اصولگرایان پایداری هم که چیزی باقی نمانده  
است و تنها سه نفر مدعی اند که عقبه ای ندارند. جمنا هم که در انتخابات گذشته نشان 
داد نحوه چینش انتخاباتی اش، شباهتی به یک فعالیت سیاسی ندارد و در آن زمان، قاعده 
بازی را رعایت نکرد. در واقع جمعی از فعالان اجتماعی، با صلوات می خواستند در یک 
جمع صد هزار نفری، ببینند چه کسی رأی بیشتری دارد. لذا این کار باعث شد بعضی ها 

قهر کنند و بعضی زائل شوند و البته نتیجه انتخابات را هم دیدیم.«
* هر چقدر کشور آسیب دیده، بخاطر دعوای جناحی است

این فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به اینکه برخی اصولگرایان، لاریجانی را به خاطر 
رفت وآمد با برخی از اصلاح طلبان قبول ندارند، ادامه می دهد: این موضوع از سمت 
کسانی است که انتخابات ریاست جمهوری و مجلس را فقط برای پیروزی جناحشان، 
هدف گذاری می کنند. ولو اینکه نامزدی از جناح دیگر، شایسته باشد. درصورتی که نباید 
دعوای اصلاح طلبی و اصولگرایی در کشور وجود داشته باشد. هر چقدر کشور آسیب دیده، 
بخاطر همین دعوای جناحی است. درد امروز مردم، اصولگرایی و اصلاح طلبی نیست، واقعا 
از مردم خجالت بکشند و ببینند مردم از آنها چه می خواهد.او معتقد است: اصولگرایان به 
هیچ وجه درمورد آقای لاریجانی به اجماع نمی رسند. البته نه فقط درمورد ایشان بلکه درمورد 
هیچ کس دیگری هم این اتفاق نمی افتد. شما فکر می کنید، اصولگرایان بر سر آقای قالیباف 

اجماع دارند؟ درمورد آقای قالیباف هم که رنگ و بوی جمنایی دارد، اجماع نمی  شود.
* اصولگرایان به یک فهرست نمی رسند

این فعال سیاسی اصولگرا همچنین بیان می کند که ما قطعا در جناح اصولگرایی، تک 

فهرستی نخواهیم داشت و چند فهرستی خواهیم داشت. بنابراین مردم باید از میان این 
فهرست ها، نماینده انتخاب کنند.او همچنین می گوید: کسی که کلی نگر نیست و به دنبال 
عشیره بازی و جناح بازی است به درد نمایندگی نمی خورد.رئوفیان می افزاید: تجربه آقای 
قالیباف، آقای لاریجانی و سایر چهره ها نشان داده که به نظام خدمت کردند، ولو انتقاداتی 
هم به آنها وارد باشد. اما من ضمن احترامی که برای آنها قائلم و اصلا فکر نمی کنم 
که این افراد باید تضعیف شوند، باید بگویم یک جمعی درصدد تخریب و تضعیف این 
چهره ها هستند. با این حال، آقای لاریجانی دیگر در مجلس عمرش را گذرانده و می داند 
مجلس یعنی چه و نماینده باید چه ویژگی های داشته باشد و اگر کسی در جناح مقابل، 
شایستگی هایی داشته باشد با او مراوده می کند. اما به همین خاطر مورد غضب برخی 
واقع می شود.او می گوید: فراخوان اخیر آقای قالیباف، فراخوان خوبی بود و تا الان ۶ هزار 
نفر ثبت نام کردند و هزار و هشتصد نفر، به طور کامل وارد عرصه شده اند اما خود آقای 
قالیباف، چقدر به درد مجلس می خورد؟ ایشان نیروی اجرایی قوی است و در شهرداری 
با وجود انتقادات، خوب کار کرد. به نظر من ایشان برای انتخابات نمی آید، اما درصدد 
است که جمعی را بسیج کند و مجلس نو و تازه نفسی راه بیاندازد.رئوفیان همچنین ادامه 
می دهد: من به آقایان و چهره های سیاسی، توصیه ای دارم. اگر الان از آنها می پرسند که 
آیا بنا دارید در انتخابات شرکت کنید نگویند خیر، اما بعدها وقتی نامزد انتخابات می شوند 
و از آنها می پرسیم که چرا آمدی؟ میگویند بر ما تکلیف شد، فشار مردم بود، خیلی ها 
اصرار کردند و در خانه مان را از پاشنه درآوردند، این حرف ها دیگر قدیمی شده است. اگر 
می خواهید بیاید، صادقانه بگویید می خواهم نامزد شوم. چراکه ما به شخص شما کاری 

نداریم، برنامه هایتان را به مردم بگویید.
* خیال اصولگرایان راحت نباشد

این فعال سیاسی اصولگرا همچنین می افزاید: در انتخابات های گذشته مانند انتخابات 
ریاست جمهوری هم که جمنا بود، همینطور بود. اصولگرایان در انتخابات مجلس هم به 
اجماع نظر نرسیدند و سهم خواهی باعث شد ۳۰ نفر لیست امید، در تهران به مجلس 
راه پیدا کند. این موضوع در جبهه اصولگرایی، به عنوان یک عامل بازدارنده در رسیدن 
به یک وحدت حداکثری وجود دارد و این که آقای عارف مطرح می کند که اصولگرایان 
در انتخابات آینده برنده هستند و آقای باهنر می گوید مجلس آینده، مجلس اصولگرایی 
است نباید خیال اصولگرایان را راحت کند که پس مجلس یازدهم، مجلس اصولگرایان 

خواهد بود.

ابوالقاسم رئوفیان :

اصولگرایان در انتخابات آینده به یک فهرست نمی رسند

سید حسین موسویان

یک نماینده مجلس گفت: اگر جریان های سیاسی 
کشور به درستی فکر نکنند جریان سومی که اتفاقا از جنس 
پوپولیست است می آید و برنده می شود.غلامعلی جعفرزاده 
ایمن آبادی درباره یازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 
اسلامی در سال ۹۸، گفت: آن چیزی که تا به اینجای 
بررسی ها نشان می دهد این است که یک لیست پوپولیستی 
در انتخابات پیش رو رأی خواهد آورد. نماینده مردم رشت 
در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: البته پوپولیسم 
فی النفسه بد نیست که بگویم بد است اما اینکه جریانی که 
در انتخابات با این ویژگی حضور پیدا کند محلی از سوال 
دارد. وی ادامه داد: دولت باید دست به یک اقدام سریع بزند 
تا این اتفاق نیفتد که متاسفانه من در این دولت واکنش 
سریعی را مشاهده نمی کنم. معتقدم اگر برای این موضوع 

تدبیری اندیشیده نشود ما در انتخابات سال ۹۸ اسیر یک 
جریان پوپولیستی مردم گرا خواهیم شد.این عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه تاکید کرد: حرف من به این معنا نیست 
که صرفا اصولگرایان برنده انتخابات اسفند ماه خواهند 
شد، خیر  آن ها هم حواسشان را باید جمع کنند در غیر 
اینصورت ورق به نحو دیگری برخواهد گشت.وی با بیان 
اینکه اگر جناح های سیاسی حواسشان جمع نباشد جریان 
پوپولیستی که صحبت از حضورش در انتخابات می شود 
برنده خواهد شد، گفت: مردم عنوان می کنند هیچ وقت 
بدتر از این که نخواهد شد یکبار به آن اعتماد کنیم ببنیم 
چه می شود.جعفرزاده ایمن آبادی درپاسخ به سوالی مبنی 
بر این که کمتر از ۸ ماه به انتخابات مانده است و بخشی 
از جامعه صحبت از تحریم آن می کنند، آیا به واقع چنین 

اتفاقی خواهد افتاد یا خیر گفت: خیر، هیچ کس انتخابات 
را تحریم نمی کند و ما چیزی به عنوان تحریم انتخابات 
نخواهیم داشت.وی افزود: امکان دارد یک عده قهر هم 
نکنند، بلکه بگویند فایده ای ندارد به پای صندوق های رأی 
بیایند. باید گفت این دو بسیار با یکدیگر متفاوت است و ما 
باید فایده شرکت در انتخابات را برایشان تشریح کنیم.این 
وی درباره اینکه گفته می شود همیشه در کشور ما یک 
عده رأی دهنده سنتی هستند که به حدود ۱۵ الی ۱۶ 
میلیون نفر می رسد و آن اکثریتی که در انتخابات گذشته 
به پای صندوق ها آمده بودند این بار نخواهند آمد، گفت: بله 
تا این جای کار می توان گفت چنین نظریه ای درست است 
اما یادتان باشد سرنوشت انتخابات ما به این دلیل که حزب 

نداریم ۷۲ ساعت آخر مشخص می شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی، توسعه روابط دو کشور 
ایران و چین را برای امنیت و صلح جهانی سودمند توصیف 
کرد و گفت: رهبر انقلاب و دولت ایران مایلند روابط دو 
کشور گسترده باشد و مجلس شورای اسلامی نیز پشتیبان 
این مناسبات است.علی لاریجانی دیروز در دیدار سونگ تائو، 
وزیر امور بین الملل حزب کمونیست چین ،دو تمدن بزرگ 
ایران و چین را دارای سوابق تاریخی طولانی خواند و افزود: 
در سفر به چین و ملاقات با مسئولان این کشور، علاقه به 
گشودن فصل جدیدی در روابط دو کشور، محسوس بود.

وی با اشاره به سخنان وزیر امور بین الملل حزب کمونیست 
چین درباره فشار آمریکا به ایران و چین افزود: با تحلیل شما 
مبنی بر اینکه ایران و چین در معرض دشمنی با آمریکا 
هستند، موافقم. این خصومت جنبه تاکتیکی ندارد، بلکه 
راهبردی و عمیق است و باید در مقابل آن تفکری راهبردی 
را دنبال کرد.رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: رایزنی 
ایران و چین و همراهی برخی کشورهای دوست، می تواند 

مقابل خصومت آمریکا قرار گرفته و آثار آن را خنثی کند 
در عین حال که موفقیت آمیز بودن این برنامه مشروط به 
عملی بودن گام ها و حرکت رو به جلو آنهاست.لاریجانی 
با اشاره به سفر چندی پیش خود به چین تصریح کرد: 
در آن سفر، آقای شی جین پینگ رئیس جمهور چین بر 
تدوین برنامه درازمدت ۲۵ ساله ای برای روابط دو کشور 
تاکید داشت. ایران برنامه ۲۵ ساله را از منظر خود تدوین 
کرده و برای تبدیل این برنامه به سند راهبردی مشترک 
باید با طرف چینی مذاکره کنیم.وی افزود: رهبر انقلاب 
و دولت ایران مایلند روابط ایران و چین گسترده باشد و 
پارلمان ایران نیز پشتیبان این مناسبات است.براساس این 
گزارش سونگ تائو وزیر امور بین الملل حزب کمونیست 
چین نیز در ابتدای این دیدار اظهار داشت: در حال حاضر 
اوضاع منطقه و بین الملل با تحولات پیچیده ای روبرو 
است و باید توافقات مهم دو کشور اجرایی شود.وزیر امور 
بین الملل حزب کمونیست چین با بیان اینکه اراده استوار 

کشور چین برای توسعه مناسبات خود با ایران تغییر نخواهد 
کرد و چین همواره آماده توسعه روابط با ایران است، بیان 
کرد: ایران و چین دارای ۲ تمدن بزرگ و تاریخ دیرینه 
هستند و هر دو کشور سهم خود را برای پیشرفت قاره آسیا 
و تمدن انسانی ایفا کرده اند.وی افزود: دو کشور ایران و چین 
با شناخت وضعیت و موقعیت خود مسیرشان را انتخاب 
کرده و به دستاوردهای فراوانی رسیده اند. تجربیات ایران و 
چین نشان می دهد کشورهای در حال توسعه نیاز به کپی 
کردن الگوی توسعه غربی ندارند و با الگوی پیشرفت بومی 
می توانند به سعادت دست یابند.سونگ تائو ادامه داد: در 
موضوع برجام، چین از تلاش های ایران برای حفظ برجام و 
اجرای تعهدات طرفین حمایت می کند.وزیر امور بین الملل 
حزب کمونیست چین گفت: در حال حاضر دو کشور ایران 
و چین با فشار و زورگویی آمریکا روبرو هستند و یکی از 
اهداف این سفر، هماهنگی بین دو کشور برای مقابله با 

اقدامات یکجانبه و سلطه جویانه آمریکاست.

جعفرزاده ایمن آبادی:

یک لیست پوپولیستی در انتخابات پیش رو رأی می آورد

رئیس مجلس در دیدار با وزیر امور بین الملل حزب کمونیست چین:

توسعه روابط ایران و چین به سود صلح و امنیت جهانی است

احسان محمدی
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علمی و سلامت 

8سود و زیان زنجبیل برای سلامتی

زنجبیل با تمام خواصی که دارد می تواند برای افرادی که از بیماری های خاصی رنج 
می برند مضر نیز باشد. در این مطلب شما را با خواص و مضرات زنجبیل بیشتر آشنا می 

کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
زنجبیل یک تنه می تواند طعم هر غذا یا شیرینی را از این رو به آن رو کند. علاوه بر 
طعم دهی خواص درمانی زیادی نیز برای این ادویه قائل شده اند؛ اما با تمام خواصی که 
دارد می تواند برای افرادی که از بیماری های خاصی رنج می برند مضر نیز باشد. در این 

مطلب شما را با خواص و مضرات زنجبیل بیشتر آشنا می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
* زنجبیل برای کاهش حالت نفخ

اگر همیشه نفخ می کنید توصیه می کنیم به چای خود کمی زنجبیل اضافه کنید و 
یا اینکه یک تکه ی کوچک زنجبیل تازه و پوست کنده بجوید. شما همچنین می توانید 
برای جلوگیری از نفخ حاصل از خوردن حبوبات یک تا دو ورقه ی نازک زنجبیل تازه را به 
غذای حاوی این مواد اضافه کنید. خواهید دید که حالت نفختان به میزان قابل توجهی 

کاهش پیدا خواهد کرد.
* زنجبیل برای تسکین درد

نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که افرادی که با شروع اولین علائم میگرن یا 
سردرد زنجبیل مصرف می کنند درد کمتری احساس می کنند. به خاطر اینکه ترکیبات 
موجود در زنجبیل باعث مسدود شدن ترشح هورمون های التهاب زا می شود. نتایج 
بررسی های دیگر نیز نشان می دهد زنجبیل می تواند به بهبود و تسکین آرتریت کمک 
کند.  به عقیده ی محققان افرادی که از آرتروز یا پولی آرتریت روماتوئید رنج می برند و روزانه 
پودر زنجبیل میل می کنند درد و تورم کمتری در مفاصل خود احساس می کنند. توصیه 
می کنیم مقداری پودر زنجبیل به شیر یا چای خود اضافه کنید. می توانید از زنجبیل تازه 

برای تهیه ی غذاهایتان نیز استفاده کنید.
* زنجبیل برای پیشگیری از خطر ابتلا به سرطان

اگر در گذشته مردم از قحطی، وبا و یا طاعون و غیره می مردند امروزه سرطان بلای 
جان انسان شده است. به نظر می رسد که چاره ای جز تلاش برای پیشگیری از ابتلا به 
این بیماری مهلک نیز وجود ندارد. نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که زنجبیل 
حاوی ترکیباتی است که خواص ضدسرطانی دارند. محققان مشاهده کرده اند که 
زنجبیل با سلول های سرطانی تخمدان مقابله می کنند. نتایج بررسی های دیگر نیز نشان 

می دهد که مصرف زنجبیل تازه باعث کاهش التهاب های کولون )روده( می شود.
* زنجبیل در دوره ی بارداری: آری یا نه؟

وجود  محققان  بین  نظری  اتفاق  بارداری  دوره ی  در  زنجبیل  مصرف  خصوص  در 
از  برخی  نیز نشان داده است.  را  نتایج مختلفی  پژوهش های مختلف  نتایج  ندارد. 
مطالعات نشان می دهند که رابطه ای بین مصرف زنجبیل و سقط جنین وجود دارد. 
نتایج بررسی های دیگر حاکی از این است که مصرف این ادویه باعث بروز مشکلات و 
عوارضی در این دوره می شود. درحالی که بررسی های متعدد دیگر نشان می دهد که 
مصرف زنجبیل در دوره ی بارداری نه تنها مشکلی به بار نمی آورد بلکه باعث تسکین 
حالت تهوع نیز می شود. به همین دلیل توصیه می کنیم که شما قبل از مصرف مکمل 
یا خود زنجبیل با پزشکتان مشورت کنید. چون بسیاری از خانم ها برای مقابله با حالت 

تهوع های صبحگاهی از این ادویه استفاده می کنند.
* زنجبیل باعث بروز التهاب های دهانی می شود

در طب سنتی این اعتقاد وجود دارد که زنجبیل گرمی است و باعث گرم شدن بدن 
می شود؛ یعنی اینکه باعث می شود بدن گرمای بیشتری تولید کند. امکان دارد این 
مسئله نیز باعث بروز التهاب در دهان و مخاط شده و ایجاد سوزش یا خارش کند. 
اگر شما با مصرف زنجبیل احساس التهاب و سوزش در دهان داشتید از مصرف آن 

بپرهیزید.
*زنجبیل باعث تسکین حالت تهوع می شود

 اگر به دلیل ورود یک ویروس به بدنتان و یا حالت تهوع ناشی از ماشین گرفتگی و غیره 
دچار حالت تهوع می شوید زنجبیل می تواند به دادتان برسد. پودر، نوشیدنی زنجبیل، 
قرص و یا مربای آن باعثتسکین معده و جلوگیری از آشوب آن می شود. نتایج پژوهش ها 
نشان می دهد که زنجبیل به اندازه ی داروی اسکوپولامین یا همان هیوسین موثر عمل 
می کند. این دارو که بدون نسخه تجویز می شود و برای پیشگیری از ماشین گرفتگی، دل 

درد و غیره مصرف می شود.
*  زنجبیل می تواند باعث کاهش قند خون شود

نتایج یک پژوهش جدید نشان می دهد که پودر زنجبیل در افرادی که از دیابت نوع 2 
رنج می برند باعث کاهش قند خون می شود. اگر شما نیز از این بیماری رنج می برید و 
نگران میزان قند خونتان هستید با پزشک معالجه ی خود در خصوص مصرف زنجبیل 
مشورت کنید. اگر پزشکتان تشخیص بدهد که مصرف این ادویه با داروهایتان تداخل 
ایجاد نکند می توانید از آن برای کنترل هر چه بیشتر قند خونتان استفاده کنید. توجه 
داشته باشید که در برخی موارد مصرف زنجبیل می تواند تأثیر خطرناکی روی میزان 

انسولین بدنتان داشته باشد.
* زنجبیل همپای داروهای ضدانعقاد خون

نتایج یک پژوهش استرالیایی نشان می دهد که زنجبیل یک ضدانعقاد قوی است که 
تا حدودی قوی تر از آسپرین نیز محسوب می شود. در نتیجه مصرف آن برای بیمارانی 
که داروهای رقیق کننده ی خون مصرف می کنند توصیه نمی شود. به خاطر اینکه خطر 
خونریزی یا کبودی را در آن ها بالا می برد. اگر مشکل خونریزی دارید و یا از داروهای 

رقیق کننده ی خون استفاده می کنید بهتر است از مصرف زنجبیل بپرهیزید.

اگر مسن هستید آب آلبالو بخورید
بر اساس یک مطالعه، افراد سن بالایی که مایل به بهبود عملکرد شناختی خود 

هستند، می توانند با مصرف آب آلبالو این عملکرد را بهبود بخشند.
محققان به این نتیجه رسیدند، افرادی که این آبمیوه را مصرف کردند، در عملکرد 
شناختی خود بهتر شدند که علت آن هم ممکن است به دلیل وجود ترکیبات فعال 

زیستی باشد که در آلبالو موجود هستند.
محققان دانشگاه دلاویر آمریکا در این پروژه ۳۴ داوطلب سالم که ۶۵ تا ۷۳ سال سن 
داشتند را انتخاب کردند. این افراد به صورت تصادفی به دو گروه تقسیم شدند. یک گروه 
به مدت ۱2 هفته، روزانه ۴۸۰ میلی لیتر آب آلبالو مصرف کردند. نیمی از  آبمیوه در صبح 

و نیمی دیگر به هنگام عصر.
گروه دیگر نیز یک نوشیدنی دارونما مصرف کردند.

در این مدت هیچ کدام از شرکت کنندگان داروهایی که ممکن است روی عملکرد 
مغز تاثیر بگذارد را مصرف نکردند. همچنین فعالیت های فیزیکی روزمره و رژیم غذایی 

معمول آن ها به همان صورت باقی ماند.
علاوه بر این ها هیچ کدام از داوطلبان نمی دانستند که دارونما مصرف کرده اند یا 

آبمیوه.
زمانی  که ۱2 هفته به اتمام رسید، محققان دریافتند که افراد آزمایش شده که آبمیوه 
واقعی مصرف کردند، در انجام یک کار مرتبط با حافظه دیداری، به میزان 2۳ درصد 
کاهش خطا داشتند. در مقابل، گروه دیگر بهبودی در عملکرد حافظه دیداری خود و 

یادگیری چیزهای جدید نشان ندادند.
علاوه بر این، گروهی که آب آلبالو مصرف کردند، در میزان رضایتشان از توانایی به 

خاطر آوردن چیزها، پنج درصد افزایش داشتند.
احتمالا  مثبت  اثرات  این  کرد،  اظهار  پروژه  ارشد  محقق  چای"  چینگ  "شوئو 
مربوط به ترکیبات فعال زیستی آلبالو باشد. ترکیباتی از قبیل "پلی فنول"،"ملانین" و 
"آنتوسیانین ها". وی ادامه داد، حتی ممکن است این تاثیرات به اثرات آلبالوی ترش روی 
کاهش فشار خون هم ارتباط داشته باشد. زیرا ما در مطالعات پیشین خود دریافته بودیم 
که فشار خون می تواند روی جریان خون به مغز اثرگذار باشد.  به رغم یافته های اولیه پروژه 
که امیدوار کننده هم بود، محققان معتقدند که باید آزمایشات طولانی تری انجام شود تا 

تعداد شرکت کنندگان پروژه افزایش یابد و نتایج پژوهش تصدیق  شود.

است،  تنظیم   pH سطح  و  هورمونی  جهت  از  بدنتان  وقتی 
همه چیز خوب پیش می رود. گوارش، انرژی و حس و حال و 
خلق وخویتان اغلب اوقات مثبت است و مشکلی ندارید. اما اگر 
سطح pH بدنتان متعادل نباشد، یعنی بدنتان در وضعیت بهینه ای 

نیست و ممکن است احساس ناخوشی کنید.
نگه داشتن بدن در وضعیت متعادلی از جهت pH، می تواند 
عملکرد روزانه تان را بهتر کرده و سلامتی و شادی را در بلندمدت 

داشته باشید.
در بدن انسان، pH که به آن قدرت هیدروژن نیز می گویند، به 
میزان تراکم یون های هیدروژن در بدن گفته می شود که نشان 
می دهد محلول های بدن ما تا چه اندازه اسیدی یا قلیایی هستند. 
بدن انسان برای اینکه حال خوشی داشته باشد، متعادل باشد و 
دچار مشکلات سلامتی نشود، باید pH آن ۶.۵ تا ۷.۵ و اندکی 

قلیایی باشد.
اگر pH بدن متعادل نباشد، خوب غذا نمی خورید، استرس 
دارید و یا نمی توانید غذا را خوب گوارش کنید. بنابراین باید سراغ 
غذاهایی بروید که کمتر اسیدی و بیشتر قلیایی اند. گفته می شود 
که pH بیش از اندازه اسیدی می تواند برای سلامت استخوان ها، 
حفظ مواد مغذی و ترمیم سلولی مضر باشد. مطالعه ای دریافته 
است در پیش گرفتن رژیم غذایی قلیایی برای کاهش ریسک مرگ 
ناشی از بیماری های مزمن مفید است. ضمناً یک رژیم غذایی 
که بیشتر قلیایی است، به طور کلی شامل غذاهای مغذی تر و 

سالم تری است.
*علائمی که نشان می دهند سطح pH بدنتان

 متعادل نیست
*کم انرژی بودن

اگر بی دلیل احساس خستگی و بی حالی می کنید، اسیدی 
شدن بدن می تواند عامل آن باشد. زیرا قرار گرفتن بدن در وضعیت 
اسیدی باعث می شود بدن نتواند مواد معدنی و سایر مواد مغذی 
را خوب جذب کند. این مواد مغذی و املاح چیزهایی هستند که 

بدنتان برای تولید انرژی از آن ها استفاده می کند.
اگر خیلی احساس خستگی می کنید، بیشتر از مواد غذایی 
سالم و مغذی استفاده کنید مانند انواع میوه و سبزی، تا مواد 

مغذی در بدنتان متعادل شوند.
*ضعف استخوان ها

اگر زیاد زمین می خورید و آسیب می بینید، می تواند علامت به 
هم خوردن تعادل pH در بدنتان باشد. وقتی بدن خیلی اسیدی 
می شود، سعی می کند با دزدیدن مواد معدنی قلیایی مانند کلسیم 
و منیزیم از استخوان ها، خودش را تعدیل کند، در نتیجه موجب 

ضعیف شدن استخوان ها می شوند.
سعی کنید کلسیم بیشتری در رژیم غذایی تان بگنجانید تا از 

پوکی استخوان پیشگیری کنید.
*بد هضمی

اگر رژیم غذایی تان خیلی اسیدی باشد، ممکن است متوجه 
شوید اغلب ناراحتی معده دارید. غذاهای سالمی مانند گوجه 
فرنگی، مرکبات، سیر و پیاز یا سایر غذاهای اسیدی می توانند 
ایجاد ریفلاکس کرده یا منجر به سایر ناراحتی های گوارشی شوند.
در مورد تغییراتی در سبک زندگی خود با پزشکتان مشورت کنید.

*بی خوابی
اگر سطح pH بدنتان متعادل نباشد و بدن اسیدی شود، بیشتر 
ممکن است دچار اختلالات خواب شوید. بی خوابی های شبانه 

می توانند ناشی از کمبود برخی از مواد مغذی مانند کلسیم و 
منیزیم باشند.

*افت سلامت دندان ها
طبق یافته های علمی، افت سلامت دندان ها و تباهی مینای 
اگر  باشد.  بدن  بودن  اسیدی  زیاد  علامت  می تواند  دندان 
غذاهای  نمی توانید  یا  دارید  دندان هایتان  در  پوسیدگی هایی 
بخورید )چون دندان هایتان دردناک  یا خیلی سرد  خیلی گرم 
می شوند(، ممکن است علت آن، اسیدی شدن بدنتان باشد. 
سعی کنید نوشابه های گازدار و آبمیوه هایی که اسیدی هستند 

مصرف نکنید.
*استرس زیاد

این روزها دیگر همه ی ما می دانیم چطور باید از استرس هایمان 
کم کنیم اما گاهی واقعاً گرفتارش می شویم. استرس، فشار بسیار 
زیادی به بدنمان وارد می کند و تمام جنبه های زندگی مان را تحت 
تأثیر قرار می دهد. استرس باعث می شود به طور کل، عملکرد 
خوبی نداشته باشیم. استرس درست به اندازه ی تغذیه ی نادرست 

می تواند بر سطح pH نیز اثر بگذارد. اگر احساس می کنید خیلی 
استرس و اضطراب دارید، حتماً چاره ای بیندیشید زیرا به سلامتی 
مانند  تکنیک هایی  زد.  خواهد  آسیب  هورمون هایتان  تعادل  و 
مدیتیشن و ورزش از روش های ثابت شده ای هستند که از استرس 

کم می کنند. 
*مواد غذایی که به قلیایی شدن بدن کمک می کنند

سبزیجات قلیایی
بهترین راه برای قلیایی کردن بدن یا بهتر است بگوییم برای رفع 
حالت اسیدی بدن استفاده از میوه ها و سبزیجات تازه است. نیمی 
از بشقاب غذای هر وعده تان را با سبزیجات برگ دار، بروکلی، گل 
کلم، بادمجان، کرفس، پیاز، فلفل و تربچه پُر کنید. اسفناج و رازیانه 
جزو قلیایی ترین سبزیجات هستند. استثنا در این دسته شامل 

لوبیاها و عدس است، مگر اینکه جوانه زده باشند.
*میوه های قلیایی

با پرتقال تازه، کیوی، انگور، سیب، ملون، تمشک و هلو می توانید 
سالادی درست کنید که به قلیایی شدن بدنتان کمک می کند. 
کشمش و انجیر نیز بسیار قلیایی اند. زغال اخته و آلو در این دسته 

از موارد استثنایی هستند که دارای اثر اسیدی بر بدن می باشند.
*دانه ها و آجیل های قلیایی

بعضی از مغزها و دانه ها نیز خاصیت قلیایی دارند در حالی که 
و دانه ی  تازه  نارگیل  بلوط،  بادام، شاه  برخی دیگر اسیدی اند. 
پسته،  گردو،  اما  می دهند  قرار  قلیایی  حالت  در  را  بدن  کاج، 
نارگیل خشک شده و بادام زمینی، بدن را در وضعیت اسیدی قرار 

می دهند. دانه چیا و دانه کنجد جوانه نزده نیز قلیایی اند.
*دیگر مواد غذایی قلیایی

بیشتر فرآورده های لبنی اسیدی اند اما پروتئین وی یا همان آب 
پنیر که از محصولات جانبی پنیر است، قلیایی است. کره ی تازه 

بدون نمک، شیر بُز و ماست ساده نیز قلیایی اند.
- بیشتر گیاهان و ادویه ها نیز قلیایی می باشند. 

*در نهایت این که
اگر متوجه هر یک از علائم بالا در بدنتان شدید، حتماً از جهت 
سطح pH بدنتان نیز وضعیت و سبک زندگی تان را بررسی کنید. 
خوردن غذاهای مغذی، ورزش، خواب و استراحت کافی و مراقبت 
عمومی از خود به شما کمک می کنند سطح pH بدنتان را تنظیم 

کنید.

اسیدی شدن بدن و چگونگی رفع آن

علائمی که نشان می دهد pH بدنتان تنظیم نیست

 

خورشید مصنوعی ساخته شد

 گروهی از محققان دانشگاهی خورشید مصنوعی با عرض سه متر در آزمایشگاه 
ساخته اند تا این ستاره را با دقت بیشتری بررسی کنند.

خورشید با عرض ۱.۴ میلیون کیلومتر  یک کره عظیم از پلاسما در مرکز منظومه 
شمسی است. سال ها است که دانشمندان خورشید را مطالعه می کنند و بالاخره 
چندی قبل کاوشگری برای بررسی آن به فضا ارسال شد. یکی از جالب ترین ویژگی های 

خورشید نحوه تاثیرگذاری میدان مغناطیسی آن بر کل منظومه شمسی است.
 در همین راستا محققان دانشگاه ویسکانسن- مدیسون خواهان درک بهتری از این 

فرایند هستند و به همین دلیل یک مینی خورشید مخصوص خود را ساخته اند.
این خورشید میلیون ها بار کوچکتر از نمونه واقعی است و عرض آن فقط ۳ متر است. 
جالب آنکه خورشید مصنوعی بیشتر شبیه مغز انسان است که با سیم و فولاد آزمایش می 
شود.  محققان خورشید مصنوعی را »کره سرخ بزرگ« نامیده اند. آنها گاز هلیوم )که در 
خورشید واقعی نیز وجود دارد( را پمپاژ و پس از یونیزه کردن گاز آن را به پلاسما تبدیل 
کردند. یک آهنربا در مرکز این کره میدان مغناطیسی را به وجود می آورد. هنگامیکه 
محققان جریانی الکتریکی به دستگاه وارد کردند، ابزار به طور دقیق عملکرد میدان های 

مغناطیسی و پلاسمای خورشید را تقلید کرد.
»ایتان پترسون« محقق ارشد این پروژه می گوید: ماموریت های ماهواره ای به طور 
دقیق نشان داده اند بادهای پرسرعت از کجا می آیند. ما سعی داریم نحوه تولید بادهای 

کم سرعت خورشید و رسیدن آن به زمین را مطالعه کنیم.
آنها با کمک این کره توانسته اند مارپیچ پارکر را بازسازی کنند. پاکر میدان مغناطیسی 
است که تمام منظومه شمسی را در بر می گیرد. علاوه بر آن محققان همچنین رویداد 
خروج ناگهانی و انبوه پلاسما از خورشید را شناسایی کردند که گاهی اوقات بادهای 

خورشیدی را به وجود می آورد.
  آنها ابزارهایی برای رصد فعالیت کره داخل آن قرار داده بودند و متوجه سرعت چرخش 

پلاسما شدند.  
پترسون در این باره می گوید: ماهواره ها خروج پلاسما را رصد کرده اند اما نمی دانند 
دلیل آن چیست. ما در آزمایش های خود نیز موارد مشابهی را رصد و شیوه ایجاد آن را 

بررسی کردیم.

همکاری هوآوی و گوگل برای ساخت اسپیکر 
هوشمند

اسپیکرهای  ساخت  برای  دارند  قصد  "گوگل"  و  "هوآوی"  فناوری  بزرگ  شرکت  دو 
هوشمند با یکدیگر همکاری کنند.

شرکت فناوری "هوآوی")Huawei( که در زمینه شبکه های رایانه ای و ارتباطات فعالیت 
می کند، پروژه های جدید بسیاری را در دست دارد. این شرکت، در یکی از پروژه های 

جدید خود، با گوگل همکاری می کند تا یک اسپیکر هوشمند ارائه دهد.
یکی از کارمندان هوآوی در مصاحبه خود، اطلاعاتی در مورد این همکاری ارائه داده 
است. هوآوی پیش از این در نظر داشت تا با دیگر شرکت های بزرگ فناوری برای ساخت 
اسپیکر هوشمند همکاری کند اما همکاری این شرکت با گوگل، تحت تاثیر سیاست های 

دولت آمریکا قرار گرفت. 
 "IFA" هوآوی در نظر داشت در ماه سپتامبر از اسپیکر خود در نمایشگاه تجاری
رونمایی کند و آن را به صورت جهانی به فروش برساند اما با محدودیت های تجاری ترامپ 
در مورد این شرکت، این برنامه نافرجام ماند. این دو شرکت، حداقل یک سال را به ساخت 
این اسپیکر هوشمند اختصاص داده اند که مبتنی بر دستیار صوتی گوگل است تا بتواند 
دستورات کاربر را بشنود و اجرا کند. گزارش ها حاکی از این هستند که این دو شرکت 
بزرگ فناوری، در مورد به کار گرفتن استاندارد "اندروید اوتو")Android Auto( گوگل در 
تلفن های همراه هوآوی نیز صحبت هایی داشته اند. هوآوی و گوگل هنوز هیچ اظهار 

نظری در مورد این گزارش نداشته اند.

سونی یک دستگاه تهویه هوای همراه ابداع کرده که به 
وسیله اپلیکیشن می توان آن را تنظیم کرد. سونی ادعا می 
کند این دستگاه می تواند تا ۱۳ درجه سانتیگراد بدن را 
خنک کند. به گزارش خبرگزاری مهر، شرکت سونی یک 
دستگاه تهویه هوای همراه به نام Reon Pocket ابداع کرده 

است. این دستگاه کوچک هم اکنون برای جمع آوری 
سرمایه اولیه تجاری سازی با قیمت ۱۱۷ دلار عرضه شده 

است.
این دستگاه علاوه بر خنک کردن بدن طی روز های گرم 
تابستان، در زمستان نیز می تواند بدن فرد را گرم کند.  این 

دستگاه به وسیله یک اپلیکیشن موبایل تنظیم می شود.
 سونی ادعا می کند این دستگاه می تواند تا ۱۳ درجه 
سانتیگراد بدن را خنک یا تا ۸ درجه سانتیگراد آن را گرم 
برای 2۴ ساعت  بار شارژ دستگاه  کند. همچنین یک 

استفاده کافی است.

یک دانشمند ایرانی به همراه گروهی از محققان میکروفونی کوانتومی ابداع کرد که 
قادر به ردیابی کوچکترین بسته های صوتی به نام »فونون« هستند.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از انگجت، امیر صفوی نایینی یکی از استادیاران 
دانشگاه استنفورد همراه گروهی از محققان این دانشگاه  میکروفونی کوانتومی ابداع 
کرده اند که می تواند کوچکترین بسته های صوت یا انرژی ارتعاشی به نام »فونون« 

یا کوانتوم انرژی آوایی را ردیابی کند. این دستگاه زمینه را برای رایانه های کوانتومی 
کارآمدتر فراهم می کند.

قبلا ردیابی فونون ها غیر ممکن بود زیرا میکروفون های سنتی به اندازه حساس 
نیستند که آنها را ردیابی کنند. هنگامیکه یک موج صوتی با غشایی برخورد می کند، 
میکروفون آن را ردیابی می کند. اما فونون ها بسیار کوچک هستند و نمی توان آنها را به 

تنهایی ردیابی کرد.
در همین راستا به جای اتکا به اندازه گیری امواج صوتی دانشمندان دستگاهی ابداع 
کرده اند که انرژی فونون ها را به طور مستقیم و با استفاده از رزوناتورهای بسیار کوچکی 
اندازه می گیرد که مانند آینه ای برای صوت عمل می کنند. رزوناتور وسیله یا سیستمی 
است که رزونانس یا واکنش رزونانسی را نمایش می دهد.  این دستگاه می تواند فوتون ها 
را به دام بیندازد و ارتعاشات ناشی از آنها را ردیابی کند. این دستگاه در مقاله ای در نشریه 
»نیچر« توضیح داده شده و گامی در جهت ابداع نوع جدیدی از رایانه کوانتومی است.  
قابلیت ردیابی ذرات ریز صدا سبب می شود تا دستگاه ها بتوانند اطلاعات را با استفاده 
از انرژی صوتی رمزگذاری کنند. به این ترتیب می توان مقادیر وسیعی از اطلاعات را 
در ماشین های کوچک ذخیره کرد. یک رایانه کوانتومی فونون  بسیار جمع و جورتر و 
کارآمدتر از رایانه کوانتومی است که از فوتون ها یا ذرات نور استفاده می کند. زیرا فونون 
ها را راحت تر از فوتون ها می توان دستکاری کرد.  همچنین می توان اطلاعات بیشتری 
را در فضای کمتری ذخیره کرد. صفوی در این باره می گوید: هم اکنون از فوتون ها برای 
رمزگذاری استفاده می شود. ما می خواهیم از فونون ها استفاده کنیم که مزایای بیشتری 

دارند.  دستگاه ما گامی مهم در ایجاد یک رایانه کوانتومی مکانیکی است. 

گجتی که بدن شما را ۱3 درجه خنک می کند

دانشمند ایرانی میکروفون کوانتومی ساخت

با انجام چند ترفند ساده می توانید در سفر های تابستانی گرفتار 
خواب آلودگی نشوید و سفری شاد و ایمن داشته باشید.

فصل تابستان بهترین زمان برای تفریح و مسافرت است و بسیاری 
از خانواده ها این زمان را برای سفر انتخاب می کنند.

با توجه به اقلیم زیبای ایران بسیاری از خانواده ها سفر با اتومبیل را 
انتخاب می کنند اما باید توجه داشت که این سفر می تواند خطراتی 
را به همراه داشته باشد و حتی به قیمت جان اعضای خانواده تمام 
شود. فردی که مسئولیت رانندگی در سفر را به عهده می گیرد باید 
حتماً قبل از شروع سفر به میزان کافی استراحت کرده باشد و از 

مصرف داروهای خواب آور خودداری کند.
ما به شما چند ترفند عنوان می کنیم که با اجرای آنها در طول 

سفر پشت فرمان خوابتان نمی برد و سفری ایمن خواهید داشت .
*قبل از سفر خوب بخوابید

اگر قصد دارید سفر طولانی مدت داشته باشید قبل از راه افتادن 
حداقل ۷ ساعت بخوابید چرا که خواب خوب به هوشیاری شما 

کمک می کند؛ محققان ثابت کردند افرادی که شب قبل از رانندگی 
کم می خوابند هوشیاری آنها تا یک سوم کاهش پیدا می کند.

از طرفی کم خوابی باعث می شود که فرد در طول رانندگی قدرت 
واکنش کمتری داشته باشد.

*غذای سبک بخورید
وعده غذای شام قبل از رانندگی را بخوریم همچنین اگر سفر 
شما طولانی مدت است و در طول روز باید وعده غذایی مصرف 
کنید توصیه  می شود که از مصرف مواد غذایی چون گوشت قرمز 
و کربوهیدرات که هضم سنگینی دارند اجتناب کنید. مصرف مواد 
غذایی سنگین موجب بروز خستگی و احساس خواب آلودگی 

می شود.
*صبحانه خوب بخورید

وعده صبحانه بسیار حائز اهمیت است و انرژی روزانه شما را تامین 
می کند همچنین به توانایی های روانشناختی و جسمی شما کمک 
می کند و توصیه می شود که در صبحانه مقدار زیادی، پروتئین و 

کربوهیدرات مصرف کنیم تا حداقل برای روز هوشیار باشید.
*تهویه مطبوع در اتومبیل ایجاد کنید

رانندگی در آب و هوای گرم یا بدون تهویه به دلیل کاهش سطح 
اکسیژن موجب خواب آلودگی  می شود و از طرفی قرار گرفتن در 
معرض گرمای شدید افزایش تنش، سرگیجه و حالت تهوع را به 

دنبال دارد.
*هر دو ساعت ۱۵ دقیقه استراحت کنید

رانندگی طولانی مدت موجب خستگی و بر هم خوردن تمرکز 
می شود و به همین دلیل توصیه می شود هر دو ساعت رانندگی ۱۵ 

دقیقه توقف کنید و به ذهن و جسم خود استراحت بدهید.
*با سرعت مطمئنه رانندگی کنید

رانندگی با سرعت بالا نیازمند هوشیاری و دقت بسیاری بوده و بر 
احساسات شما تاثیر گذار است همچنین موجب خستگی زودرس 

و افزایش خطر تصادف می شود.
*ساعت ممنوعه برای رانندگی

بدن شما در بین ساعت 2 تا ۵ صبح نیاز به خواب دارد به همین 
دلیل توصیه اکید این است که در این ساعات رانندگی نکنید چرا که 
خواب در این ساعات وارد سیکل عمیق می شود و سیستم عصبی 

شما به پایین ترین میزان عملکرد خود می رسد.
*مصرف الکل و داروهای خواب آور ممنوع

و  می گذارد  تاثیر  شناختی  اعصاب  عملکرد  بر  الکل  مصرف 
دادن  دست  از  موجب  و  می دهد  افزایش  را  اضطراب  استرس 
ضد  داروهای  مصرف  این  بر  افزون  می شود  فرد  هوشیاری 
در  می تواند  نیز  آلرژی  ضد  و  آور  خواب  های  قرص  افسردگی، 

کاهش هوشیاری موثر باشند.
*تنهایی سفر نکنید

در صورتی که در طول سفر فردی همراه شما باشد سفر ایمن 
تری خواهید داشت چرا که او در صورت بروز خواب آلودگی می 
تواند به شما هشدار دهد همچنین نوبتی رانندگی کردن می تواند 
در کاهش خستگی تاثیرگذار باشد تا خطر تصادف را کاهش دهد.

چه کنیم تا حین رانندگی نخوابیم؟ 

توصیه هایی برای رفع خواب آلودگی در سفر 
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 مدیرعامل بانک خون بند ناف رویان:

سلولهایبنیادی،مکملدارودرمانیمیشود
 مدیرعامل بانک خون بند ناف رویان با اشاره به اهمیت روزافزون مباحث مربوط به 
سلول های بنیادی گفت: سلول بنیادی در آینده ای نزدیک به مکمل دارو درمانی تبدیل 

خواهد شد.
مرتضی ضرابی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران  در قم افزود: درمان با سلول های 
بنیادی ممکن است جای درمان با دارو را نگیرد اما آینده بسیار درخشان و پراهمیتی در 

انتظار این رشته از علوم است.
وی اضافه کرد: سلول درمانی به روشی از درمان گفته می شود که از سلول های سالم 

برای ترمیم سلول های آسیب دیده استفاده می شود.
وی بیان کرد: با گذشت ۱۷ سال از فعالیت های کشور در رابطه با سلول های بنیادی، 
مرکز رویان در مبحث داربست و بافت های مختلف به سمت ساخت و ایجاد قطعات یدکی 
انسان پیش رفته است. ضرابی ادامه داد: خود نوزایی و دارا بودن از قدرت تمایز دو ویژگی 
اصلی سلول های بنیادی است، سلول های بنیادی جنینی، سلول های بالغین و سلول 

های خون بند ناف سه نمونه ازمهمترین سلول های بنیادی است.
وی اضافه کرد: سلول بنیادی خون مهمترین نوع از سلول های بنیادی بوده که در رابطه 
با درمان سرطان خون کاربرد ویژه ای دارد، مغز استخوان مهمترین منبع این سلول بنیادی 

است.
 مدیرعامل بانک خون بند ناف رویان تصریح کرد: خون بند ناف از منابع مهمی بوده که 
مملو از سلول های بنیادی است که به دلیل سهولت جمع آوری از درجه اهمیت ویژه ای در 

درمان بیماری های مورد نظر برخوردار است.
وی اظهار داشت: بین ۸۰ تا ۲۰۰ سی سی خون بند ناف را می توان در هر نوبت زایمان 

جمع آوری کرد، این نوع جمع آوری خون بند ناف در زایمان طبیعی بیشتر است.
ضرابی تاکید کرد: فقط ۵ تا ۱۰ دقیقه برای جمع آوری خون بند ناف در موقع زایمان 

زمان لازم است، این اقدام هیچ گونه صدمه ای به نوزاد و مادر وارد نمی کند.
وی گفت: حجم خون جمع آوری شده از خون بند ناف باید در کمتر از ۲۴ ساعت به 
آزمایشکاه منتقل شود. وی با اشاره به انوع بانکهای خون بند ناف ادامه داد: بانک عمومی 

و خصوصی خون بند ناف دو نوع از بانکهای موجود در این زمینه است.
ضرابی  تاکید کرد: در بانکهای عمومی افراد متقاضی خون بند ناف را به صورت رایگان 
به باندهای مجاز اهدا کرده و در نوع دوم خون بند ناف به صورت خانوادگی در باندهای 

موجود نگهداری می شود.
مدیر عامل بانک خون بند ناف رویان خاطرنشان کرد: در سطح دنیا بالغ بر ۴۰ هزار مورد 

پیوند به وسیله خون بافت بند ناف انجام شده است.
وی با تاکید بر اهمیت توسعه درمان با خون بند ناف بیان کرد: پتانسیل درمان ۷۰ 

بیماری مختلف  با سلول های بنیادی امکان پذیر است.
مدیر عامل بانک خون بند ناف رویان گفت: کاهش شانس رد پیوند، تشابه کمتر بین 
گیرنده و دهنده پیوند، کاهش ریسک انتقال آلودگی، در دسترس بودن و تهیه آسان و بدون 

درد از مزیت های پیوند با بند خون ناف است.
وی اظهار کرد: بند خون رویان، بزرگترین بانک سلولی خاورمیانه است بیش از ۱۱۲ هزار 

نمونه بافت بند خون ناف در این مرکز ذخیره شده است.
وی با اشاره به محصولات طرحهای توسعه ای گفت: پانسمانهای بیولوژیک مشتق از 
پرده آمنیوتیک، سلول های بنیادی مزانشیمی مشتق از بافت بند ناف و سلول بنیادی پالپ 

دندان شیری از ابتکارات این مرکز ناباروی است.
ضرابی تصریح کرد: اولین طرح تحقیقاتی در بیماری فلج مغزی سال ۹۷ برای نخستین 
بار در مرکز ناباوری رویان قم انجام و امسال مرحله دوم آن در بین گروه سنی ۱۴ تا ۱۸ 
سال خواهد پذیرفت. مدیر عامل بانک خون بند ناف رویان تاکید کرد: بیشترین پیوند با 
استفاده از بافت بند خون ناف برای بیماری مرتبط با خون مانند تالاسمی، کم خونی و 

سرطان انجام می شود.
ضرابی  گفت:  به تمام خانواده ها برای ذخیره سازی خون بند ناف توصیه می شود، هر 

نمونه ذخیره شده برای چند مرتبه قابل استفاده است.
وی عنوان کرد: نمونه های ذخیره شده تا ۲۰ سال قابل نگهداری بوده و تمام افرادی که 

تطابق ژنتیکی داشته باشد می تواند از نمونه های ذخیره شده استفاده کنند.
وی با اشاره به هزینه جمع آوری بند خون ناف گفت: هزینه جمع آوری و آزمایشات 
ژنتیکی مربوط به خون بند ناف به صورت خصوصی و خانوادگی ۳میلیون و ۶۰۰ هزار 
تومان است. مدیرعامل بانک خون بند ناف رویان ادامه داد: بیش از ۲۰۰ مورد پیوند 

سلولی بافت بند خون ناف از زمان توسعه این علم در سطح کشور انجام گرفته است.
وی اهمیت توسعه و ذخیره سازی بند بافت خون ناف را مورد توجه قرار داد و گفت: هزینه 

خرید و انتقال هر نمونه خون بند ناف از خارج کشور، ۴۰ هزار دلار است.
شرایط اقتصادی مردم مانع از افزایش ذخایر خونی بند ناف قم

نماینده بانک خون بند ناف در استان قم نیز در این نشست خبری با اشاره به وضعیت 
بانک خون بند ناف استان قم گفت: این بانک که دوسالی است شروع به فعالیت کرده 
است از ذخایر کم تری نسبت به استان های اصفهان و شیراز دارد ولی تاکنون توانسته هزار 

نمونه خونی بند ناف را ذخیره و نگهداری کند.
فائزه داوودی افزود: بانک خون بند ناف استان قم نیاز به تبلیغ و اطلاع رسانی بیشتری 
دارد چرا که هنوز در این استان ناشناخته است ولی با توجه به وضعیت اقتصادی کنونی 

مردم استقبال مردم کم تراست.
وی اظهار داشت: در سال گذشته ذخایر این بانک ۲۰۰ نمونه بود که در حال حاضر به 

هزار نمونه افزایش یافته است.

معاون امور بازرگانی سازمان صمت استان قم:

روزانهحدود۳۰تنمرغباقیمتمصوبدر
قمتوزیعمیشود

گفت:  قم  تجارت  و  معدن  صنعت،   سازمان  تجارت  توسعه  و  بازرگانی  امور  معاون   
روزانه به طور میانگین حدود ۲۰ الی ۳۰ تن گوشت مرغ برای مصرف خانوار در سطح 

فروشگاه های زنجیره ای استان به قیمت مصوب ۱۲ هزار و ۹۰۰ تومان توزیع می شود.
امیرحسین پروان با اشاره به این که هیچ کمبودی در تأمین گوشت مرغ موردنیاز مردم 
قم وجود ندارد،  بیان کرد: میزان مصرف روزانه گوشت مرغ در قم برای بخش های مختلف 
از جمله خانگی،  قطعه بندی و رستوران ها بین ۴۰ تا ۵۰ تن است که علاوه بر توزیع 
روزانه حدود ۳۰ تن گوشت مرغ باقیمت مصوب برای مصرف خانوار استان،  گوشت مرغ 
موردنیاز سایر بخش ها همچون رستوران ها و فست فودی ها نیز باقیمتی کمتر از نرخ روز 

این محصول در استان های هم جوار، تأمین می شود.
وی ادامه داد:  تلاش می کنیم گوشت مرغ توزیع شده در قم به صورت روزانه از طریق 
فروشگاه های زنجیره ای معتبر و شرکت تعاونی ها، باقیمت مصوب در اختیار خانوارهای 

استان قرار گیرد تا نگرانی از تأمین این محصول در بخش خانگی وجود نداشته باشد.
وی بابیان این که موضوع افزایش قیمت مرغ مساله ای کشوری است و اختصاص به 
استان قم ندارد،  افزود:  گرم شدن هوا و افزایش تلفات در مرغداری ها یکی از دلایل تأثیرگذار 

در افزایش قیمت گوشت مرغ طی روزهای اخیر است.
پروان گفت:  اولویت دولت و وزارت صنعت،  معدن و تجارت،  نخست تأمین کالای موردنیاز 
مردم و سپس مناسب سازی قیمت آن است که بر اساس همین راهبرد،  درزمینهٔ تأمین 
گوشت مرغ موردنیاز در قم با کمبودی روبه رو نیستیم و تلاش می کنیم میزان مصرف خانوار 

استان به این نیز محصول بر اساس قیمت مصوب تأمین شود.
وی بیان کرد:  اقدامات لازم برای افزایش حجم تولید گوشت مرغ در سطح کشور و توزیع 
گسترده تر آن در میان مردم در حال انجام است و در استان قم نیز تلاش می شود تا حجم 
فعالیت مرغداری ها و کشتارگاه اصلی استان برای عرضه بیشتر گوشت مرغ، افزایش یابد.

 
 معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم:

عملیاتپلاکگذاریدامدرقمبهاجرا
درآمدهاست

 معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت:  در راستای اجرای قوانین 
و ضوابط حمل و نقل و نگهداری دام زنده،  عملیات پلاک گذاری دام های سبک و سنگین 

استان از تاریخ ۱۵ تیرماه سال جاری آغاز شده است.
دام  و  بز(   و  سبک)گوسفند  دام  های  گونه  کلیه  کرد:  بیان  همت  علی اصغر 

سنگین)گاو، گاومیش و شتر(  در همه گروه های سنی مشمول پلاک گذاری است.
وی افزود:  پلاک گذاری دام ها با پلاک های استاندارد بارکد دار که حاوی شماره ثبت 

بین المللی ۱۵ رقمی است و مشخص کننده هویت دام است،  انجام می شود.
وی ادامه داد: تمامی پلاک های مورد استفاده در این طرح،  قابلیت استعلام از سامانه 

هویت دام مرکز اصلاح نژاد دام کشور را دارد.
همت گفت:  تمامی مالکین دام زنده استان موظف هستند تا آمار و اطلاعات دام های 
خود را مطابق با زمان بندی و ساز و کار اعلامی وزارت جهاد کشاورزی به صورت مستمر در 

سامانه پنجره واحد کشاورزی ثبت پلاک گذاری وارد و تغییرات آن را به روز نمایند.
وی بیان کرد:  ثبت اطلاعات هویت دام های پلاک کوبی شده که از طریق سامانه هویت 
دام متصل به پنجره واحد کشاورزی انجام می شود مستلزم احراز هویت مالک و موقعیت 
مکانی محل نگهداری دام از طریق ثبت کد ملی،  کد پستی و کد های اخذ شده از سامانه 

قرنطینه و امنیت زیستی سازمان دامپزشکی است.
وی ادامه داد:  فرصت اجرای پلاک کوبی و ثبت اطلاعات هویت دام برای دام سنگین 
شامل گاو،  گاومیش و شتر ۶ ماه و برای دام سبک شامل گوسفند و بز یک سال از زمان 

شروع طرح است.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: نگهداری دام زنده صرفا با 
نصب پلاک دام معتبر و ثبت اطلاعات هویتی دام زنده در سامانه هویت دام و پنجره واحد 

کشاورزی مجاز بوده و هرگونه خرید و فروش دام زنده فاقد پلاک ممنوع است.
استان قم دارای حدود ۲۰۰ هزار راس دام سبک و ۱۰۰ هزار راس دام سنگین است،  

سالانه در این استان حدود ۳۲۰ هزار تن محصولات دامی تولید می شود.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: در پرونده های مفاسد اقتصادی از زمان تشکیل دادگاه های 
ویژه تاکنون ۹۷۸ مورد حکم قطعی صادر شده است.

غلامحسین اسماعیلی  روز گذشته در نشست خبری خود  به اهتمام ویژه قوه قضاییه در 
برخورد با مفاسد اقتصادی اشاره کرد و گفت: دادگاه های ویژه مفاسد اقتصادی در سراسر 
کشور اعم از شعب ویژه مفاسد اقتصادی که از آن ها به عنوان شعب استجازه یاد می شود و 
سایر شعبی که پرونده های اقتصادی در تهران و دیگر استان ها تشکیل شده تاکنون ۹۷۸ 
مورد حکم قطعی صادر شده که شامل ۹ حکم اعدام، ۴ مورد حبس ابد، ۱۰۰ مورد حبس 

۲۰ سال، تعداد زیادی حبس زیر ۱۰ سال و ۴۴ مورد حبس ۲۰ تا ۳۰ سال است.
وی ادامه داد: همچنین ۱۱۶ نفر نیز به حکم این دادگاه ها برای همیشه از مشاغل 
دولتی محروم شده اند و ۱۵۲ نفر نیز انفصال موقت گرفتند و ۱۰ مورد نیز تبعید شده 
اند. اسماعیلی گفت: همچنین ۱۶۱ مورد مجازات شلاق برای مرتکبان جرایم اقتصادی 
در نظر گرفته شده است. وی گفت: صدور این احکام ثابت می کند که عزم قوه قضاییه در 
برخورد با مفاسد اقتصادی، جدی است و در کنار این برخورد های کیفری و بازدارنده، نظر 
قوه قضاییه بازگشت اموال بیت المال به خزانه و همچنین تامین حقوق سپرده گذاران و 

مالباختگان است.
* هادی رضوی به ۲۰ سال حبس محکوم شد 

سخنگوی قوه قضاییه در ادامه به پرونده هادی رضوی اشاره کرد و گفت: محمدهادی 
رضوی به اتهام اخلال در نظام اقتصادی کشور به ۲۰ سال حبس و رد مال محکوم شده 
است.وی افزود : در این پرونده این متهم علاوه بر حبس و رد مال به ۷۴ ضربه شلاق و 

محرومیت از خدمات دولتی هم محکوم شده است.
وی گفت: احسان دلاویز متهم دیگر این پرونده به جرم معاونت در اخلال در نظام 

اقتصادی کشور به ۱۰ سال حبس محکوم شده است.
وی گفت: همان طور که در جلسه قبل نیز اعلام کرده بودم مجتمع ویژه تخصصی 
رسیدگی به پرونده های جرایم اقتصادی با کادر قضایی ویژه و با اختیارات مشخص و 
صلاحیت رسیدگی به پرونده های اخلال در نظام اقتصادی به زودی تشکیل می شود؛ این 
وعده ما عملی شد و مجتمع تخصصی رسیدگی به جرایم اقتصادی در همین ساختمان که 
پیش از این ساختمان تجدیدنظر بود، به مجتمع ویژه قضایی رسیدگی به جرایم اقتصادی 
اختصاص پیدا کرده است و پرونده های استجازه نیز در همین مجمتع ویژه رسیدگی 

خواهد شد.
وی افزود: امیدواریم با سرعت، دقت و قاطعیت به جرایم کسانی که در نظام اقتصادی 

کشور اخلال می کنند یا در مباحث اقتصادی ایجاد جرم می کنند، رسیدگی شود.
*حکم قصاص نجفی قابل تجدیدنظر خواهی است

 سخنگوی قوه قضاییه دربخش دیگری  از سخنان خود گفت: حکم قصاص نجفی صادر 
شد و به وکلای اولیای دم و متهمان ابلاغ خواهد شد.وی افزود: در کیفرخواست عنوان 
اتهامی به عنوان اتهام قتل عمد، ایراد جرح عمدی غیرموثر در قتل و نگهداری غیرمجاز 
اسلحه مطرح شده بود که دادگاه در دو مورد حکم صادر کرد.سخنگوی قوه قضاییه گفت: 
دادگاه قتل عمد را محرز دانست و با توجه به تقاضای اولیای دم مبنی بر قصاص حکم به 
قصاص نفس صادر کرد و درباره ایراد جرح عمد حکم برائت صادر شد چرا که دادگاه به این 
نتیجه رسید که یک صدمه بوده و در واقع یک تیر شلیک شده که به کف دست اصابت کرده 
و بعد از عبور از کف دست به قفسه سینه خورده است بنابراین اگر ضربه واحدی باشد، اما 

جراحات متعدد باشد، یک حکم صادر می شود. 
اسماعیلی افزود: بنابراین از این اتهام تبرئه و در اتهام قتل عمد به اشد مجازات یعنی 
قصاص محکوم شد و درباره نگهداری غیرمجاز اسلحه نیز به دو سال حبس محکوم شده 
که البته احکام صادره غیرقطعی و قابل فرجام خواهی در دیوان عالی کشور است و اصل 

قصاص نیز حق الناس است.
*بحث دوتابعیتی ها هنوز دقیق و جامع نیست 

اسماعیلی در پاسخ به سوال خبرنگاری که درباره دوتابعیتی بودن مسئولان طبق ادعای 
یکی از نمایندگان مجلس پرسید و اینکه ین نماینده فهرستی هم تهیه کرده است، گفت: 
تلاش مجلس چه در تحقیق و تحفص و چه در رسیدگی کمیسیون اصل ۹۰ که انجام 
می دهد در بررسی ها به یک جمع بندی دقیق و قاطع نمی رسد که آن را به قوه قضاییه 

هم ارسال کند.
وی ادامه داد: در واقع این جمع بندی ها نهایی نیست و احتمال است و قرائن وجود 

ندارد.
اسماعیلی گفت: مجلس در این خصوص به صورت شفاف موضوع را اعلام کند که از این 
فهرست کدام ها دوتابعیتی هستند و کدام ها نیستند.وی افزود: به هر حال در بحث تابعیت 
مضاعف آثاری مرتبط است و این لیستی که به قوه قضاییه ارسال شده است این ویژگی و 
آثار را ندارد.سخنگوی قوه قضاییه گفت: اظهار نظر سریع در این خصوص نداریم و در یک 

تا دو مورد محرز شد و رسیدگی کردیم.
اسماعیلی افزود: این فهرست نماینده مجلس به دادستانی کل ارسال شده و دادستانی 
نیز از وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات سپاه خواسته است اگر مستنداتی دارند به 
دادستانی ارسال کنند و این بررسی ها را انجام دهند تا شفاف سازی شود که این ادعا ها 
صحت دارد یا خیر.سخنگوی قوه قضاییه ادامه داد: قوه قضاییه به لحاظ ابهام ها، اظهار 

نظری نمی کند.
*قوه قضائیه در ورود مدعی العموم هیچ گرایش سیاسی ندارد

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر تکذیب اظهارات متعدد کریمی 
قدوسی از سوی افراد و نهادهای مختلف و اینکه اگر باز هم ادعاهای وی تکذیب شود، 
قوه قضائیه به عنوان مدعی العموم ورود می کند یا خیر گفت: تکالیف مدعی العموم کاملا 
شفاف و روشن است و قوه قضائیه در ورود مدعی العموم هیچ گرایش سیاسی ندارد و اصلًا 
ملاحظه هیچ شخص و جریان و گروهی جز ملاحظه ضوابط و مقررات قانونی را نداریم.
اسماعیلی اضافه کرد: همین الان نمایندگانی از فراکسیون های مختلف مجلس با اعلام 
جرم مدعی العموم تحت تعقیب هستند و اختصاص به فرد یا جناح و فراکسیون خاص و 

تقسیم بندی های سیاسی و اجتماعی ندارد. 
*پرونده مدیران سایپا ٢۵ متهم دارد

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال دیگری درباره دستگیری مدیران ارشد سایپا 
گفت: پرونده  تشکیل شده است و افرادی تحت تعقیب قرار گرفتند.وی ادامه داد: این 
پرونده ۲۵ متهم دارد و ۶ نفر بازداشت شده اند که برخی بازداشتی ها از مدیران شرکت 
سایپا و برخی از نمایندگی ها و شرکت های مرتبط با سایپا هستند و پرونده با جدیت تمام 

در حال رسیدگی است.
*برخی اصرار دارند بابک زنجانی نقل محافل رسانه ها باشد

اسماعیلی درباره شایعات مربوط به بابک زنجانی گفت: برخی از شایعات از سوی شما 
رسانه ای هاست. شایعه اخیر هم در ارتباط با فرار این فرد صحت ندارد. نمی دانم چرا برخی 
اصرار دارند این موضوع همچنان نقل محافل رسانه ای باشد و فکر می کنم اراده ای پشت 
قضیه است و  همواره شایعاتی بسازند.وی خاطرنشان کرد: قوه قضائیه ماموریت خود را 
انجام و حکم را صادر کرده است و زمینه هایی برای شناسایی و تامین اموال وجود دارد و 

تعلل قوه قضائیه، با توجیه عقلانی و حقوقی است تا اموال به بیت المال بازگردد.
* نامه ای از انصراف غلامی به قوه قضائیه نرسیده است

اسماعیلی در ادامه هفتمین نشست خبری خود در پاسخ به سوال دیگری درباره انصراف 
غلامی )حقوقدان معرفی شده برای اخذ منصب در شورای نگهبان( و اینکه ادعا شده وی 
تحت فشار انصراف داده است و نامه نگاری در این ارتباط با روسای قوه  از جمله قوه قضائیه، 
افزود: نامه ای از وی تا این ساعت به قوه قضائیه واصل نشده و طبیعی است که شأن یک 
استاد علم حقوق قبل از مطرح کردن این ادعا، این نیست که بگوید تحت فشار تصمیم 
گرفتم. وی تاکید کرد: البته از ایشان چنین حرفی را نشنیدیم و نامه ای هم به ما نرسیده 

است؛ ما ضامن حرف هایی که دیگران به نقل از این استاد علم حقوق زده اند، نیستیم.
*بانک مرکزی لیست دریافت کنندگان ارز را منتشر کند

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر ارائه فهرست دریافت کنندگان ارز 
از سوی بانک مرکزی به قوه قضائیه و اینکه آیا دستگاه قضایی این لیست را منتشر می کند یا 
خیر گفت: خود بانک مرکزی این لیست را منتشر کند و بگویند برای اعطای ارز چه تضمین 

هایی گرفتند و برای قوه قضائیه فقط لیست نفرستند بلکه لیست را با مستندات بفرستند.
*ایست بازرسی باید از شورای تامین مجوز داشته باشد

اسماعیلی در پاسخ به سوال دیگری درباره اینکه طبق نظریه های حقوقی قوه قضائیه، 
بازرسی خودرو نیاز به مجوز موردی با ذکر جزییات دارد و آیا در ایست و بازرسی ها بسیج 
به تهیه این مجوزها اقدام می کند یا خیر گفت: بازرسی خودرو در مواقع موردی است 
اما گاهی اوقات برپایی ایست و بازرسی در شورای تامین تصویب و مجری هم مشخص 

می شود. 
وی ادامه داد: این مجوز به سپاه، بسیج یا ناجا داده می شود. اگر ایست بازرسی در 
راستای مصوبات شورای تامین یا سایر نهادهای قانونی باشد، قانونی است و در غیر این 

صورت غیرقانونی خواهد بود.
*قانون انتخابات برای پیگیرد متخلفان، ظرفیت خوبی ندارد

سخنگوی قوه قضائیه درباره تدابیر دستگاه قضا برای انتخابات مجلس شورای اسلامی 
گفت: همیشه قبل از انتخابات، ستاد پیشگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی تشکیل 

می شود و در دوره های قبلی فعالیت این ستاد آثار مثبتی داشت. 
وی ادامه داد: حتما در انتخابات بعدی هم این ستاد تشکیل می شود و دستگاه قضائی 
در وهله نخست در جهت پیشگیری و سپس در جهت مستندسازی و تعقیب متخلفان 

اقدام می کند. 
اسماعیلی اضافه کرد: البته قانون انتخابات برای پیگیرد متخلفان، ظرفیت خوبی ندارد و 

ابعاد مختلف از ثبت نام تا جرایم انتخاباتی نیازمند بازنگری است.
*ملاک برخورد، عناوین اتهامی و موازین قانون است

سخنگوی قوه قضائیه درباره بازداشت تعدادی از زنان دوچرخه سوار در تهران گفت: آنچه 
برای ما اهمیت دارد اجرای قانون و مقررات و پاسداری از عفاف و حجاب در جامعه است. 

وی خاطرنشان کرد: عفاف و حجاب هم مبنای شرعی دارد و هم باور فرهنگی و ملی 
ماست و عدم رعایت آن در قانون جرم شمرده شده است. 

اسماعیلی افزود: به مصادیق کاری نداریم و اگر اقدامی توام با وصف مجرمانه باشد، 
برخورد می کنیم و اگر فاقد وصف مجرمانه باشد، کسی تحت تعقیب قرار نمی گیرد و برای 

ما عناوین اتهامی و موازین قانونی، ملاک است.
وی درباره بازداشت جمعی از سردفتران و دفتریاران گفت: طبق بررسی های به عمل 

آمده ما به چنین جمعی نرسیدم و بررسی های من این خبر را تایید نمی کند. 
اسماعیلی خاطرنشان کرد: البته به صورت موردی، مواردی را داشتیم اما اینکه همزمان 

جمعی از سردفتران تحت تعقیب قرار گیرند، تاکنون چنین چیزی نداشتیم.
*اسامی اعلام شده در مورد قضات متخلف صحت ندارد

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره اینکه برخی قضات به دلیل ارتباط ناسالم 
با اکبر طبری از سمت خود برکنار شدند، گفت: برخی اسامی که شبکه »دروغ« مطرح 
کرده بود واقعیت نداشت و برخی همکاران عزیز قضایی ما که در همین ایام در شعب ویژه 
رسیدگی به پرونده مفدسان اقتصادی مشغول امر دادرسی هستند، در مظان اتهام قرار 
دادند.  وی ادامه داد: اسامی که در خبرها آمده بود، واقعیت ندارد و آن پرونده خاص نیز 
کماکان درحال رسیدگی است، ۱۰ نفر بازداشت شده اند که از این ۱۰ نفر برخی نیروهای 
شاغل قبلی قوه قضائیه و برخی نیز نیروهای بیرونی هستند و رسیدگی ها با حساسیت 

انجام می شود.
*حکم دو پرونده را نباید با یکدیگر قیاس کرد

وی درباره پرونده شاندیز توضیح داد: ۸۰ درصد اموال شرکت در اختیار طلب کاران و 
موسسات مالی، بانک ها و سپرده گذاران قرار گرفت و تدبیری اتخاذ شد تا همه افراد 

سهامدار این شرکت شناخته شوند.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره ابهامات رای پرونده پدیده شاندیز و 
تناسب حکم صادره با جرم گفت: تناسب حکم صادره و عمل ارتکابی با تشخیص قاضی یا 

هیات قضایی رسیدگی کننده به پرونده است. 
وی تاکید کرد: اگر داوری مقام قضایی را به عنوان فصل الخطاب بپذیریم و تشخیص 
را به او واگذار کنیم، قطعاً برای ثبات و امنیت اقتصادی و قضایی مناسب تر است اما در 
پرونده های مختلف، مقایسه ها صحیح نیست و نباید حکم دو پرونده را با یکدیگر قیاس 

کنیم. 
از  یکی  آن  بودن  قابل دسترس  و  اموال  قوه قضائیه گفت: شاید وصول  سخنگوی 
موضوعات اثرگذار در حکم باشد و قاضی به این نتیجه رسیده که حقوق مالباختگان با این 

حکم قابل استیفا است.
*تشکیل شعبه ویژه برای رسیدگی به پرونده های لواسان

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال دیگری درباره شهرک باستی هیلز در لواسان 
گفت: قبل از اینکه دیگران این اقدام را مصادره کنند، هیئتی از سوی رئیس قوه قضائیه 
تعیین و بررسی ها انجام شد و ایشان دستور داد تا این موضوع و فرایندهای اداری و قضایی 
آن بررسی شود. همچنین شعبه  ویژه ای در دادسرای تهران برای رسیدگی به این موضوع 
تشکیل شد تا مشخص شود فرایند قضایی و اداری پرونده درست بوده یا خیر و شعبه ویژه 

نسبت به مسائل مطرح شده رسیدگی می کند. 
*دستگیری ۹ نفر در پرونده فرانک پارسیان

وی افزود: در شرکت نارین فرانک پارسیان هم ۹ نفر از جمله خانم هاشمی به بیست سال 
حبس و ضبط اموال و هفتاد و چهار ضربه شلاق ، محمد هاشمی به هفت سال حبس، 
علی هاشمی به بیست سال حبس، مصطفی هاشمی به هفت سال حبس، محمدرضا 
هاشمی به پانزده سال حبس، ابوالفضل هاشمی به پنج سال حبس، محسن ثابت قدم به 

سه سال حبس، ابراهیم مختاری به یک سال حبس محکوم شدند.
اسماعیلی افزود: در استان گیلان هم سیزده نفر از کارکنان شاغل در صنعت معدن 
تجارت از حمله علی منتظری، محمد حسین اصغری از استانداری گیلان و یازده نفر 
دیگر به اتهام دریافت رشوه کلان محاکمه شدند. منتظری به ۲۲فقره ۵ سال حبس محکوم 

شدند. همچنین به ۱۱۱ضربه شلاق و انفصال از خدمت محکوم شده است.
*همه جا نیاز به حضور وکیل نیست

اسماعیلی در پاسخ به این سوال که شنیده شده حسب استجازه رئیس قوه قضاییه از 
رهبری قرار است دادگاه های تجدید نظر  بدون وکیل برگزار شود گفت: این موضوع در 
قانون آیین دادرسی کیفری اینطور مطرح شده که همه جا نیاز به حضور وکیل نیست. 
قوه قضاییه پیشنهادی به مجلس داده تا این قانون اصلاح شود و کمیسیون قضایی 
هم پیشنهاد مجلس را پذیرفته و به زودی در صحن مجلس مطرح می شود در برخی 
موضوعات که مشکلی ایجاد می شود و نیازی هست که از رهبری استجازه اخذ شود این 

مورد انجام می شود.

در نوزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان عنوان شد 

مسئولینازخامفروشیوصادراتسنگآهن
جلوگیریکنند

با مشارکت  ، ششم مردادماه  بین المللی صنعت ساختمان  نمایشگاه  نوزدهمین 
ذوب آهن اصفهان و حضور محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی، رضا رحمانی، وزیر 
صنعت، معدن و تجارت و تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در محل دائمی 

نمایشگاه های تهران افتتاح شد.
در این نمایشگاه ١٢ کشور خارجی از جمله چین، کره، انگلیس، اسپانیا، ایتالیا، آلمان، 
سوئد و کانادا حضور دارند و مشارکت کنندگان در ۹۵۰  غرفه محصولات و دستاوردهای 
خود را به نمایش گذاشته اند.مهندس بهزاد کرمی مدیر بازاریابی و فروش خارجی شرکت 
با بیان این که علی رغم مشکلات مختلف ، ذوب آهن به تولید ادامه داده و با پشتکار و 
تلاش همکاران سخت کوش، چرخ های تولید در این شرکت به خوبی چرخیده است، 
گفت: مشکل فعلی ما کمبود مواد اولیه آهن دار است، امیدواریم  با رفع این مشکل از 
تمام ظرفیت های تولید در شرکت استفاده شود.وی افزود: انتظار داریم مسئولین با 
جلوگیری از خام فروشی و صادرات سنگ آهن نسبت به تامین مواد اولیه مورد نیاز ذوب 
آهن  و فولاد مبارکه اقدام کنند مهندس کرمی تامین مواد اولیه شرکت های فولادی را 
موحب رونق تولید داخلی دانست و گفت: سال جاری تولید سه میلیون و پنجاه هزارتن  
چدن و صادرات حدود یک میلیون و صد هزار تن محصول به عنوان هدف  تعیین شده و 
با همه مشکلات مختلف در صدد تحقق این هدف هستیم که تولید شرکت در چهار ماه 
اول سال نیز  بر اساس این هدف محقق شده است.گفتنی است این نمایشگاه از ششم تا 
نهم مردادماه به مدت سه روز برای بازدید علاقمندان دایر است و غرفه ذوب آهن اصفهان 

در  سالن ۳۵  از ساعت ۱۰ ال ۱۸ پذیرای بازدید کنندگان می باشد.
*مواداولیه واحدهای تولیدی با سهولت  بیشتر  و اقتصادی تر تامین  می شود

مهندس الهه مکری  رئیس گروه معدن و صنایع معدنی سازمان توسعه تجارت وزارت 
صمت با حضور در غرفه ذوب آهن اصفهان در این نمایشگاه ضمن گفتگو با خبرنگار 
آتشکار ، فعالیت های ذوب آ هن اصفهان را در جهت  رونق تولید برجسته و موفقیت آمیز 
دانست و گفت : اهداف و وظایف سازمان توسعه تجارت ایران در راستای افزایش وتوسعه 
صادرات در تمام زمینه ها به خصوص توسعه محصولات با ارزش افزوده بالاتر است. وی 
افزود : محصولات  فولادی کشور حاصل فرآوری مواد معدنی ایران  است و این نوع 
محصولات ارزش افزوده فوق العاده ای داشته و هدف ما افزایش تولید و صادرات است.
مهندس مکری  گفت : محدودیت و ممنوعیت  صادرات خلاف وظایف ذاتی سازمان 
تابعه است، ولی بنابر صلاحدید در زمینه صادرات برخی اقلام می توان محدودیت ایجاد 
کرد. وی درپایان  گفت : هدف ما تامین راحت و اقتصادی تر مواد اولیه از جمله سنگ 

آهن برای واحدهای صنعتی از جمله ذوب آهن اصفهان  است.

 مدیرکل دامپزشکی استان قم:

جوجهریزیمرغداریهایقم۴۶درصد
افزایشیافتهاست

 مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: میزان جوجه ریزی واحدهای مرغداری قم در سه 
ماه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، ۴۶ درصد افزایش یافته است.
مهدی رفیعی محمدی افزود: در سه ماه نخست امسال پنج میلیون و ۵۰۰ هزار قطعه 

جوجه در مرغداری های قم تولید شده است.
وی اضافه کرد: افزایش جوجه ریزی و فعالیت مرغداری ها حکایت از رونق تولید در 
این بخش دارد که نتیجه واکسیناسیون و نظارت های مستمر بر واحدهای مرغداری 
می باشد. وی ادامه داد: در سه ماه امسال هشت میلیون و ۳۰۰ هزار قطعه طیور در 
مرغداری های قم واکسیناسیون شده است که نسبت به مدت مشابه پارسال ۳.۲ برابر 
افزایش یافته است. رفیعی خاطرنشان کرد: امسال بیش از سه میلیون دز انواع واکسن 
های طیور با ارز ۴۲۰۰ تومانی تامین شده است که نسبت به سال گذشته ۷۹ درصد 
افزایش نشان می دهد. وی گفت: با توجه به ظرفیت و تولید مرغ در قم، مشکلی 

درتامین نیاز استان نداریم و مرغ مازاد به سایر استان ها صادر می شود.
وی با بیان این که قم توانایی تولید هشت درصد مرغ کشور را داراست، افزود: برای 
جلوگیری از کاهش مرغ و تنظیم بازار، از اواخر هفته گذشته خروج مرغ گوشتی از 
استان ممنوع شده است. رفیعی به ظرفیت مرغداری های قم اشاره و بیان کرد: ۷۶ 
واحد پرورش پولت در استان فعال است که ظرفیت تولید چهار میلیون قطعه پولت را 
دار می باشد. وی با بیان این که در حال حاضر یک میلیون پولت در حال پرورش است، 
خاطرنشان کرد: تمام واحدهای تولید پولت باید کنترل شوند و اگر تاییدیه لازم را دریافت 
کردند، اجازه جوجه ریزی خواهند داشت. وی با اشاره به این که حدود ۶ درصد تولید 
تخم مرغ کشور در قم صورت می گیرد، افزود: ۱۷۶ واحد مرغ تخمگذار قم ظرفیت 
تولید حدود هشت میلیون و ۸۰۰ هزار تخم مرغ در سال را دارا هستند و در حال حاضر 
پنج میلیون و ۲۲۰ هزار مرغ تخم گذار در حال تولید وجود دارد. به گفته رفیعی، ۳۲۰ 
واحد مرغ گوشتی موجود در قم نیز ظرفیت تولید حدود پنج میلیون قطعه مرغ را دارا 
می باشد. به گفته وی، درجه بندی مرغ عرضه شده به بازار از طرح هایی که در نیمه دوم 

سال جاری اجرایی خواهد شد و جزییات این طرح به زودی اعلام می شود.
 

مدیرعامل مجمع خیران مدرسه ساز استان قم  :

۴۰درصدفضاهایآموزشیقمتوسطخیران
ساختهشدهاست

مدیرعامل مجمع خیران مدرسه ساز استان قم گفت: بیش از ۴۰ درصد فضاهای 
آموزشی، تربیتی و ورزشی این استان توسط مجمع خیران مدرسه ساز احداث شده 
است. سید ناصر علایی طباطبایی افزود: تاکنون ۲۶۵ مدرسه با سه هزار و ۸۸ کلاس 

درس و زیربنای ۴۰۶ هزار مترمربع توسط خیران در قم ساخته شده است.
وی با بیان این که در ساخت مدارس به مسائل تربیتی توجه می شود، اضافه کرد: در 
این راستا در تمام مدارس جدیدالاحداث نمازخانه های زیبا و مجلل ساخته می شود و 
تاکنون ۴۱ باب نمازخانه با ۶ هزار و ۷۰۰ مترمربع زیربنا در مدارس قدیمی احداث شده 
است. به گفته وی، ۱۱ سالن ورزشی با ۹ هزار مترمربع زیربنا، ۱۰ کارگاه، آزمایشگاه 
و کتابخانه با زیربنای چهار هزار مترمربع نیز توسط خیران ساخته و تحویل آموزش و 
پرورش شده است. اعلایی تصریح کرد: در حال حاضر کمبود زمین یکی از مهم ترین 
مشکلات است که با آن روبرو هستیم و باید فکر اساسی دراین رابطه انجام شود.وی 
خاطرنشان کرد: تاکنون ۳۷۰ هزار مترمربع زمین، خانه و باغ توسط خیران برای ساخت 
مدرسه در قم اهدا شده است. وی ادامه داد: اهدای زمین در مناطقی از جمله بلوار 
غدیر، ۱۵ خرداد و شهرک فاطمیه از اولویت های مهم برای ساخت مدرسه در قم می 
باشد. اعلایی  گفت: مجمع خیران مدرسه ساز قم در سال ۱۳۷۷ تشکیل شده است و 

بیش از  ۵۰۰ عضو دارد که حدود ۶۰ تَن از آن ها خانم هستند.
به گفته وی، جوان ترین فرد مجمع ۳۷ سال و پیرترین ۸۵ ساله است و مجمع خیران 
مدرسه ساز استان قم جزو استان های پیشتاز در ساخت مدرسه و اهدای زمین می 
باشد. در حال حاضر حدود ۶۶۵ مدرسه با ۶ هزار و ۷۸۳ کلاس درس در قم فعال است.

رئیس ستاد اقامه نماز قم:

کارگروهمدولباسبایدنسبتبهارائهالگو
درقماقدامکند

 رئیس ستاد اقامه نماز قم گفت: کارگروه مد و لباس این ظرفیت را دارد تا نقش مهمی 
در ارائه الگوهای فاخر اسلامی در این استان ایفا نماید.

محمد خامه یار افزود: با توجه به عضویت کارشناسان فرهنگی در کارگروه مد و لباس، 
این کارگروه می تواند با الهام از لباس ایرانی اسلامی، با کار تخصصی و کارشناسی به 
الگوسازی انواع لباس در جامعه بپردازد. وی اضافه کرد: باید در ارائه الگو تمام جوانب 
کار سنجیده شود تا دچار چالش، مشکل و ضعف نشویم و در این راستا باید از افرادی 

که در این زمینه مطالعات کافی داشته اند و مسلط به این امور هستند، استفاده شود.
وی ادامه داد: طراحی لباس ها باید به گونه ای باشد تا علاوه بر جوان پسند بودن، 
به روز و اسلامی باشد. خامه یار بیان کرد: از سوی دیگر لباس های اسلامی باید با 
بسته بندی شیک و فاخر عرضه شود تا اقشار جامعه از خرید این نوع لباس ها احساس 

رضایت داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: لباسی مثل کراوات در بسته بندهای شیک به بازار عرضه می 
شود، در حالی که چادر با جنس نامرغوب و بسته بندی نامناسب در اختیار مشتریان 

قرار می گیرد.
وی با اشاره به اینکه برپایی نمایشگاه های مد و لباس اسلامی از دیگر اقداماتی است 
که می تواند به الگوسازی کمک نماید، گفت: در این نمایشگاه ها باید لباس های فاخر 

عرضه و از نمایش لباس هایی با کیفیت های پایین خودداری شود.
رئیس ستاد اقامه نماز قم تاکید کرد: دستگاه های فرهنگی باید نسبت به بدحجابی 
شکل گرفته در جامعه بی تفاوت نباشند و مد و لباس اسلامی را به متنقاضیان عرضه 

نماید.

سخنگوی قوه قضاییه  خبرداد

صدور ۹۷۸ حکم قطعی در پرونده های مفاسد اقتصادی 

 اخذ مجوز و موافقت واگذاری ۳۰۰ هکتار از اراضی 
اعضای  تصویب  به  قم  شهرداری  به  فرودگاهی  شهر 

شورای اسلامی شهر قم رسید.
یکصد و ششمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم شامگاه دوشنبه در ساختمان این نهاد با حضور 
اعضای شورا، شهردار و به ریاست حسن بختیاری نائب 

رئیس شورای اسلامی شهر قم برگزار شد.
اخذ مجوز برگزاری مزایده بلوکی با کاربری تجاری واقع 
در بلور پیامبر اعظم )ص( در قالب ۸ هزار و ۳۰۰ مترمربع 
که رقمی بیش از ۱۰ میلیارد تومان بوده است یکی از 
دستورات جلسه شورا بود که به تصویب اعضای شورای 
و  مجوز  اخذ  لایحه  ادامه  در  رسید.  قم  شهر  اسلامی 
موافقت با واگذاری ۳۰۰ هکتار اراضی مجتمع گردشگری 
طرلاب به شهرداری قم مطرح و اعضای شورای شهر قم 
با توجه  را در این خصوص مطرح کردند.  نظرات خود 
به مشکلات پدید آمد برای پروژه فرودگاه قم و مجتمع 
گردشگری طرلاب و توقف پروژه پس از سال ها، دولت 
تصمیم گرفت برای گره گشایی از این پروژه نیمه کاره آن 
را به شهرداری قم واگذار کند. در این خصوص جلسه ای 
با حضور استاندار و برخی از مسئولان دستگاه نظارتی و 
قوه قضائیه و همچنین نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در تهران برگزار شد و از آنجا که سرمایه گذار قبلی حکم 

خلعیت در این پروژه دریافت کرده؛ مقرر شد دولت بودجه 
برای این پروژه به مبلغ ۵۰ میلیارد تومان تخصیص دهد 
به شرط آنکه اراضی ۳۰۰ هکتاری مجتمع گردشگری 
طرلاب به شهرداری قم واگذار شود که این امر نیازمند 
تصویب اعضای شورای اسلامی شهر قم بود. برخی از 
اعضای شورای شهر قم خواستار شفافیت در این پروژه 
و چگونگی سهم دولت و شهرداری شدند. واگذاری این 
اراضی به غیر از محدوده فرودگاه است و شهرداری موظف 
خواهد بود میزان سرمایه گذاری از محل مشارکت های 
سایر  و  طرلاب  گردشگری  مجتمع  اراضی  در  مردمی 
تعهدات پروژه را پرداخت کند. برخی از اعضای شورای 
اسلامی شهر قم نیز در موافقت این لایحه سخن گفتند 
و آن را امتیازی برای شهرداری قم دانستند و برخی دیگر 
این موضوع را مطرح کردند که از آنجا که این پروژه خارج 
از محدوده شهری قرار دارد و در بودجه شهرداری ردیفی 
برای آن دیده نشده خواستار واگذاری قانونی شدند تا در 
آینده با مشکلات حقوقی مواجه نشوند؛ از این رو شرط 
بند قانونی تصویب از سوی هیئت دولت را مطرح کردند. 
میزان سرمایه گذاری مردمی در این پروژه نیز ۱۲ میلیارد 
تومان بوده است که قرار شد با واگذاری این اراضی به 
تسویه  جهت  لازم  تصمیمات  نهاد  این  قم،  شهرداری 
سهام فروخته شده را بر عهده بگیرد. شهردار قم در این 

جلسه در خصوص این لایحه اظهار داشت: اصل موضوع 
واگذاری اراضی مجتمع گردشگری طرلاب در تهران مورد 
بررسی قرار گرفته که تصمیم گرفته شد تا ۳۰۰ هکتار از 
این منطقه به شهرداری قم واگذار شود و این امر قطعی 
است و خلعیت سرمایه گذار قبلی تأیید شده است. سید 
مرتضی سقاییان نژاد گفت: ما هم به دنبال آن هستیم که 
امتیاز ۳۰۰ هکتار از اراضی مجتمع گردشگری طرلاب 
را بگیریم و سایر موارد مطروحه باید پس از تصویب شورا 

مورد بررسی قرار گیرد.
وی افزود: در خصوص مجوزهای احداث فرودگاه قم 
نیز قرار شد اخذ مجوزها از سوی وزارت راه و شهرسازی 
دنبال شود که قدم های خوبی نیز در این زمینه برداشته 
شد. حسن بختیاری، نائب رئیس شورای اسلامی شهر 
قم نیز معتقد بود، این تصمیم مهمی است که باید به 
موضوع تسلط لازم داشت و پیشنهاد کرد لایحه مجدد در 
کمیسیون تلفیق شورا مورد بررسی بیشتری قرار گیرد اما 
با ادامه مذاکرات و موافقت اکثر اعضا در نهایت تصمیم 
گرفته شد این لایحه به رأی گذاشته شود که به تصویب 
اعضای شورای اسلامی شهر قم رسید. با تصویب اعضای 
شورای اسلامی شهر قم اراضی ۳۰۰ هکتاری مجتمع 
گردشگری طرلاب از سرمایه گذار قبلی به شهرداری قم 

واگذار شد.

در جلسه شورای اسلامی شهر قم تصویب شد
واگذاری۳۰۰هکتارازاراضیشهرفرودگاهیبهشهرداریقم
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مدیرکل دفتر تنظیم مقررات سازمان مالیات:

پزشکانیکهازکارتخواناستفادهنکنند
جریمهمیشوند

از  مالیاتی گفت: مشاغل پزشکی که  امور  تنظیم مقررات سازمان   مدیرکل دفتر 
کارتخوان بانکی استفاده نکنند مشمول جریمه خواهند شد.

علی رستم پور اظهار داشت: مشاغل پزشکی تا ۲۳ مرداد برای ثبت درخواست به درگاه 
سازمان امور مالیاتی کشور مراجعه کنند.

پزشکی،  مشاغل  صاحبان  همه  سال ۱۳۹۸  بودجه  قانون  موجب  به  افزود:  وی 
پیراپزشکی، داروسازی و دامپزشکی که مجوز فعالیت آن ها ازجانب وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، سازمان نظام پزشکی ایران و یا سازمان نظام دامپزشکی و 
سازمان دامپزشکی ایران صادر می شود، مکلفند نسبت به نصب، راه اندازی و استفاده 
از پایانه فروشگاهی از ابتدای سال ۱۳۹۸ اقدام کنند. مدیرکل دفتر تنظیم مقررات 
سازمان امور مالیاتی ادامه داد: بر این اساس همه صاحبان مشاغل یاد شده مکلفند 
پایانه  شناسه  شماره  تخصیص  درخواست  ثبت  برای  مرداد ۱۳۹۸  تا ۲۳  حداکثر 
فروشگاهی )کارت خوان( به درگاه عملیات الکترونیکی سازمان امور مالیاتی کشور به 
نشانی الکترونیکی https://tax.gov.ir مراجعه و  مشخصات دستگاه کارتخوان خودرا 
ثبت کرده و در اولین ماه پس از دریافت این شناسه از طریق پیامک تلفنی نسبت به 
بهره برداری از آن اقدام کنند. رستم پور اضافه کرد: پیش بینی می شود از ابتدای مهر 
صاحبان مشاغل پزشکی به پایانه های فروشگاهی و کارت خوان ها مجهز شوند. وی 
تصریح کرد: مودیان هنگام مراجعه به این سامانه الکترونیکی، وارد سامانه ثبت نام 
الکترونیک طرح جامع مالیاتی )کد اقتصادی( شده و در قسمت سایر خدمات با انتخاب 
گزینه »ثبت مشخصات صندوق فروش و حافظه مالیاتی« می توانند مشخصات پایانه 
فروشگاهی خود را ثبت کنند. مدیرکل دفتر تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی گفت: 

مشاغل پزشکی که از کارتخوان بانکی استفاده نکنند مشمول جریمه خواهند شد.
*کارتخوان پزشکان بارکد مشخصی دارد

مدیرکل دفتر تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی گفت: در کارت خوان هایی که برای 
مشاغل درمانی و پزشکی در نظر گرفته شده بر اساس نرم افزار خاصی نام پزشک و مرکز 
درمانی درج می شود و رسیدی که ارائه می شود متفاوت بوده و بارکد مشخصی دارد.  وی 
افزود: با اسکن این بارکد به وسیله گوشی های هوشمند می توان تاریخ ،نام پزشک، مرکز 
درمانی و مبلغ صورتحساب را مشاهده کرد و از اصالت دستگاه کارتخوان مطلع شد که 
این دستگاه تحت رصد مراجع نظارتی از جمله سازمان امور مالیاتی قرار دارد.  به گفته 
رستم پور، پزشکانی که به این سیستم مجهز شوند دو سال ۱۰ درصد مالیات ابراز شده 

آنها بخشیده خواهد شد.
وی افزود: در مقابل کسانی که از این دستگاه ها استفاده نکنند ۲ درصد درآمد حاصل 
از فروش خدمت آنها مشمول جریمه خواهد شد؛ ضمن اینکه بقیه مراجع نظارتی نیز 

باید در حیطه خودشان برای نظارت بر این موضوع عمل کنند. 
*۱۳۰ هزار پزشک پرونده مالیاتی دارند

رستم پور اضافه کرد: هم اکنون برای ۱۳۰ هزار پزشک و مشاغل پزشکی در سازمان 
امور مالیاتی پرونده مالیاتی وجود دارد. مدیرکل دفتر تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی 
ادامه داد: صاحبان مشاغل درمانی می توانند دستگاه های کارتخوان ویژه را از شرکت 
هایی که اسامی آنها در سازمان نظام پزشکی و سازمان دامپزشکی و همچنین سایت 
سازمان امور مالیاتی اعلام می شود دریافت کنند. رستم پور خاطرنشان کرد: مودیان 
می توانند در صورت بروز هر گونه مشکل و یا به منظور رفع ابهام با سامانه پاسخگویی 

سازمان امور مالیاتی کشور به شماره ۱۵۲۶ تماس بگیرند.
  

خصوصی ها خواستار حذف ارز دولتی شدند

ازدولتاصرار،ازخصوصیهاانکار!
تخصیص ارز دولتی به واردات کالاهای اساسی که نتوانسته نتیجه مطلوبی در میزان 
نرخ تورم این کالاها ایجاد کند، اکنون مخالفان زیادی پیدا کرده و اتاق بازرگانی ایران نیز 
خواستار حذف این ارز شده است و این در حالی است که دولت به تازگی در جلسه ای با 

این موضوع، بر روند تخصیص ارز 4۲۰۰ تومانی تاکید کرده است.
ارز 4۲۰۰  ایجادشده توسط  بارها درباره مشکلات  هرچند که برخی کارشناسان 
تومانی هشدار داده و خواستار حذف تخصیص این ارز در فرآیند واردات شدند، اما 
این بار اتاق بازرگانی ایران هم به صورت رسمی از دولت خواسته که نسبت به حذف ارز 

4۲۰۰ تومانی از روند واردات اقدام کند.
این در حالی است که بر اساس آخرین آماری که بانک مرکزی ایران از روند تخصیص ارز 
4۲۰۰ تومانی اعلام کرده، از ابتدای سال جاری تا ششم تیرماه بیش از ۱۱ هزار و ۲۰۰ 
شرکت با ارز دولتی تامین ارز شده اند. البته دلار 4۲۰۰ تومانی را دولت در سال گذشته 
برای جلوگیری از فشار تورمی ناشی از افزایش نرخ ارز به بازار ایجاد کرد و این در حالی 

است که پس از مدتی این ارز تنها به واردات کالاهای اساسی تقلیل یافت.
با این حال بررسی روند نرخ تورم کالاهای اساسی با سایر کالاها نشان می دهد که 
تخصیص ارز به این کالاها چندان تاثیرگذار نبوده و با وجود اختلاف قابل توجه قیمت ارز 
دولتی با ارز نیمایی و آزاد، نرخ تورم در میان این کالاها تفاوت محسوسی با سایر کالاها 
ندارد. این در حالی است که با پرداخت ارز دولتی به کالاهای اساسی، هزینه زیادی 
به دولت تحمیل می شود که این هزینه را می توان با پرداخت یارانه مستقیم به کالاهای 

واردشده یا مردم مورد بهره برداری بهتری قرار داد.
با وجود اینکه ارز دولتی قرار است تنها به کالاهای اساسی تخصیص داده شود، به 
نظر می رسد که نظارت دقیقی بر فرآیند واردات کالا از این طریق وجود ندارد و به رغم 
تلاش دولت برای جلوگیری از کاهش نرخ تورم در کالاهای اساسی، این سیاست نه 
تنها آنطور که باید موفق نبوده، بلکه سبب بدگمانی بخشی از مردم به سلامت مالی افراد 
دریافت کننده این ارز شده است. به گزارش ایسنا، موضوعی که حتی رئیس کل بانک 
مرکزی، تخلفاتی درباره آن را نزد رئیس جمهور برد تا موضوع را از طریق دولت حل کند؛ 
به عبارت دیگر برخی از شرکت هایی که ارز دولتی دریافت کرده بودند، با وجود اتمام 
مهلت قانونی آن ها، نه تنها نسبت به ایفای تعهدات ارزی خود اقدام نکرده اند، بلکه گفته 
می شود که بخشی از کالاهای موردنظر آن ها به کشور وارد نشده است. اتاق بازرگانی 
ایران معتقد است که این سیاست گذاری نامطلوب، نتوانسته توقعات را برآورده کند و 
مضاف بر آن سبب تضعیف برخی واحدهای تولیدکننده کالاهای اساسی داخلی نیز 
شده است. البته بانک مرکزی با دستور رئیس جمهور، ارز دولتی پرداختی به شرکت ها 
را به تفکیک و با جزییات کامل در هر ماه منتشر می کند، اما نکته مبهم در این فهرست 
این است که مشخص نشده، ارزهای تخصیص یافته، صرف واردات چه کالایی می شود؟
حال باید دید که با ایجاد یک صدایی در میان نمایندگان تولید و صادرات ایران، دولت 
و بانک مرکزی سیاست ارز 4۲۰۰ تومانی را از دستور کار خارج می کنند یا آن را ادامه 

خواهند داد؟

رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر:

حبابسکهطلابهمرزصفرنزدیکشد
رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر با اشاره به رکود بازار طلا، گفت: میزان 
حباب سکه کاهش زیادی یافته به طوری که اکنون حباب سکه به حدود ۷۰ هزار تومان 

رسیده و در حال نزدیک شدن به صفر است.
عبادالله محمدولی درباره آخرین وضعیت بازار طلای کشور، افزود: بازار طلا اکنون 

دچار رکود شده و قیمت ها به شدت متغیر شده است.
وی با برشماری عوامل ایجاد رکود و بی ثباتی در بازار طلا، گفت: بخش اصلی نوسان 

قیمت طلا ناشی از تغییر قیمت دلار است.
رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر با بیان اینکه جذابیت سرمایه گذاری در 
بازار طلا را از بین برده ایم، افزود: عامل دیگری که رکود در این بازار را به دنبال داشته، 

وجود هزینه های سربار به این بازار است که باعث افزایش قیمت ها شده است.
وی یادآور شد: در برخی کشورها برای تولید طلا مانند سایر صنایع، معافیت ها و مشوق 
هایی در نظر گرفته می شود، اما در ایران نه تنها معافیت مالیاتی وجود ندارد بلکه به شیوه 

های مختلف هزینه هایی به این صنعت تحمیل می شود.
*کاهش شدید حباب سکه

رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر با اشاره به نوسانات قیمت طلا و سکه 
در بازار آزاد، گفت:  روزدوشنبه قیمت هر مثقال طلا به یک ملیون و ۷۸۰ هزار تومان و 
هر گرم طلای ۱۸ عیار به 4۱۱ هزار تومان رسید. محمدولی افزود: هر قطعه سکه تمام 
بهار آزادی طرح جدید نیز چهار میلون و ۱۷۰ هزار تومان و سکه طرح قدیم به قیمت 
چهار میلیون و ۸۰ هزار تومان فروخته شد. رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر 
درباره میزان حباب سکه )اخلاف ارزش واقعی و بازاری( نیز گفت: میزان حباب سکه نیز 
به کمترین میزان خود رسیده به طوری که دیروز حباب سکه به حدود ۷۰ هزار تومان 
کاهش یافته و در حال نزدیک شدن به صفر است. وی یادآور شد: کاهش حباب سکه 
ناشی از افت خرید و فروش و افت جذابیت سرمایه گذاری در بازار طلا و سکه بوده است.

*مهاجرت سرمایه گذاران از بازار طلا
رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر با بیان اینکه این روزها، میزان تولید و به 
تبع آن فروش طلا به شدت کاهش یافته است، اضافه کرد: کاهش معاملات بازار طلا، 
تعطیلی کارگاه های تولیدی، بیکاری شاغلان و همچنین خروج سرمایه گذاران از این 
بازار را به دنبال داشته است. وی خاطر نشان کرد: خروج سرمایه گذاران از بازار طلا 

سبب مهاجرت آنها به بازارهای موازی مانند بازار ارز، مسکن و خودرو می شود.
*آزادسازی واردات شمش طلا

رئیس انجمن صنفی کارفرمایان طلا و جواهر با تاکید بر لزوم حمایت از صنعت طلا در 
کشور، اضافه کرد: در سال های اخیر که بازار طلای ایران دچار رکود و بی ثباتی بوده، 
کشورهایی مانند ترکیه، هند و ایتالیا توانسته اند سهم خود در بازار طلای جهانی را ارتقا 
دهند. محمدولی با بیان اینکه سیاست و برنامه مشخصی برای جایگاه و سهم طلا در 
اقتصاد کشور وجود ندارد، ادامه داد: همواره بدون وجود برنامه های خاص، صرفا نظاره 

گر تحولات می شویم تا مشکلی رخ دهد بعد به سراغ رفع مشکل می رویم.

یک اقتصاددان می گوید: کسانی که در این مدت تسهیلات گرفتند، سود کلانی 
نصیبشان شده است؛ اگر سود و جریمه مضاعف آنها بخشیده شود، نوعی نابرابری بین 

کسانی که وام گرفته اند و سایرین به وجود می آید. 
نمایندگان مجلس اواخر تیرماه سال جاری دو فوریت طرح الزام بانک ها و مؤسسات 
اعتباری غیربانکی به حذف سود و جرایم مضاعف از بدهی تسهیلات گیرندگان را 

تصویب کردند.
این طرح جدید نیست و با تقریباً همین کیفیت پیش از این دو مرتبه توسط نمایندگان 
تصویب، اما هر دو بار از سوی شورای نگهبان رد شده است. در حال حاضر طرح 
موضوع حذف سود مرکب هیچ ارتباطی به موضوع بودجه نداشته و تحت عنوان یک 
ماده واحده مستقل تدوین شده است. البته این طرح نیز از سوی شورای نگهبان با 

ایراداتی مواجه شده است.
مطابق طرح دوفوریتی مجلس، سقف تعیین شده برای حذف سود و جرایم، دو 
میلیارد تومان برای اشخاص حقوقی و ۵۰۰ میلیون تومان برای اشخاص حقیقی است. 
به گفته رئیس کل بانک مرکزی، ۲۹ میلیون شخص حقیقی و ۲۱۰ هزار بنگاه و شخص 
حقوقی با این طرح مشکلشان حل می شود و می توانند از آن استفاده کنند. با این 
حال، کارشناسان در مورد این طرح واکنش های منفی  زیادی نشان داده اند، هرچند 

که مزایایی هم برای آن برشمرده اند.
زمان یابی نادرست طرح

وحید شقاقی  شهری، اقتصاددان و مدرس دانشگاه در خصوص معایب و مزایای این 
طرح به ایرناپلاس گفت: کلیت این تصمیم خوب است و سال های طولانی است که 
مراجع می گویند بهره مرکب حرام است و از سوی دیگر، این نوع سودها به عنوان یکی 
از موانع تولید شناخته می شود. همه اینها درست است، اما یادمان باشد تصمیم درست 
باید در مواقع درست گرفته شود. گاهی اوقات اصل تصمیم درست است، اما زمانی 

ابلاغ و اجرایی می شود که اثرات نامطلوب و مخربی در پی دارد.
به گفته این اقتصاددان، در حال حاضر بانک های کشور با ناترازی بالایی در منابع و 
مصارف خود روبه رو هستند و اکنون تمام تلاش بانک مرکزی در راستای مدیریت همین 
ناترازی بانک ها قرار دارد. بنابراین اگر بخواهیم در همین زمان به سمت بخشش حذف 
دیرکرد و سود مرکب برویم، فشار زیادی بر بانک ها اعمال شده و این موضوع موجب 

تشدید ناترازی آنها خواهد شد.
وی افزود: علاوه بر این، باید در نظر بگیریم بخشش کسانی که تسهیلات بالایی 
گرفتند و تاکنون تلاشی برای پرداخت آن نکرده اند، سیگنالی منفی به جامعه می دهد 
که وام های خود را پرداخت نکنند. این علامت به جامعه اقتصادی در شرایط کنونی 

بسیار نامناسب است.
شقاقی  شهری همچنین اعلام کرد: از منظر عدالت هم اگر نگاه کنیم، این طرح 
جای تأمل دارد. کسانی که در این مدت تسهیلات گرفتند، سود کلانی از این محل 
نصیبشان شده است. اگر سود و جریمه مضاعف آنها بخشیده شود، نوعی نابرابری بین 

کسانی که وام گرفته اند و سایرین به وجود می آید.
به گفته وی، زمان یابی اجرای این سیاست درست نبوده است. این طرح باید در 
شرایطی که تا حدودی ناترازی بانک ها کنترل شده و البته بر اساس یک برنامه اصولی 
مشخص اجرا می شد. لازم است همه هزینه ها و معایب دیده شود و به سمتی نرویم که 

مشکل سیستم بانکی بدتر شود.
این استاد دانشگاه افزود: این طرح پختگی کامل را نداشته و به نظر می رسد بانک 
مرکزی هم در این شرایط، آمادگی کافی برای اجرای این مصوبه را ندارد و اگر با مقاومت 

بانک ها مواجه شویم، وضعیت بغرنج تر هم می شود.
ایراداتی که از زیر دست شورای نگهبان عبور کرد

محمد ربیع زاده، عضو اسبق هیئت مدیره بانک صادرات و کارشناس ارشد حوزه بانک 

و پول نیز با تشریح معایب این طرح، شروط لازم برای اجرای مثبت آن را مطرح کرد. 
ربیع زاده به ایرناپلاس می گوید: شورای نگهبان سه ایراد به این طرح گرفته، اما با مداقه 

در آن متوجه می شویم که ایرادات بیش از اینهاست.
به بیان وی، ایراد اول به مسائل شرعی برمی گردد و مورد دوم هم در ارتباط با اصل 
۷۵ قانونی است که شورا طرح را مغایر با آن دانسته است. در این اصل، هر طرحی را 
که به هزینه عمومی بینجامد باید روش جبران کاهش درآمد و نحوه تأمین اعتبار آن را 
هم در نظر گرفت. از نظر شورای نگهبان این طرح هزینه هایی دارد که نحوه جبران آن 
در نظر گرفته نشده است. این ایراد کاملًا بجاست، اما علاوه بر این، ایراد مذکور باید به 

بانک های خصوصی تسری داده می شد.
ربیع زاده در ادامه گفت: طرح مشمول کلیه بانک های دولتی و خصوصی می شود، 
اما در ایرادات شورای نگهبان تنها هزینه های بانک های دولتی مورد توجه قرار گرفته 
است. باید متذکر شد که به نظر نمی رسد نماینده های مجلس بتوانند نظر شورای 
نگهبان را تأمین کنند؛ یعنی نمی شود تصمیمی گرفت که هم نظر شورای نگهبان تأمین 

شود و هم بانک ها امکان اجرای آن را داشته باشند.
وی افزود: مورد سوم ایراد شورای نگهبان در ارتباط با ماده 44 قانون پولی و بانکی 
است که در مجموع باعث شده طرح به مجلس برگردد و مجدداً مورد بازبینی قرار گیرد.

سه گروهی که باید تفکیک شوند
وی در ادامه افزود: اگر وام گیرندگانی که دچار نکول شده اند به سه گروه تقسیم شوند 
و این طرح در ارتباط با این سه گروه به صورت شفاف عمل کند، موفق خواهد بود و در 

غیر این صورت نمی توان انتظار توفیق آن را داشت.
به گفته ربیع زاده این سه گروه به این شرح هستند: گروه اول تولیدکنندگان هستند 
که می توانند حقیقی یا حقوقی باشند. اینها به هر علتی وام گرفته اند، اما نتوانسته اند 
وام خود را پس دهند. طرح مجلس تنها یک شرط دارد و آن بازپرداخت اصل وام تا 
پایان بهمن ماه است. اما باید گفت این شرط کافی نیست و باید برای این گروه شرایط 
دیگری مانند پرداخت نقدی، تداوم فعالیت تولیدی و هزینه شدن وام در محل مورد 
نظر)تولیدی( تعیین شود. یعنی مسئول شعبه تأیید کند این وام برای طرح تولیدی خود 
به کار رفته، اما مجموعه شرایط باعث شده که او دچار اعسار شود. پس بدهی را نقدی 

پرداخت کنند، در رسته تولید فعالیت کرده و کار خود را ادامه دهند.
ربیع زاده ادامه داد: گروه دوم هم کسانی هستند که برای مواردی مانند ازدواج، 
بیماری و مشکلات شخصی این تسهیلات را گرفته اند و قصد بازپرداختش را دارند، 
نه تسهیلات  و  از طریق قرض الحسنه  باید  این گروه  نیاز  ندارند.  را  آن  توانایی  اما 

سرمایه گذاری حل شود.
 وی افزود: گروه سوم هم کسانی هستند که اصلًا هدفشان بازپرداخت وام نیست. 
شرایطی که لازم است برای این گروه در نظر گرفته شود تا جریمه آنها بخشیده شود 
شامل نداشتن بدهی در بانک های دیگر و عدم وام گیری از بانک های دیگر به منظور 
پرداخت وام مذکور است. در رابطه با این گروه بسیار لازم است که این شرایط اعمال 
شود، زیرا بسیاری از آنها با روابطی که دارند، می توانند از بانک دیگری تسهیلات بگیرند 
و وام خود را تسویه کنند، اما این موضوع نوعی بازی با منابع بانکی است که در شرایط 

تورمی برای آنها منافع زیادی به بار می آورد.
به گفته این کارشناس بانکی در حالی که می توان از طریق استعلامات، این موضوع را 
به راحتی کنترل کرد، اما در این طرح به هیچ عنوان موارد گفته شده در نظر گرفته نشده 
و لازم است اعتبارسنجی شود و طبق آن افراد خوش حساب و واقعاً نیازمند مشمول 

قرار گیرند.
وی در پایان گفت: این طرح ها زمانی مفید خواهند بود که با توجه به تشنگی بانک ها، 
هم ورودی نقدی به بانک ها داشته باشد و هم اینکه زیانی به بانک ها وارد نکند. افزون بر 

این، نباید افراد را به بدحسابی تشویق کند.

طرح  بخشش جرایم بانکی به سود چه کسانی تمام می شود؟

معامله دو سر برد بدحساب های بانکی

گزارش: نسرین هزاره مقدم

بازنشستگان ۲4  برای  و  کارگران ۲۸ درصد  برای  ماهانه  درآمد 
درصدِ هزینه ها را پوشش می دهد!

اینکه دستمزد، مستقیم زیاد شود یا غیرمستقیم یا اینکه کارگران 
کالابرگ الکترونیکی برای خرید کالاهای تعاونی دریافت کنند یا 
دولت، بن کاغذی به آنها بدهد، همگی در مرحله بعد قرار دارند؛ 
اول دولت و به طور مشخص، وزارت کار باید قبول کند که پای میز 
مذاکره بنشیند؛ قبول کند که کارگران نمی توانند ۸ ماه باقیمانده 
تا پایان سال را با دستمزدی سر کنند که فقط ۲۸ درصد هزینه ها 

را پوشش می دهد!
گروه کارگری شورای عالی کار در درخواستی که سه امضا پای 
خود دارد، خواستار برگزاری جلسه سه جانبه ی این شورا شده اند؛ 
مهم ترین و اولین خواسته ی آنها برای برگزاری این جلسه، تلاش 
برای »ترمیم قدرت خرید کارگران« است اما علیرغم به ثبت رسیدن 
از دو هفته، هنوز جلسه  این درخواست رسمی و گذشت بیش 

سه جانبه شورای عالی کار برگزار نشده است.
  سوال اینجاست که آیا در شرایط فعلی،  می توان درخواستِ 
ترمیم دستمزد را نادیده گرفت؛ آیا می توان به بهانه ی نامتعادل بودن 
بازار اقتصاد و تهدیدهایی که متوجهِ اشتغالِ موجود است، ترمیم 
مزد کارگران را به حاشیه راند و آن را به بحث های عرفی انتهای سال 

موکول کرد؟
*چه اتفاقاتی افتاده است؟

قدرت خرید کارگران از ابتدای امسال، مسیر تنزل را با سرعت 
بسیار پیموده است؛ در حال حاضر فاصله دستمزد و هزینه های 
گذشته  سال های  طول  در  میزان  بیشترین  به  زندگی  حداقلی 
رسیده است؛ در این شرایط، آنچه اعضای کارگری شورای عالی 
کار درخواست دارند استفاده از راهکارهای غیرمستقیم برای ترمیم 
خرید  قدرت  غیرمستقیم  »افزایش  دیگر،  عبارت  به  یا  دستمزد 

کارگران« است.
آخرین محاسباتی که برای هزینه های خانوار انجام شده، مربوط 
به محاسبات »سبد معاش خرداد ماه« است؛ در خرداد ماه، نرخ 
سبد معاش به ۶ میلیون و ۹۰۸ هزار و ۷۳۷ تومان رسید؛ حال 
باید حداقل دستمزد کارگران و حداقل مستمری بازنشستگان را با 
این سبد حداقلی هزینه ها مقایسه کنیم تا دریابیم در حال حاضر، 
هزینه های  حداقل  از  درصد  چند  کارگری،  مزدبگیران  دریافتی 
زندگی را پوشش می دهد؛ شاید همین ضرب و تقسیم ساده بتواند 
به راحتی نشان دهد که تا چه حد »ترمیم دستمزد« مطالبه ای 

جدی ست.
*دستمزد فقط ۲۸ درصد هزینه ها را پوشش می دهد!

حداقل حقوق یک کارگر مجرد با احتساب مزایای مزدی، حدود 
قرار دهیم،  ماه  را سبد خرداد  مبنا  اگر  تومان است؛  دو میلیون 
درمی یابیم که این ۲ میلیون تومان، فقط ۲۸ درصد هزینه های 
زندگی را پوشش می دهد؛ حداقل مستمری بازنشستگان تامین 

اجتماعی نیز، حدود ۱ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان است که با در نظر 
گرفتن همان سبد خرداد ماه، این مبلغ، فقط ۲4 درصد هزینه های 

حداقلی زندگی را پوشش می دهد.
در نتیجه، می توانیم بگوییم در خرداد ماه ۹۸، حداقل مزدِ کارگران  
فقط ۲۸ درصد هزینه ها و حداقل مستمریِ بازنشستگان فقط ۲4 

درصدِ کمینه ی هزینه های ماهانه را پوشش می دهد.
در این شرایط آیا می توانیم ادعا کنیم که »ترمیم دستمزد« - با هر 
روشی، مستقیم یا غیرمستقیم- جدی نیست و نباید در دستور کارِ 

شورای عالی کار قرار بگیرد؟!
در اوضاع و احوالی که ترسیم شد، خواسته ی »ترمیم دستمزد« 
تنها محدود به فعالان رسمی کارگری و اعضای کارگری شورای 
عالی کار نیست؛ بدنه کارگری ۱4 میلیونی جامعه که با احتساب 
خانواده هایشان بیش از نیمی از جمعیت کشور را تشکیل می دهند 
از  با استفاده  باید  باور هستند که  این  بر  و همه فعالان مستقل 

روش هایی، قدرت خرید طبقه کارگر بهبود یابد.
*مذاکرات مزدی »دو بار« در سال برگزار شود

انجمن  دبیر سابق  و  کارگری مستقل  )فعال  بهرام حسنی نژاد 
ضرورت  این  با  ارتباط  در  چادرملو(  معدن  کارگران  صنفی 
می گوید: حتی در شرایطی که همه چیز »عادی« است و ما مثل 
امسال با افزایش بی سابقه قیمت ها مواجه نیستیم، نظام تعیین 
دستمزد براساس نرخ تورم موجود، ایرادات عمده دارد؛ اول اینکه 
دستمزدهای سال بعد همواره براساس تورم سال جاری محاسبه 
دست  در  بعد  سال  تورم  پیش بینی  برای  ابزاری  یعنی  می شود؛ 

نیست و مزد سالانه همیشه منطبق با تورم رسمیِ سال قبل است 
که لاجرم بخشی از عقب ماندگی مزدیِ هرساله، محصول همین 
عامل است و دوم اینکه، هیچ زمان، »نرخ تورم رسمی« با معیارهای 
عینی و واقعی زندگی کارگران تطابق ندارد؛ معمولًا تورم رسمی را 
براساس کالاهایی محاسبه می کنند که در زندگی روزمره کارگر تاثیر 
چندانی ندارد؛ مثلًا نرخ بلیط هواپیما جزو سبد کالاهای تورمی 
است؛ آنهم در شرایطی که کارگر شاید در عمرش یک بار هم سوار 

هواپیما نشود!
او نتیجه گیری می کند: به همین دلیل است که حداقل دستمزد 
از  همیشه  و  نمی دهد  را  زندگی  هزینه های  کفاف  »هیچگاه« 
هزینه های زندگی عقب است؛ هرچند امسال شرایط نسبت به 

همیشه دشوارتر است و عقب ماندگی دستمزدی بیشتر!
حسنی نژاد در ارتباط با »راه حل ها« می گوید: در قانون کار نیامده 
که مزد حتما باید فقط »سالی یک بار« زیاد شود؛ پس حداقلش 
اواسط  و   نورزند  اصرار  بار«  یک  سالی  »فقط  روی  که  است  این 
سال یک جلسه دیگر مزدی برگزار کنند و دستمزد را ترمیم کرده و 
به روز نمایند؛ این راهکار، بهترین راه حل برای معضل عقب ماندگی 
دستمزدی کارگران به خصوص در شرایط لجام گسیختگی تورم 

است.
او البته معتقد است که این نوع مذاکرات مزدی که فقط محاسبات 
کرسی  به  برای  فشاری  ابزار  کارگران  و  می ماند  باقی  کاغذ  روی 
نشاندن محاسبات انجام شده ندارند، کارایی لازم را ندارد و چندان 

به کارِ کارگران نمی  آید.

*گروه کارگری »طرح هایی« در چنته دارد
در این شرایط، به نظر می رسد که گروه کارگری شورای عالی کار 
که مستقلًا هر ماه محاسبات سبد هزینه های خانوار را محاسبه و 
به روز می کند، طرح هایی برای افزایش غیرمستقیم قدرت خرید 
کارگران در چنته دارد؛ اما اجرایی شدن این طرح ها منوط به این 
است که معاونت روابط کار وزارت کار، در این اوضاع و احوال، نیاز به 

ترمیم دستمزد را »جدی« بداند.     
با  ارتباط  در  کار(  عالی  شورای  کارگری  )عضو  خدایی  علی 
راهکارهای مورد نظر گروه کارگری می گوید: از طرف گروه کارگری 
با  تا جلسه شورا  داده شده  این درخواست  کار  عالی  به شورای 
موضوع بررسی راهکارهای افزایش قدرت خرید کارگران از طریق 
غیر از افزایش مستقیم دستمزد بررسی شود تا به معیشت کارگران 

کمک کنیم.
خدایی  در ارتباط با راهکارهای قابل اجرا، به افزایش قدرت خرید 
کارگران از طریق کاهش قیمت ها و دسترس پذیری بالاتر کالاها 
و  تعاونی های کارگری  از ظرفیت  باید  اشاره می کند و می گوید: 
تعاونی های مصرف کارگری برای توزیع اقلام و کالاهای اساسی 
این  به  ارزهای اختصاص داده شده  ابتدا  از  اگر  استفاده کنیم؛ 
مسئله به خود تعاونی های کارگری داده می شد این کالاها با قیمت 

بهتری به دست کارگران می رسید.
را  کارگران  خرید  قدرت  افزایش  ضرورت  هم  *کارفرمایان 

»می پذیرند«
پایین بودن قدرت خرید کارگران و ناتوانی دولت در تامین مایحتاج 
ضروری با قیمت ارزان و دولتی، حقیقتی ست غیرقابل انکار که 
حتی کارفرمایان نیز به آن اذعان دارند؛ علی اصغر آهنی ها )نماینده 
برای  دولت  می گوید:  این باره  در  کار(  شورایعالی  در  کارفرمایان 
کالاهای اساسی ارز 4۲۰۰ تومانی تخصیص داده است پس طبیعتا 
باید کالاها با این نرخ به دست مردم برسد ولی ضعف هایی که در 
اجرا داشتیم زمینه ای شده تا این اتفاقات بیافتد. بنابراین باید این 
موضوعات بررسی شوند و کالاهای اساسی که با این ارز خریداری 
می شود به شکل مختلفی به دست اقشار ضعیف جامعه بالاخص 
تومانی  ارز 4۲۰۰  بتوانیم  اگر  می دهد:  ادامه  او  برسد.  کارگران 
کالاهای اساسی را در اختیار مردم بگذاریم قطعا قدرت خرید این 
بخش افزایش خواهد یافت ولیکن متاسفانه ما  تا به »امروز« در این 

موضوع موفق نبوده ایم.
همه ی اینها منوط به این است که دولت حاضر شود با نمایندگان 
ترمیم  راهکارهای  مورد  در  مباحثه  برای  کارفرمایی  و  کارگری 
دستمزد، پای میز مذاکره بنشیند؛ اینکه دستمزد، مستقیم زیاد 
شود یا غیرمستقیم یا اینکه کارگران کالابرگ الکترونیکی برای خرید 
کالاهای تعاونی دریافت کنند یا دولت، بن کاغذی به آنها بدهد، 
همگی در مرحله بعد قرار دارند؛ اول دولت و به طور مشخص، وزارت 
کار باید قبول کند که پای میز مذاکره بنشیند؛ قبول کند که کارگران 
نمی توانند ۸ ماه باقیمانده تا پایان سال را با دستمزدی سر کنند که 

فقط ۲۸ درصد هزینه ها را پوشش می دهد!

 ایمان گزارش می دهد؛

»ترمیمدستمزد«چقدرجدیاست؟

 در حالی که حدود ۱۰ روز تا بازگشت کارت سوخت به پمپ بنزین ها برای سوخت گیری زمان باقی است، همچنان افرادی هستند که 
با وجود ثبت نام در سامانه دولت الکترونیک در زمستان گذشته،  هنوز کارت سوخت خود را دریافت نکرده اند.

۲۰ مرداد ماه دیگر بنزین بدون کارت سوخت شخصی به باک ها نمی رسد و از همین رو لازم است تا صاحبان خوردو کارت سوخت به 
همراه داشته باشند،  با این حال هنوز تعداد زیادی از خودروسواران کارت سوخت ندارند.

البته بیشتر این افراد در زمستان سال گذشته و با فراخوان شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ، برای درخواست کارت سوخت اقدام 
کردند اما به فاصله چند روز اعلام شد که نیازی به کارت سوخت جدید نیست و بر بستر دولت الکترونیک،  یکی از کارت های بانکی به 

جای کارت سوخت مورد استفاده قرار می گیرد.
با این حال فاصله ای یک ماهه تا الزام استفاده از کارت سوخت باقی مانده بود که خبر رسید استفاده از کارت های بانکی به جای کارت 
سوخت منتفی شده و به جای آن از اطلاعات ثبت شده افراد در سامانه دولت الکترونیک برای صدور کارت سوخت استفاده می شود 
و بعد از صدور نیز این کارت ها را به آدرس فرد می فرستند. همچنین چند روز پیش بود که پست اعلام کرد افراد می توانند با مراجعه به 
سایت این سازمان،  از مکان کارت سوخت خود مطلع شوند. با این وجود برخی افرادی که در سامانه دولت الکترونیک ثبت نام کرده 

بودند اکنون با این پیغام مواجه می شوند که اطلاعات ارائه شده نامعتبر است و کارتی با این مشخصات وجود ندارد.
پیگیری ها نشان می دهد بیشتر افرادی که با این مشکل مواجه شده اند، در مراحل ابتدایی ثبت نام، یک اصل را زیر پا گذاشته اند. در 
زمان ثبت نام باید خط موبایل،  کارت ماشین و حساب بانکی،  همگی به نام یک فرد وارد می شد و اگر این اصل رعایت نشده باشد ثبت 
نامی نیز در سامانه صورت نگرفته تا کارت سوختی بر اساس آن صادر شود. اما اگر این سه مورد به نام فرد بوده و همچنان نمی تواند 
کارت سوخت خود را در سامانه پست پیدا کند،  می تواند با شماره مرکز شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران ۰۹۶۲۷ تماس بگیرد 
تا مشکل حل شود. همچنین کسانی که تاکنون اقدامی برای دریافت کارت المثنی سوخت خود نکرده اند باید هر چه سریعتر به یکی از 

مراکز پلیس +۱۰ مراجعه کرده و با ثبت اطلاعات منتظر صدور کارت سوخت خود بمانند.
چند روز پیش نیز شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در آخرین اطلاعیه  خود اعلام کرد که  با توجه به اجرای مصوبات دولت 
و مجلس شورای اسلامی برای الزامی شدن عرضه بنزین با استفاده از کارت هوشمند سوخت شخصی از بیستم مردادماه امسال، 
لازم است مالکان خودرو و موتورسیکلت که دارای کارت هوشمند سوخت شخصی هستند، به منظور شناسایی مشکلات احتمالی و 
کسب اطمینان خاطر از صحت عملکرد کارت سوخت، ظرف ۱۰ روز آینده حداقل یک نوبت سوخت گیری از طریق کارت های سوخت 

شخصی خود انجام دهند.

یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: در بخش هزینه ای که یکی از مهمترین محورهای اصلاح ساختار بودجه است، قرار بر 
کارآمد و کارا کردن هزینه های دولت است، البته اگر به دنبال تحقق آن هستیم باید مجموع سه قوه در این راستا گام بردارند. مثلا 
اینگونه نباشد که قوه مقننه هر روز با تعریف یک پروژه عمرانی مخارج دولت را افزایش و بحث اصلاح ساختار را با مشکل روبه رو 

کند.
مهدی پازوکی اصلاحات ساختار بودجه را یک گام بسیار مهم و مثبت دانست افزود: امیدوارم این اصلاحات صورت بگیرد تا با 
کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی، دولت به درآمدهای پایدار دست یابد بطوریکه این موضوع یکی از محورهای اصلی اصلاح 

ساختار بودجه ای کشور است که البته کلیات آن در جلسه سران قوا تصویب شده است.
وی ادامه داد: در بخش هزینه ای که یکی از مهمترین محورهای اصلاح ساختار بودجه است، قرار بر کارآمد و کارا کردن 
هزینه های دولت است، البته اگر به دنبال تحقق آن هستیم باید مجموع سه قوه در این راستا گام بردارند. مثلا اینگونه نباشد که 

قوه مقننه هر روز با تعریف یک پروژه عمرانی مخارج دولت را افزایش و بحث اصلاح ساختار را با مشکل روبه رو کند.
این کارشناس بودجه با تاکید بر نقش و اهمیت درآمدهای مالیاتی گفت: باید تلاش شود تا نسبت درآمدهای مالیاتی به GDP که 
در کشور ما تقریبا  ۷.۵ درصد است ارتقاء یابد. متاسفانه سیستم وصول مالیاتی کشور اشکالاتی دارد که برطرف کردن آنها یکی از 
 ،IT محورهای اصلی اصلاح ساختار اقتصادی کشور است. نظام مالیاتی کشور باید بگونه ای طراحی شود که با استفاده از فناوری

فرار مالیاتی و معافیت های مالیاتی به صفر تقلیل یابد.
پازوکی اضافه کرد. اقتصاد کشور به FATF ایرانی نیاز دارد یعنی مبارزه با پولشویی باید در دستور کار بگیرد که البته قانون 
مورد نیاز برای آن نیز موجود است. وقتی اطلاعات سیستم گمرک در اختیار سیستم بانکی و اطلاعات سیستم بانکی در اختیار 
نظام مالیاتی باشد جلوی پولشویی هم گرفته می شود . همین دلالان بازار ارز و مسکن مبالغ میلیاردی خود را از طریق همین 
سیستم بانکی جابه جا می کنند یا در همین پرونده اخیر بانکی، وقتی به حساب همسر یکی از وزرای دولت آقای احمدنژاد مبلغ 
میلیادی جهت مشاوره واریز می شود، سیستم بانکی اگر در راستای مبارزه با پولشویی است باید از محل این پول پرسش می کرد 

که متاسفانه اینگونه نشد.
وی تصریح کرد: وقتی ما از پیوستن کشور به FATF دفاع می کنیم، عده ای بحث انتقال اطلاعات کشور به دشمنان را مطرح 
می کنند در حالیکه اینگونه نیست. فرض کنید آقای ترامپ همین صبح تصمیم بگیرد که به برجام بازگردد، باز هم سیستم بانکی 

کشورهای مانند سوئیس یا آلمان با ما همکاری نخواهند کرد و شرط همکاری خود را پیوستن به FATF منوط می کنند.

۲۰ مرداد ماه دیگر بنزین بدون کارت سوخت شخصی به باک ها نمی رسد 

فرصت۱۰روزهبرایجاماندگاندریافتکارتسوخت
مهدی پازوکی :

نبایدباتعریفپروژههایجدیدعمرانیمخارجدولتراافزایشداد
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به مدیران توصیه می کنم حتما بگویند »چَشم«!
کفاشیان: به خاطر استقلال فدراسیون من را زدند

فوتبال گفت:  فدراسیون  اسبق  رئیس 
من فکر می کنم این رفتار اخیر و برنامه 
همان  آوردند،اثرات  سرم  که  هایی 
رفتارهایم در زمان ریاستم در فدراسیون 

فوتبال بوده است.
روز  حضور  مورد  در  کفاشیان  علی   
دوشنبه به همراه عباس ترابیان در جلسه 
کمیته استیناف اظهار داشت: با توجه به 
رای کمیته اخلاق ما به این رای به کمیته 
استیناف اعتراض زده بودیم و روز گذشته 
تا صحبت های  در جلسه حاضر شدیم 

خود را انجام دهیم و قطعا صحبت های ما بررسی می شود.
وی در پاسخ به این سوال که از این وضع پیش آمده ناراحتی ندارد عنوان کرد: برای من 
مهم نیست چون نمی خواهم دیگر در فوتبال فعالیتی داشته باشم اما حق این همه سال 
زحمت و مدیریتم در ورزش این رفتار نبود. من 40 سال در ورزش مدیریت و به ورزش 
خدمت کردم و بعد از این همه سال سرم را بالا می گیرم چون از خودم مطمئن هستم. من 
همیشه سلامت کار کردم. شاید یک جاهایی ایرادهایی بوده اما حقش نبود که این طور 

آبرویم را ببرند و اینگونه با من رفتار کنند.
کفاشیان ادامه داد: اتفاقی که رخ داده و بابت آن ما را محکوم می کنند اصلا ربطی 
به من ندارد. ما همیشه از هر راهی برای درآمدزایی در فوتبال استفاده می کردیم و 
ممکن است در این راه اشکالاتی بوده و یا مشکلاتی به وجود می آمده است.در کار برای 
درآمدزایی همیشه این مشکلات هست اما اینکه با این مشکل این طور برخورد کردند 
ناارحت کننده بود. ورزش هیچ وقت شغل من نبوده است. در دوومیدانی 10 برابر فوتبال 
هزینه ها دستم بوده و یک ریال را این طرف و آن طرف نکردم و با جان و دل به این ورزش 
خدمت کردم. در فوتبال هم همین طور بوده است. همیشه با جان و دل برای فوتبال قدم 

برداشتم. هیچ وقت از ورزش حقوقی نگرفتم.
وی در پاسخ به این سوال که فکر می کند چرا باید با او بعد از این همه سال این طور رفتار 
می کردند عنوان کرد: من فکر می کنم این رفتار اخیر و برنامه هایی که سرم آوردند،اثرات 
همان رفتارهایم در زمان ریاستم در فدراسیون فوتبال بوده است. من همیشه پای استقلال 
فدراسیون ایستادم و به خاطر همین خوششان نیامد اما حالا به همه مدیران بعد از خودم 
نه تنها در فوتبال بلکه در همه ورزش ها می گویم دنبال استقلال نباشند و هر چه به شما 
گفتند چشم بگویید. من هنوز هم میگویم پای استقلال فدراسیون فوتبال ایستادم و مقابل 
خیلی از جریانات و خواسته ها نه گفتم. تاکید می کنم خیالم بابت عملکردم راحت است و 
همیشه سرم را بالا می گیرم. من حافظ مصالح و منافع فوتبال بودم و اگر از نظر مالی خودم 
صدمه دیدم ناراحت نمی شدم اما برای فوتبال همیشه سعی کردم همه منافع حفظ شود. 
عملکرد من مشخص است. وقتی وارد فوتبال شدم چه داشتیم و وقتی رفتم چه برجا ماند. 

این نوع تقدیری که از من بعد از این همه سال شد خوب نبود. 
کفاشیان در این باره که مهدی تاج در این اتفاق چه نقشی دارد و آیا حمایتی از او کرده یا 
خیر اظهار داشت: تاج همیشه کنار ما بوده است. او هم از این برنامه ای که رخ داده راضی 
نیست. برای اینکه ما کاری نکردیم که مستحق این رفتار باشیم. این قدر پرونده های بدتر 
از این در فوتبال بوده اما می خواستند من را بزنند. دستم من هم اکنون به جایی بند 

نیست و زمان را برای زدن من مناسب دیدند.

مهاجم پیشین وستهام
 انتخاب بی چون و چرای کالدرون

باشگاه پرسپولیس در نهایت مهاجمی را به ایران فراخواند که کالدرون خواسته بود.
 اصرار های گابریل کالدرون برای جذب مهاجم که این اواخر حتی به تهدید تبدیل شده 
بود باعث شد باشگاه پرسپولیس در نهایت برای تهیه بلیت مادیبو مایگا اقدام کند تا او 

راهی تهران شود.
این اتفاق در حالی رخ داد که در چند هفته اخیر مهاجمان زیادی از سوی ایجنت های 
نزدیک باشگاه پرسپولیس به کالدرون معرفی شدند اما او در نهایت گزینه مدنظر خودش 
را خواست. نکته جالب توجه اینکه باشگاه پرسپولیس برای اینکه حرف و حدیثی در مورد 
عملکرد فنی مایگا پیش نیاید از سرمربی تیم خود دست خط گرفت تا ثابت شود که این 

بازیکن انتخاب او بوده و باشگاه هیچ نقشی نداشته  است.
مهاجم اهل مالی که دو سالی می شود از تیم ملی کشورش دور بوده سابقه بازی در تیم 
وستهام انگلیس در سال 2015 هم دارد و در مقطعی به همراه دیاباته مهاجم استقلال 
زوج خط حمله تیم ملی کشورشان بودند. اگرچه او در چند سال اخیر در تیم های عربی 
عضویت داشت و آخرین تیمش نیز بویرام تایلند بود که دوران ناموفق و کوتاه او در فروردین 

ماه به پایان رسید.
پیش از این باشگاه پرسپولیس در مورد بازیکنان مازاد تیمش هم از کالدرون دست خط 
گرفت تا مشخص شود او تصمیم به کنار گذاشتن این نفرات گرفته و مدیریت باشگاه نقشی 

در آن نداشت.

حدادی فر:

 بازی در زمین بی طرف جالب نیست
قاسم حدادی فر، کاپیتان تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان گفت: ترسی از الاتحاد نداریم و 

هدف ما این است که با حذف این تیم، راهی مرحله بعدی لیگ قهرمانان آسیا شویم.
قاسم حدادی فر با اشاره به تقابل تیمش با الاتحاد و اینکه ذوب آهن باید بعداز مدت ها 
بدون انجام بازی رسمی مقابل نماینده عربستان قرار بگیرد، گفت: اگر قبل از این بازی در 
لیگ برتر به میدان می رفتیم وضعیت مان بهتر می شد، ولی متأسفانه باید بدون انجام بازی 
رسمی به مصاف الاتحاد برویم. البته چند بازی دوستانه انجام دادیم تا بازیکنان با یکدیگر 

بیشتر هماهنگ شوند و تیم هم در حال حاضر شرایط خوبی دارد.
کاپیتان تیم فوتبال ذوب آهن در ارتباط با اینکه آنها دو بازی در زمین بی طرف انجام 
زمین  در  باید  روبه رو می شویم  تیم های عربستانی  با  وقتی  تاکید کرد:  داد،  خواهند 
بی طرف به میدان برویم که این اتفاق جالبی نیست. دوست داشتیم در ورزشگاه خودمان 
بازی کنیم، ولی به هرحال باید با این شرایط کنار بیاییم. بازی رفت هم بسیار مهم است و 

تلاش ما این است که یک نتیجه خوب بگیریم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا قدرت تیمی الاتحاد و تدارک قوی این تیم برای عبور 
از این مرحله، نمی تواند برای ذوب آهن دردسرساز باشد، عنوان کرد: ما در مراحل قبلی 
هم با تیم های عربی روبه رو شدیم و عملکرد بسیار خوبی داشتیم. به هرحال شرایط آنها با 
تیم های ایرانی متفاوت است، ولی ما هم ذوب آهن هستیم و هیچ ترسی از الاتحاد نداریم. 

تیم ما از لحاظ فنی شرایط خوبی دارد و می توانیم در این مرحله از الاتحاد عبور کنیم.

عرب ماندنی شد تا یکی از اعضای هیئت 
مدیره رفتنی شود

عضو هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس تمایلی برای ادامه کار در این باشگاه ندارد.
جلسات هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس چند صباحی است که در غیاب مهرداد 
هاشمی یکی از اعضای آن برگزار می شود و این در حالی است که هاشمی از زمان 
حضورش در این پست نقش مهمی را ایفا می کرد. او که در سخت ترین شرایط مالی و 
ارزی باشگاه پرسپولیس  )در اواخر فصل پیش( مبلغ قابل توجهی را  به این باشگاه ترزیق 
کرده بود، در پایان فصل وقتی با یکسری اقدامات عجیب مدیرعامل باشگاه مواجه شد، 

واکنش نشان داد.
هاشمی که با اصرار برخی از اعضای هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس به مدیرعاملی این 
باشگاه نزدیک شده بود در واکنش به جدایی برانکو و یکسری اقدامات مدیرعامل باشگاه 
پرسپولیس به دیگر اعضا هشدار داد در صورت ادامه این روند ترجیح می دهد از باشگاه 

فاصله بگیرد که در نهایت هم این اتفاق رخ داد.
به نظر می آید با حمایت وزارت ورزش از ایرج عرب و ادامه کار او در پرسپولیس نباید 

انتظار داشت هاشمی در جلسات هیئت مدیره این باشگاه حضور پیدا کند.

سعید معروف به تیم بایک موتور چین پیوست
کاپیتان تیم ملی والیبال ایران که فصل قبل در سیه نا ایتالیا بازی می کرد برای فصل 

آینده به بایک موتور چین پیوست.
سعید معروف کاپیتان تیم ملی والیبال ایران که سابقه بازی در زنیت کازان روسیه و سیه نا 
ایتالیا را دارد، برای فصل آینده راهی لیگ برتر چین می شود و برای تیم بایک موتور چین 
بازی خواهد کرد. بایک موتور از قدرتمندترین تیم های لیگ چین است که چندین دوره 

سابقه حضور در  جام باشگاه های جهان را در کارنامه دارد.

علی خطیر معاون مستعفی باشگاه استقلال:

افتخار می کنم قربانی دلالیسم و لمپنیسم شدم
معاون مستعفی باشگاه استقلال ضمن افشاگری علیه اقدامات 
مدیران سابق این باشگاه به مشکلات کار در استقلال پرداخت و 
اعلام کرد که از فروردین ماه گذشته مذاکراتش را با استراماچونی 

شروع کرده بود.
علی خطیر که به تازگی از معاونت باشگاه استقلال استعفا کرده 
است، دیروز در یک نشست خبری با حضور خبرنگاران شرکت 
کرد و به سئوالات مختلف درباره دوران کاری خود در این باشگاه 
پاسخ داد. نشست خبری خطیر ساعت 11:۳0 دقیقه شروع شد 
و وی در این نشست که نزدیک به ۹0 دقیقه طول کشید، به زوایای 

پنهان کار در استقلال پرداخت.
*عادت ندارم به جنازه استقلال لگد بزنم

خطیر در ابتدا گفت: عادت ندارم مثل خیلی از آقایان که از 
استقلال می روند به جنازه این تیم لگد بزنم و خودم را محبوب 
کنم. اینجا هستم تا از عملکرد یکساله ام گزارش بدهم. از زندگی 
ام به خاطر استقلال گذشتم. پول هم خواسته ام و قراردادم سالی 
200 میلیون تومان بود. این معادل یک بازیکن جوان و امید 

استقلال بوده است. ولی حتی یک ریال هم نگرفتم.
*می دانستم در استقلال فحش می خورم

وی افزود: در یک سال گذشته به هر نحوی مرا آماج حملاتشان 
کردند. روزی که به استقلال آمدم می دانستم به جایی می آیم 
که فحش می خورم و به من تهمت زده می شود. این برایم تازگی 
نداشت. وقتی منافع یکسری از آدم ها را قطع می کنید دشمن 
پیدا می کنید و یکسری جیغ بنفش بلند می شود. می توانستم 
مثل خیلی از دوستان به بازیکنان پول بدهم. می توانستم محبوب 
قلب ها بشوم و لقب نهنگ خزر و پلنگ سوادکوه را بخرم! ولی 
این پول، بیت المال بود. مجبور بودم از حق باشگاه استقلال و 
هوادارانش دفاع کنم. می توانستم راحت آدم خوبه داستان بشوم 

ولی این در ذات من نیست.
*بدون رانت به استقلال رسیدم

معاون مستعفی استقلال تاکید کرد: افتخار می کنم از یک 
روستای دورافتاده از مازندران به اینجا رسیدم. بدون هیچ رانت 
و ارتباطی به این سمت رسیدم. به من گفتند خواهرزاده وزیر و 
وکیل است ولی جزو معدود مدیران استقلال بودم که بدون رانت 
واردش شدم؛ باشگاهی که دیوانه وار عاشقش بودم. باشگاهی که 

به دخترم یاد دادم چطور عاشقش باشد. 
*مرغوبکار را ۲۰ سال اجاره دادند

خطیر در ادامه شروع به اشک ریختن کرد و گفت: سعی کردم 
به باشگاهم خدمت کنم. نهادهای امنیتی و نظارتی و بازرسی 
بیاید درآمدزایی در دوره من انجام شده است را ببیند. اگر ریالی 
جابجا شده است، حاضرم به تمام هواداران پاسخگو باشم و هر 
اتفاقی باشد را می پذیرم. امروز آدم هایی مرا متهم می کنند و دم 
از شفافیت می زنند که در زمان خودشان یک برگ سند در باشگاه 
استقلال وجود ندارد. آن دلارهایی که بابت درآمد نقل و انتقالات 
بازیکن ایجاد شده بود، کجا هزینه شده است. چطور ورزشگاه 
مرغوبکار را به مدت 20 سال به قیمت 5 میلیون تومان ماهانه 

اجاره دادند.
*فروش خودرو در بازار آزاد

معاون مستعفی استقلال تصریح کرد: کسانی دم از کنترل 
منابع مالی می زنند که در دوران خودشان خودروهایی از پارس 
خودرو می گرفتند و در بازار آزاد می فروختند. سابقه این آدم ها 
مشخص است. متاسفانه در استقلال صداقت ندیدم. سعی کردم 
بهترین عملکرد را داشته باشم و از حق هوادار و باشگاه دفاع کنم 

حتی اگر به قیمت از دست رفتن آبرویم باشد. 
*بعد از ماجرای پاتوسی ماهیت خیلی از دوستان مشخص 

شد
وی ادامه داد: تمام تلاشم را کردم ولی به هر حال من هم کم 
کاری هایی داشته ام. یک جاهایی نباید کارهایی را می کردم ولی 
انجام دادم. همه این کاستی ها ناخواسته بوده است. قول می 
دهم هیچ کجا حتی یک ریال منافع استقلال را با هیچکس و هیچ 
کجا معامله نکردم و وجدانم راحت است. بعد از ماجرای پاتوسی، 
ماهیت خیلی از دوستان از سرمربی سابق، دوستانمان در هیات 

مدیره و کسانی که سنگ زیر چرخ گذاشته بودند مشخص شد. 
*امیدوارم فردوسی پور و میرزایی برگردند

خطیر تاکید کرد: خدا کمک کرد و دوستان در فدراسیون هم 
درباره پاتوسی استعلام گرفتند. حتی در برنامه نود روی ما هجمه 
ایجاد شد ولی فردوسی پور یک هفته بعد عذرخواهی کرد. بسیار 
متاسفم صدا و سیما عادل را از دست داد. امیدوارم مزدک میرزایی 
و عادل فردوسی پور به این فوتبال برگردند. فوتبال به یک وفاق 
را کنار می کشند،  نیاز دارد. وقتی فوتبالی ها خودشان  ملی 
غیر فوتبالی ها عرض اندام می کنند. آرزو می کنم همه آدم ها، 
مدیران، رئیس فدراسیون و صدا و سیما آدم های فوتبالی را دوباره 

وارد فوتبال کنند. 
*کسانی دایه مهربانتر از مادر شده اند که پرونده شان 

سیاه است
وی افزود: پاتوسی با شرایط قرضی نسبتا خوب آمد و بند خرید 
دائم داشت. الان می پرسند چرا رفته مگر من باید جواب بدهم؟ 
من معاون باشگاه هستم نه عضو هیات مدیره. اینجا هم خطیر 
مقصر شد؛ ایرادی ندارد. دو ماه است بنده مصاحبه ای به خاطر 
استقلال نکردم ولی مورد آماج حملات ناجوانمردانه دوستان قرار 
گرفتم. کسانی امروز دایه مهربانتر از مادر شده اند که پرونده شان 

سیاه است.
*آقای فتح الله زاده؛ چرا اینقدر مصاحبه می کنید؟ شما 

سهم خواه هستید
معاون مستعفی استقلال گفت: می توانستم مثل خیلی از 
مدیران سابق وقتی با بازیکن مذاکره می کنم، لوگوی شرکت 
شخصی ام را بگذارم. کسانی درباره استقلال صحبت می کنند 
که پرونده شفافی در استقلال ندارند. شما را به امام حسین قسم 
می دهم بگذارید استقلال نفس بکشد. شما سهم خواه هستید نه 
خیرخواه. کدام مدیر سابق پرسپولیس اینقدر در رسانه ها صحبت 
می کند؟ از انصاریفرد، غمخوار، امیر عابدینی، رویانیان، کاشانی 
بردارید.  استقلال  سر  از  دست  بینید؟  می  ای  مصاحبه   ... و 
استقلال نیاز به آرامش دارد. من که از این تیم رفتم ولی بگذارید 
نباید  پرونده شما سیاه است؛ شما  بکنند.  را  کارشان  دیگران 
صحبت کنید. آقای فتح الله زاده می گوید خطیر زیاد استعفا می 
دهد؛ آقای فتح الله زاده شما خیلی مصاحبه می کنید. شما به 
چه حقی اینقدر مصاحبه می کنید. شما را به امام حسین بگذارید 
استقلال نفس بکشد. من که رفتم. اصلا من اشتباهی آمدم. به 
خدا شما پرونده تان سیاه تر از اینهایی است که در استقلال کار 
می کنند. در دوره شما این همه بازیکن آمده است. هیچکدام 
هم یک دقیقه بازی نکرده است. پروپئیچ زمان شما آمد؛ چرا این 

پرونده را حل نکردید؟ 
*عاجزانه خواهش می کنم دست از سر تیم بردارید

و  مدیران  بازیکنان،  استقلال،  بگذارید  کرد:  تاکید  خطیر 
سرمربی کارشان را بکنند. نمی دانم نهادهای نظارتی یقه آنها را 
می گیرد یا نه. بگذارید بعدا استقلال را نقد کنید. شما چرا باید 
سایت داشته باشید و 50 خبرنگار داشته باشید که مدام تیم را 
بزند. عاجزانه خواهش می کنم. من که دیگر نیستم. به خدا 
استراماچونی مربی خوبی است. شما را به هرکسی می پرستید 

اینقدر به استقلال هجمه وارد نکنید.
*از شفر به خاطر صحبت های عذرخواهی می کنم

معاون مستعفی استقلال درباره وینفرد شفر سرمربی سابق 
استقلال  و اینکه در جمع هواداران گفته بود که وی دلال است، 
گفت: من هم انسان هستم. همین جا اعلام می کنم کار بنده 
اشتباه بود و اگر به آن زمان برگردم درباره شفر آن حرفها را نمی 
زنم. هرچند که مدرک دارم ولی آن موقع در یک جو قرار گرفتم. 
همینجا از شفر عذرخواهی می کنم و کارم حرفه ای نبوده است. 

امیدوارم مرا ببخشد. برایش آرزوی موفقیت می کنم.
*شفر ضعف های مدیریتی و فنی داشت

خطیر ادامه داد: درباره شفر نباید من توضیح بدهم. مدیران 
سابق باید بگویند چطور قرارداد او 1 میلیون و 200 هزار دلار 
شد. اعتقاد دارم شفر ضعف های فنی و مدیریتی داشت. با تمام 
امکاناتی که استقلال برایش فراهم کرده بود و انتظار می رفت با 
بهترین تیم تاریخ استقلال از نظر مهره نتایجی می گرفت، همیشه 

وعده فردا و پس فردا را گرفت. بازهم تاکید می کنم حرفهایم در 
جمع هواداران درست نبود. 

*منزوی یکساعت و نیم با رحمتی صحبت کرد که برگردد
معاون مستعفی استقلال درباره اینکه فتحی مدیرعامل باشگاه 
گفته بود در جریان جدایی مهدی رحمتی نبوده است و ماجرای 
رفتن این دروازه بان چه بوده است؟ گفت: نمی خواهم درباره 
شخص صحبت کنم. خیلی با بازیکنان نه مشکلی داشتم نه 
مثل  تیم  بزرگان  با  باشگاه  معاون  عنوان  به  تنگاتنگی.  ارتباط 
رحمتی و پژمان و خسرو ارتباط بیشتری داشتم. خسرو تصمیم 
داشت خداحافظی کند. قلبا دوست داشتم رحمتی و منتظری 
بمانند. پژمان از من به دلایلی ناراحت است. مطمئنا با پژمان 
صحبت می کنم. رابطه ام با رحمتی هم بد نبود. و اراده سرمربی 
محترم استقلال در ترکیه این بود که منتظری و رحمتی بمانند. 
و  منزوی  آقای  شخص  بماند.  رحمتی  داشتم  دوست  شخصا 
فتحی با رحمتی تماس گرفتند. من با رحمتی تماسی نداشتم. 
نه رحمتی نه منتظری. آقای منزوی یکساعت و نیم شب قبل 
از عقد قرارداد حسین حسینی داشت رحمتی را متقاعد می 
کرد به استقلال برگردد. به رحمتی احترام می گذارم. رحمتی 
جزو باشرف ترین فوتبالیست های مملکت است مثل خسرو و 
پژمان. رحمتی از استقلال رفته که رفته است. او هیچ مصاحبه 
ای هم علیه استقلال نکرده است. رحمتی هم عین من مورد 
آماج حملات یکسری آدم ها قرار گرفت که خط دادند از تیم برود. 
من که جو تیم را می دانم، می دانستم یک جاهایی بزرگان تیم 
کارهایی می کنند که از عهده مدیرعامل و معاون بر نمی آید. 
الان بوفون با 42 سال به یوونتوس برگشته است. استراماچونی 
اصرار کرده بزرگان تیم را نگه داریم؛ آیا او متوجه نشده است؟ 
من واقعیت را گفتم ولی آقای منزوی انکار کرده است. فتحی هم 
دوست داشت رحمتی برگردد چون رحمتی به ایشان و استقلال 
کمک کرد. یکسری اتفاقات افتاد که نباید می افتاد. در چهار، پنج 
بازی آخر اتفاقاتی رخ داد که نباید می افتاد. از هر دو بازیکن تشکر 
می کنم. اگر خدایی ناکرده از من بی احترامی دیدند مرا ببخشند. 

حق رحمتی این نبود؛ او خیلی بد از استقلال رفت.
*نمی دانم اسناد چطور رسانه ای شد

خطیر درباره بحث جاسوس  در باشگاه استقلال گفت: من 
نگفتم جاسوس را معرفی می کنم. گفتم پیگیری می کنم. اسناد 
و مدارک باشگاه دست تمام افراد نیست و کلا در باشگاه سه، چهار 
نفر است. چند نفر هم در سازمان لیگ به اسناد دسترسی دارند. 
فقط من، آقای فتحی، دبیرخانه باشگاه، مالی باشگاه و سازمان 
لیگ به این اسناد دسترسی داشته ایم. حالا چطور این اسناد 
دست افراد دیگری رسیده است، را نمی دانم. سخت است به 
کسی تهمت بزنیم. کار، کار قشنگی نبود. به خبرنگاری که اسناد 
را منتشر کرد، گلایه کردم. یک مدت جواب تلفنش را هم نمی 

دادم. ایشان هم دلیل خودش را داد. 
*افشاگری علیه نامه عجیب افتخاری به باشگاه شارلوا

خبرنگاری از معاون مستعفی استقلال در خصوص کوتاه شدن 
دست دلالان در استقلال در زمان فعالیت او سئوال کرد. خطیر در 
اینباره اظهار کرد: دلال نه، ایجنت. اینکه این ایجنت چقدر از من 
ناراحت است را نمی دانم. داستان از موقعی شروع شد که پرونده 
نورافکن را در شارلوا را پیگیری کردم. حق رشد نورافکن 240 هزار 
دلار است. متاسفانه حق رشد امید نورافکن بخشیده شده بود. 
روزی که من رسیدم، آی.تی.سی این بازیکن صادر شده بود. اگر 
زودتر می آمدم اجازه صدور نمی دادم. وقتی پیگیری کردیم به 
سر نخ هایی رسیدیم. دو سه بار تماس گرفته بودم باشگاه شارلوا 
جواب نداد. من با یک وکیل حقوقی بین المللی صحبت کردم 
و به او سپردم داستان را پیگیری کند. بعد از یک هفته او اعلام 
کرد افتخاری )مدیرعامل سابق استقلال( نامه ای به باشگاه شارلوا 
داده بود که حق رشد نورافکن را می بخشیم. این نامه در باشگاه 
استقلال وجود نداشت. حالا اینکه ایجنت امید چه کسی بوده و 
چطور رفته است را دوستان باید در نهادهای نظارتی چک کنند. 
نورافکن با 50 هزار دلار رفته بود. مگر منبع درآمد استقلال از کجا 
است؟ چطور اجازه دادید حق رشد 240 هزار دلاری استقلال را 
ببخشید؟ مگر حق شما بود؟ این حق استقلال بود. چطور این 
کار را کردی و حق رشد را بخشیدی؟ وقتی پیگیری کردم همه با 

من دشمن شدند. 
*ایجنت مدافع حقوق خودش است

خطیر ادامه داد: یک بازیکن بیاید شهادت بدهد من در طول 
کارم با یک بازیکن تماس گرفته ام. اعتقادی به این کارها ندارم. 
اگر بخواهم اطلاعاتی از تیم بگیرم باید از یک کانال درست بگیرم. 
یک بازیکن شهادت بدهد در اینستاگرام یک بازیکن را فالو کرده 
ام. باید این رابطه حفظ شود. با یک بازیکن حتی عکس هم ندارد. 
نه اینکه دلم نخواهد؛ نمی خواستم این کار را بکنم. ایجنت مدافع 
حقوق خودش است و در درجه دوم مدافع حقوق بازیکن. من هم 
به عنوان معاون باشگاه وظیفه داشتم از حق استقلال دفاع کنم. 

من بر اساس بودجه باشگاه تیم را می بندم. 
*پرسشنامه جالب استراماچونی و سئوال درباره ایجنت 

بازیکنان
وی افزود: یک مسئله دیگری هم که خیلی مقابلش مقاومت 
ایران  به  را  بود روزی که استراماچونی دو دستیارش  این  کردم 
فرستاد، همان شب جلسه ای با او داشتم. یک پرسشنامه چند 
که  بود  این  سئوالاتشان  اولین  جزو  بودند.  آورده  ای  صفحه 
بازیکنان در تیم چطور تقسیم شده اند؛ هر ایجنت چه تعداد 
بازیکن در تیم دارد. این سئوال مفهوم دارد. وقتی تعداد بازیکنان 
یک ایجنت زیاد شود من دیگر مدیر نیستم؛ آن ایجنت مدیر است. 
آنجا باند شکل می گیرد. درد من آنجاها بود. یک ایجنت پنج، 
شش بازیکن اصلی تیمم را داشته باشد نمی توانم حرفی بزنم. با 
یک بازیکن برخوردکنم از چهار جای دیگر فشار می آید. من هم 
می توانستم آدم خوبه داستان بشوم و به جای یک میلیارد، سه 

میلیارد به بازیکن بدهم.
*افتخار می کنم قربانی دلالیسم و لمپنیسم شدم

معاون مستعفی استقلال تاکید کرد: می توانستم به خیلی ها 
در باشگاه حال بدهم و 50 نفر بعد از خروج از باشگاه برایم پست 
بگذارند و مرا تحسین کنند. من آدم صادقی هستم ولی صداقتی 
در استقلال ندیدم. به این افتخار می کنم که ایجنت بگوید علی 
خطیر می خواست مرا از استقلال بیرون اندازد و من کاری کردم 
خطیر نتواند پایش را در باشگاه بگذارد. افتخار می کنم قربانی 
او  ندارم.  آقای فتحی هم گلایه  از  لمپنیسم شدم.  و  دلالیسم 
هم یکی از بهترین مدیرانی است که با او کار کردم. او هم فشار 
هوادار بالای سرش است. او 10 برابر من مورد حملات بود و شاید 

نتوانست تحمل کنم.
*دلیل دلخوری از مدیرعامل استقلال

خطیر گفت: مطمئنم فتحی هم دلش نمی خواست این اتفاق 
رخ بدهد. دلخوری ام از فتحی این بود که دلش نمی خواست این 
اتفاق رخ بدهد ولی این اتفاق در نهایت افتاد. کاملا فتحی را می 
شناسم. یکسری فشار که نمی دانم چه بود فتحی را مجبور کرد 
روی اعتقاداتش پا بگذارد. تنها دلخوری من همین است وگرنه 

فتحی یک انسان بی نظیر است. 
*فروردین ماه با استراماچونی تماس گرفتم

وی درباره نحوه مذاکره با استراماچونی اظهار کرد: آوردن آقای 
استراماچونی کار راحتی نبود. او یک برند و اسم بزرگ بود. برای 
آوردن استراماچونی مطالعه شده بود. اولین تماسم با این مربی 
فروردین ماه بود. به این مربی اعتقاد داشتم. یکسری فاکتورها 
بودیم.  جوان  مربی  یک  دنبال  داشت.  او  که  داشتیم  مدنظر 
نمی خواستیم یک مربی مسن بیاوریم. یک مربی با انگیزه می 
خواستیم استقلال را به جایی برساند و با بازیکنان بزرگ کار کرده 
باشد. به شخصه مربیان ایتالیایی را دوست دارم. ۶0 تا ۷0 درصد 
موفقیت های فوتبال در ملی و باشگاهی برای مربیان ایتالیایی 

است چون سخت کوش و موفق هستند. 
*ماجرای کمک رحمان رضایی در مذاکره با استراماچونی

را  ایران  فوتبال  اوایل که استراماچونی  آن  تاکید کرد:  خطیر 
نمی شناخت. بعد از مدتی که مکاتبات زیاد شد، استراماچونی 
قبول کرد به پیشنهاد استقلال فکر کند و قرار شد پیشنهادمان 
را بفرستیم. ما این پیشنهاد را دادیم و او هم ایجنت خودش را 
به من معرفی کرد. چند جلسه با هم داشتیم. بعدا متوجه شدم 
این فرد ایجنت رحمان رضایی هم بوده. از رحمان هم خواستم 
در آوردن استراماچونی به ما کمک کند. رحمان حرف ما را قبول 
کرد. حرفی که رحمان می زد برای آنها فرق می کرد. رحمان این 
زحمت را کشید. استراماچونی از ولاسکو و دوستان مشترکش 

درباره ایران سئوالاتی پرسید.
*استراماچونی گفت در استقلال بمان تا شرایطم پایدار 

شود
او  به  آمد،  ایران  به  استراماچونی  اینکه  به محض  وی گفت: 
گفتم واقعا نمی خواهم در استقلال بمانم. همان زمانی بود که 
در آماج حملات بودم. او ناراحت شد که شما مرا به استقلال می 
آوری ولی خودت در می روی. من گفتم مسائل خانوادگی دارم. 
استراماچونی گفت شرایطط را درک می کنم ولی بمان تا شرایطم 
ثابت شود. در این مدت شوخی هم می کرد که می روی یا نه. به 
جایی رسیدیم که هسته تیم بسته شده و تمرینات هم شروع شده. 
اتفاق آخر هم که افتاد برای گرفتن تصمیم نهایی ام دامن زد. دیدم 
به خاطر من دارند استقلال را می زنند. اینکه استراماچونی از 
رفتنم ناراحت شده است یا نه را نمی دانم ولی از او عذرخواهی 
می کنم. به او قول می دهم همیشه کنارش هستم و هر کمکی از 
دستم بر بیاید برایش انجام می دهم. او متقاعد شد که این اتفاق 

رخ بدهد.
*افشاگری علیه عضو هیات مدیره و لیست خروجی 

استقلال
خطیر درباره اینکه چه کسانی در هیات مدیره نمی خواستند 
وی در استقلال بماند، گفت: بعضی ها می گویند چرا در دوره 
را  بازیکن  عبارتی 1۷  به  و  رفتند  استقلال  از  بازیکن  شما 1۷ 
هیات  عضو  کدام  ماه  فروردین  در  دانند  می  دوستان  پراندی. 
مدیره لیست خروجی استقلال را نوشت و اسم خسرو حیدری، 
مهدی رحمتی، علی کریمی، فرشید باقری، روزبه چشمی و 
پژمان منتظری را نوشت. همه را متقاعد کرد که این بازیکنان در 
استقلال نباشند. امیدوارم تکذیب نکنند وگرنه مجبورم اسناد آن 
جلسه را منتشر کنم. من شدم آدم بده ولی آنها شدند آدم خوبه. 
گفتم حاضرم برای استقلال فحش بخورم ولی جوانمردی هایی 
هم باید باشد. هواداران بدانید با چه کسانی طرف هستید. نمی 
گویم برای استقلال خیلی زحمت کشیدم ولی اگر کاری کردم 

صادقانه بوده است. 
*اگر کاسب بودم این میز را از دست نمی دادم

داند.  نمی  که  هوادار  شد:  یادآور  استقلال  مستعفی  معاون 
شما می دانید چقدر فحش به دختر ۸ ساله من می دادند. یک 
جاهایی فکر می کردم خیلی بی غیرتم. من که نه دنبال پول 
هستم نه دنبال قدرت. من اگر کاسب باشم مگر دیوانه ام از این 
میز تکان بخورم. مجبورم این حرف را بزنم تا هوادار بداند. من 
دیگر در استقلال نیستم ولی هواداران این چیزها را بدانید. من 

دیگر حرف نمی زنم مگر اینکه این دوستان حرفی بزنند. 
*یک ریال درآمد نامشروع در استقلال نداشتم

خطیر درباره اینکه هزینه حضور خانواده استراماچونی در ایران 
را هم پرداخت کرده است، تصریح کرد: قراردادم با استقلال 200 
میلیون تومان است ولی یک ریال هم نگرفته ام. نه اینکه نخواهم؛ 
به من ندادند. هر موقع رفتم بگیرم گفتند تو وضعت خوب است و 
نیازی نداری. می گفتند پول بازیکن و سرمربی و پول آب و برق و 
هتل و زمین را نداده ایم. این پول را نگرفتم. به خاطر همین متهم 
به خیلی چیزها شدم. کل دریافتی من از استقلال هفت، هشت 
کارت هدیه 200 هزار تومانی بوده است که به همه دادند و من هم 
گرفتم. هرکسی می داند من یک ریال درآمد نامشروع از استقلال 
داشته ام، اعلام کند. تمام مسافرت هایم را از جیب خودم رفتم. 
این پول را از استقلال می گیرم. وضعم بد نیست ولی این پول را 

می گیرم. البته از استقلال شکایت نمی کنم.
*من هزینه بلیت خانواده استراماچونی را پرداخت کردم

وی ادامه داد: هزینه بلیت خانواده استراماچونی پای باشگاه 
استقلال بود که نتوانست؛ استراماچونی با من تماس گرفت و 
گفتم ناراحت نباش؛ خودم این کار را کردم. من که اینقدر برای 

استقلال از جان و دل مایه گذاشتم، این برخورد خوب نبود. 
*تحصن بازیکنان اتفاق بسیار بدی بود

معاون مستعفی باشگاه استقلال در خصوص تحصن بازیکنان 
در انتهای فصل گذشته و نقش رحمتی و منتظری یادآور شد: 
مهدی رحمتی در بازی های آخر نقش کاپیتانی را نتوانست بازی 
کند چون فشار زیادی رویش بود. با پژمان منتظری تماس گرفتم 
و خواهش کردم تیم را برگرداند. گفتم تو کاپیتان تیم هستی؛ 
اگر امکان دارد تیم را برگردان. کاپیتان نماینده باشگاه و بازیکن 
همزمان در زمین است. او گفت چک را برایم بفرست تا برگردم. 
گفتم به جان دخترم چک در دست دخترم است. حتی با امید 
روانخواه تماس گرفتم و گفتم این را به پژمان بگو. گفت تا چک را 
نفرستی نمی آیم. پژمان قبول نکرد برگردد. آن اتفاق، اتفاق بسیار 
بدی در تاریخ باشگاه استقلال بود. از تحصن ناراحت نبودم؛ از این 
ناراحت بودم سنگ روی سنگ بند نمی شود. بازیکن نباید باشگاه 
را تحت فشار بگذارد. نمی شود فوتبال را با گدایی اداره کرد. پژمان 
و بازیکنان حق داشتند. آنها می گفتند بازی آخر لیگ است و اگر 
پول را نگیریم، دیگر به پول نمی رسیم. ولی هواداران چه؟ کسانی 
که از جای جای ایران به استادیوم آزادی می آیند چه؟ حق آنها 
کجا می روند؟ رحمتی آنجا برگشت. رابطه ام با او خوب نبود ولی 
رحمتی برگشت. فرهاد مجیدی هم کمک کرد ولی بازیکن حقش 
را می خواست. مجیدی قبلا از اعتبارش استفاده کرده بود. این 

شیوه باشگاهداری غلط است. بازیکن حق دارد. 
*شفر دو بار سیگنال فرستاد

خبرنگاری در ادامه این نشست از خطیر در خصوص اختلافاتش 
با وینفرد شفر،  اینکه کی روش گفته بود منفورترین مدیر فوتبالی 

است و قرارداد ساشا شفر با استقلال سئوال کرد. 
خطیر در پاسخ گفت: مشکلی با شفر نداشتم. همه می توانند 

گواهی بدهند شفر بهترین رابطه در تیم را با من داشت. همه برای 
من بالاتر از روابط شخصی و منافعم بوده اند. این مرا دچار چالش 
می کند. با رفیق خودم هم سر استقلال کوتاه نیامده ام. اینکه 
شفر چرا داستانش به این شکل شد، یکسری دشمن داخلی 
داریم که ذهن شفر را خراب کرده بودند بس که بد گفته بودند. 
اولین باری که آن اتفاق افتاد، شفر در کمیته فنی با من به شکل 
عجیبی دست داد. بعد از جلسه به او پیام دادم که دوبار در جلسه 
به من سیگنال قوی فرستادی که با من مشکل داری و علتش را 
بگو. به شفر گفتم با تو هم عقیده ام که ایران یک کشور پر از شایعه 
است؛ من همیشه حامی تو بودم و اگر چیزی از من شنیده ای 

بگو تا حل کنیم. 
*شفر با من دست نداد چون گفته بودم پلن B  می 

خواهیم
وی ادامه داد: در مراسم مرحوم دانایی فر بودیم که وینفرد شفر 
آمد و به علی جباری دست داد، اما دست مرا رد کرد و نصرالله 
عبداللهی را هم در آغوش گرفت. به فتحی گفتم که یکسری 
اتفاقات در حال رقم خوردن است. آقای فتحی گفت نگران نباش. 
مدیرعامل گفت گویا به گوش شفر رسانده اند که می خواهید شفر 
را اخراج کنید. بعد از باخت مقابل سایپا در دفتر آقای فتحی جلسه 
ای با بعضی از مسئولان تیم داشتیم که باید چه کار کنیم. گفته 
بودم باید در هر موقعیتی یک پلن B داشته باشیم و نمی توانیم 
شفر را اخراج کنیم. گفتم چون قرارداد سنگینی داریم نباید شفر 
را اخراج کنیم؛ اگر چهار بازی نتیجه نگرفت، ساشا شفر را اخراج 
کنیم چون خیلی از مشکلات، مشکلاتی بود که ساشا ایجاد می 
 B کرد. دوستان بعد از جلسه به شفر گفتند که خطیر برایت پلن
دارد و شفر اینرا مدام اعلام می کرد. یکبار هم در فرودگاه تبریز 
گفته بود پلن B، خطیر و مجیدی. من با شفر مشکلی نداشتم. 
ارتباط خوبی با هم داشتیم ولی دوستان لطف کردند آن پلن را 
عینا به او گفتند. انتظارم این بود حرفم از جلسه بیرون نمی رفت. 

حرف من منطقی بود و اصلا بحث اخراج شفر نبود. 
قرارداد  استقلال  با  شفر  ساشا  کرد:  تاکید  استقلال  معاون 

داشت. قراردادش هم 120 هزار دلار بود.
*ایده ام این بود با شفر تا آخر فصل مدارا کنیم و برای فصل 

بعد مربی بزرگ بیاوریم
خطیر درباره اینکه باشگاه استقلال در مشهد دنبال برکناری 
وینفرد شفر بود و همچنین اقدام اشتباه باشگاه برای راه ندادن 
این مربی به ورزشگاه بر سر تمرینات تیم، یادآور شد: اگر اشتباه 
نکنم از تونی بلر پرسیده بودند اگر به سال 2000 بروی بازهم به 
عراق حمله می کنید که گفت اگر برگردم به آن سال، بله دوباره 
حمله می کنم! هرچند که می دانم اشتباه بوده. آن شرایط، 
شرایط سال 2000 بوده است ولی الان شرایط عوض شده است. 
هیچ وقت مخالف اخراج شفر نبودم ولی اصرار داشتم شفر برای 
فصل بعد نباشد چون با او به نتیجه نمی رسیم. کار، تمرینات و 
نوع مدیریتش در رختکن را دیده بودم. دارد پدرمان در می آید 
پول در بیاوریم ولی یک و نیم میلیون بدهیم به شفر ولی همه 
اش وعده بود. ایده ام این بود تا آخر فصل با شفر مدارا کنیم ولی 
تلاش می کردیم سال بعد با او کار نکنیم. دنبال جدایی دوستانه 
بودیم. بعد از اتفاقات بازی با پدیده، حتی این ترس ایجاد شد که 
سهمیه آسیایی نگیریم. دوستان می گویند شفر بود شاید قهرمان 
می شدیم که این خوشبینانه بود. فرهاد مجیدی هم نتایج بدی 
نگرفت. اگر گل ما در بازی با نفت قبول می شد نتایج مجیدی 
رویایی می شد. اگر بازهم به آن شرایط برگردیم، در آن وضعیت از 

اخراج شفر حمایت می کردم. 
*شفر نتیجه می گرفت نمی توانستیم او را عوض کنیم!

وی ادامه داد: ما ترس های دیگری هم داشتیم. فشار هواداران 
هم بود. اگر شفر نتیجه می گرفت هوادار اجازه نمی داد کادر فنی 
را تغییر بدهیم. پنج بازی راحت بود و اگر این مربی نتیجه می 
گرفت، با فضای رسانه ای که این مربی داشت، فشاری به استقلال 
وارد می شد که نمی گذاشتند تغییرات رقم بخورد. دوباره باید پول 
در می آوردیم به این مربی می دادیم. باید تمام مولفه ها را در نظر 
می گرفتیم. می خواستیم مربی جوان و خوبی داشته باشیم تا تیم 
را از این روزمرگی نجات بدهد. همین آیاندا پاتوسی گلایه می کرد 
کجا آمده ام و این چه نوع تمرینی است و ما اصلا حرفه ای نیستیم. 
البته مرا سر تمرینات راه نمی دادند؛ من معاون باشگاه بودم ولی 
نمی توانستم سر تمرین بروم! بازیکن جرات نمی کرد سمت من 
بیاید. ما نامه شفر برای تعلیقش را به موقع دادیم ولی فیلمی بود 
که خودش بازی کرد. شاید من اگر سر تمرین بودم اجازه نمی دادم 
این کار را بکنند. اگر بودم اجازه می دادم آنروز سر تمرین بیاید. آن 
فیلم هیچ تاثیری نه تنها در پرونده ژوزه نداشت بلکه تاثیری در روند 
پرونده حقوقی و قضایی شفر هم نخواهد داشت. قبول دارم کار، 

کار اشتباهی بود و می شد بهتر برخورد کنیم. 
*از فرهاد مجیدی ناراحتم

معاون مستعفی استقلال درباره سوزانده شدن فرهاد مجیدی 
بعد از برکناری شفر و انتشار فایل صوتی علیه او تاکید کرد: من 
موافق نیستم. فرهاد چطوری سوخته است؟ جا دارد از مجیدی 
تشکر کنم. هرچند یک مقدار از دست فرهاد ناراحتم. من آن فایل 
صوتی را منتشر نکردم. بعد از آن مصاحبه اش که بی مهری بود، 
از دست مجیدی ناراحت بودم. از مجیدی عذرخواهی می کنم و 
برایش آرزوی موفقیت می کنم. مجیدی نسوخت. او در پنج بازی 
با استقلال نتایج خوبی گرفت و بعد هم به نیمکت تیم امید رسید. 
این پیشرفت است نه سوختن. اگر او به استقلال نمی آمد به این 
جایگاه نمی رسید. مجیدی می دانست پلن ما برای سال بعد 
آوردن یک سرمربی بزرگ خارجی بوده است. نمی توانستیم به او 

بگوییم برای فصل بماند. 
*کاش چند نفر مثل خلیل زاده در استقلال بودند

خطیر ادامه داد: جا دارد از آقای خلیل زاده عضو هیات مدیره 
استقلال تشکر کنم. کاش چند آدم مثل او در استقلال داشتیم که 
در لحظات حساس به باشگاه کمک کند. امیدوارم مثل سابق به 
استقلال کمک کند. از آقای فتحی که مثل یک برادر به من کمک 
کرد و با وجود هجمه ها برای تیم وجود دارد، کارش را کرد. هرچند 
که دلخوری هایی دارم ولی به او قول می دهم مثل یک دوست 
کنارش هستم و هر کمکی بخواهد در خدمتش هستم. از آقای 
سلطانی فر هم تشکر می کنم که او را متهم به طرفداری از تیم 
مقابل می کنند. او به شدت پای کار بود. هم برای استقلال هم 
برای پرسپولیس. برای مسئله اسپانسر و پروپئیچ شاهد پیگیری 
شدید وزیر بودم. از اعضای تیم و رسانه ها هم تشکر می کنم. 

خواهش می کنم تمام قد پشت تیم باشید. 
*اسناد حرف هایم موجود است

وی در پاسخ به این پرسش که آیا برای صحبت هایی که مطرح 
کردید و اتهاماتی که به دیگران زدید اسناد لازم را هم در اختیار دارید 

گفت: برای حرف هایی که زدم سند دارم و اسنادش را هم دارم. 
*دو ماه پیش منفورترین فرد استقلال بودم

خطیر در ادامه صحبت هایش به خط دادن به هواداران برای 
حمله به وی اشاره کرد و گفت: هواداران استقلال بدانند ماجرا 
آنطور که عنوان شده نبوده. نباید فضا طوری باشد که برخی به 
هواداران و رسانه ها خط بدهند و آنها هم هر اتهامی را می زنند. 
تا دو ماه قبل من منفورترین فرد باشگاه بودم اما الان شده ام 
محبوب قلب ها. اگر می دانستم راهش چیست که همان اول می 
رفتم با چند بازیکن قرارداد سه - چهار میلیاردی می بستم. اما 

برای من مهم است که به سود استقلال کار کنم. 
*با صد کیلو سس مشکل استقلال حل نمی شود

وی با انتقاد از برخی اعضای هیات مدیره که برای رسیدن به 
منافع شخصی به باشگاه استقلال آمده بودند گفت: یکی از 
بیایم »چی گیرم  اعضای هیات مدیره گفته بود من استقلال 
میاد؟« باید به این آقا بگویم که شما باید از جیب تان برای استقلال 

هم هزینه کنید نه اینکه چیزی هم گیرتان بیاید. 
وظیفه اعضای هیات مدیره تامین منابع مالی و تزریق پول به 
باشگاه است. با صد کیلو سس و کچاپ که مشکلات استقلال 

حل نمی شود. آنها باید بروند پول بیاورند. 
*تا این مشکلات هست برنمی گردم

معاون مستعفی باشگاه  استقلال در پایان به احتمال بازگشتش 
به این تیم واکنش نشان داد و گفت: تا زمانی که این مشکلات حل 

نشود و برخی آقایان تغییر رویه ندهند به استقلال برنمی گردم. 
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اختلاف بر سر ارایه گزارش رئیس جمهور و وزرا به مجلس 

چرا گزارش سالیانه به مجلس 
خلاف قانون اساسی است؟

 زمانی شورای نگهبان می گفت حضور اجباری رئیس جمهور در جلسات مجلس 
خلاف قانون اساسی است و حالا می گوید رئیس جمهور هر سال باید به مجلس گزارش 
بدهد.ماجرای اختلاف بر سر ارایه گزارش رئیس جمهور و وزرا به مجلس، به گفته علی 
لاریجانی، رئیس مجلس و نیز تایید علی ربیعی، سخنگوی دولت، در قالب یک نامه از سوی 
رئیس جمهور به رهبر انقلاب گزارش شده و ایشان نیز موضوع این اختلاف را به »هیأت عالی 

حل اختلاف و تنظیم روابط قوای سه گانه« ارجاع داده اند. ماجرای این اختلاف چیست؟
* تاریخچه اختلاف

از میانه های خردادماه بود که برخی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی اعلام کردند 
امسال بایستی رئیس جمهور و وزرا به مجلس گزارش عملکرد خود را ارایه کنند. آن ها 
در واقع به قانون »الحاق موادی از قانون آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی« اشاره 
می کردند که در ۲۵ تیر ۱۳۹۷ به تصویب مجلس شورای اسلامی رسیده بود و بر اساس 
آن: رئیس جمهور و وزرا موظف اند که هر سال در مرداد ماه، گزارش عملکرد سال گذشته 
و برنامه سال آینده خود را به مجلس ارایه کنند. این گزارش در کمیسیون های مجلس 
بررسی می شود و پس از قرائت گزارش مجلس در خصوص عملکرد وزیر یا رئیس جمهور 
و اظهارات دو مخالف، رئیس جمهور به مدت حداکثر سی دقیقه و هر یک از وزراء به 
مدت حداکثر بیست دقیقه از عملکرد خود دفاع می کنند و در پایان نیز برای عملکرد 
وزرا رای گیری می شود و چنانچه عملکرد هر یک از وزراء به تأیید مجلس نرسید، طرح 
استیضاح در دستور کار مجلس قرار می گیرد. به این ترتیب در واقع هر سال برای وزرا رای 
اعتماد مجدد گرفته می شود. البته جالب است بدانید که در نسخه اولیه این طرح بنا بود 

که در مورد عملکرد رئیس جمهور نیز رای گیری سالیانه صورت گیرد.  
* چرا دولت معتقد است این قانون خلاف قانون اساسی است؟ 

حالا دولت معتقد است که چنین طرحی خلاف قانون اساسی است. به گفته علی 
ربیعی »ارائه گزارش عملکرد سالانه به نمایندگان مجلس جزو وظایف مصرح در قانون 
اساسی برای دولت نیست و ارائه برنامه و کسب رأی اعتماد صراحتاً محدود به زمان معرفی 

هیأت وزرا به مجلس است.«
* شورای نگهبان هم می گفت خلاف قانون اساسی است! 

اما فارغ از نظر دولت که به هر حال یک طرف این دعواست؛ جالب خواهد بود اگر 
بدانید که حتی در یک نظر مشورتی شورای نگهبان نیز، بخشی از این قانون خلاف قانون 
اساسی توصیف شده است.  گزارشی با کد ۹۷۰۴۰۴۳ به تاریخ ۱۹ تیر ۱۳۹۷ از سوی 
مجمع مشورتی حقوقی شورای نگهبان به این شورا ارایه شده و در آن به دو ایراد اساسی در 
این خصوص اشاره شده است:نخست اینکه در متن قانون آمده، هیات رئیسه مجلس باید 
شاخص های عملکردی را تعیین کند و رئیس جمهور و وزرا بر اساس این شاخص ها، نسبت 
به ارایه گزارش عمل کنند و این در حالی است که مجمع مشورتی حقوقی معتقد است 
تعیین این شاخص ها باید توسط خود قانون گذار صورت گیرد و تفویض آن به هیات رئیسه 
مجلس مغایر اصل ۸۵ قانون اساسی است.  نکته دوم هم این است که به عقیده این بازوی 
حقوقی شورای نگهبان، الزام رئیس جمهور به حضور در مجلس خارج از ترتیبات قانونی راجع 
به سوال یا استیضاح او، خلاف اصل ۷۰ قانون اساسی است.  نکته جالب توجه این است که 
هیچ کدام از این دو ایراد، در شورای نگهبان، مورد توجه قرار نگرفته و این شورا بدون توجه به 
دو نکته خلاف قانون اساسی در این قانون که بازوی مشورتی حقوقی اش به صراحت به آن 
اشاره کرده، قانون را مورد تایید قرار داده است.  طنز تاریخی ماجرا این است که حدود ۲۰ 
سال پیش و در قالب اصلاح همین آیین نامه داخلی مجلس، مجلس پنجم مصوب کرده بود 
که در صورت تشخیص مجلس، رئیس جمهور مکلف به حضور در جلسات مجلس شورای 
اسلامی است اما شورای نگهبان در نظریه  خود پیرامون آن قانون اعلام کرد که تکلیف غیر 
از وزرا به حضور درمجلس خلاف اصل ۷۰ قانون اساسی است اما حالا، همین شورا نظر 
خود را تغییر داده و نه تنها حضور اجباری رئیس جمهور که گزارش اجباری او به مجلس را 
هم خلاف قانون اساسی نمی داند! حالا باید »هیأت عالی حل اختلاف و تنظیم روابط قوای 
سه گانه« در این خصوص نظر خود را ارایه کند. این هیات پیش از این اختلاف دولت روحانی 
با مجلس بر سر لایحه حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر را به نفع مجلس و اختلاف 
دولت روحانی با قوه قضاییه در موضوع لایحه جامع وکالت را به نفع دولت حل و فصل کرده 
بود. حالا در شرایطی که هنوز هم جانشین مرحوم هاشمی شاهرودی برای  ریاست این 
هیات منصوب نشده است باید منتظر ماند و ابتدا دید آیا ترکیب اعضای هیات به همین 

صورت باقی خواهد ماند یا نه و پس از آن منتظر ماند.

هدف پمپئو ازمطرح کردن گفت وگو با مردم ایران چیست ؟ 

دیپلماسی گانگستری تریبون ایرانی نمی خواهد
وزیر امور خارجه آمریکا سخت خود را پیگیر سفر به تهران و حضور در رسانه ها و گفت 
وگو با مردم ایران نشان می دهد. تقلای »مایک پمپئو« شاید به این خاطر است که می 
خواهد از همتای ایرانی اش عقب نماند.با مطرح شدن نام مایک پمپئو به عنوان جانشین 
»رکس تیلرسون« اولین وزیر امور خارجه کابینه »دونالد ترامپ«، بسیاری از محافل سیاسی 
آمریکا چندان واکنش مثبتی به این انتخاب نشان ندادند.با این حال، تیلرسون پس از یک 
سال و دو ماه تحمل خواسته های نامتعارف ترامپ در عرصه سیاست خارجی و بعد از آنکه 
مجادلاتش با رئیس جمهوری هم آشکار شد، از راس دستگاه دیپلماسی ایالات متحده 
اخراج شد تا رئیس سازمان اطلاعات مرکزی )سیا( جایگزین او شود.در دوره وزارت تیلرسون، 
سیاست خاورمیانه ای آمریکا و جدال ترامپ با برجام از جمله مسائلی بود که به اختلافات 
رئیس جمهوری و وزیر امور خارجه در کاخ سفید دامن زد. به همین خاطر پس از تیلرسون 
که به نوعی بازتاب دهنده ایده ها و سیاست های مورد نظر بدنه کارشناسی و اجرایی دستگاه 
دیپلماسی آمریکا پیش روی ترامپ بود، رئیس جمهوری ترجیح داد چهره ای تابع را مامور 
پیشبرد ماجراجویی های خارجی خود سازد؛ چهره ای که به رغم عدم محبوبیت بیشترین 
همسازی را با تصمیمات هیجانی، یکجانبه گرایی و نیز خیال پردازی های ترامپ نشان 
می داد.برای پمپئو حتی روابط ویژه و سلسله مراتب گریز رئیس جمهوری با چهره هایی 
چون »نیکی هیلی« نماینده پیشین آمریکا در سازمان ملل ابدا اعتراضی را برنمی انگیخت؛ 
همچنان که یکه تازی »جارد کوشنر« داماد و مشاور رئیس جمهوری در طرح معامله قرن و 
بی اعتنایی به نقش وزارت امور خارجه در مقوله هایی این چنین پمپئو را تحت تاثیر قرار نمی 
داد.به این ترتیب گویا پمپئو توانسته رضایت ترامپ را به عنوان یک وزیر امور خارجه حرف 
شنو به دست آورد. دغدغه های پمپئو برای تامین رضایت ترامپ چنان است که گویا وی را 
به تقلید از رفتار و گفتار وی سوق داده است.وزیر امور خارجه آمریکا پس سفر حدود دو هفته 
پیش »محمدجواد ظریف« به نیویورک برای شرکت در شورای اقتصادی - اجتماعی ملل 
متحد و در واکنش به اقبال رسانه های مختلف به وی که مصاحبه هایی پی در پی را به دنبال 
داشت، زبان به اعتراض گشود و گفت چنین امکانی برای مقامات کاخ سفید وجود ندارد که 
در رسانه های ایرانی خودنمایی کند.ایجاد محدودیت برای رفت و آمد دیپلمات های ایران 
و هیات نمایندگی ایران به ریاست ظریف اقدامی بود که ناخرسندی یا به عبارت بهتر خشم 
آمریکایی ها از مانور موفق دیپلماتیک ظریف در محافل سیاسی، رسانه ای و بین المللی را 
نمایان ساخت.در همین پیوند بود که پمپئو گفت او هم می خواهد قرینه ظریف عمل کند 
و حتی به تهران بیاید. با این حال، وی بعد از ظهر روزدوشنبه در توئیتر خود نوشت حکومت 
ایران با درخواستش موافقت نکرده است.این اظهارات پمپئو واکنش هایی را به دنبال داشت 
از جمله سخنگوی دولت که گفته ما از حرفای وزیر امور خارجه آمریکا گریزان نیستیم. »علی 
ربیعی« حتی یکی از خبرنگاران صدا و سیمایی را برای مصاحبه با پمپئو پیشنهاد داد. با این 
حال یادآور شد که کاری که آنها با خبرنگاران ما کردند و رفتاری که با خبرنگاران ایرانی در 
آنجا انجام می دهند نوعی بی احترامی به فضای رسانه و گفت وگو هم بوده است.به همین 
ترتیب، شماری هم در شبکه های اجتماعی به تضییقات دولت آمریکا در قبال شهروندان 
ایرانی و اقداماتی نظیر انگشت نگاری از ورزشکاران کشورمان اشاره کرده و ژست تعامل 
خواهی و گفت وگو طلبی پمپئو را مخدوش ساختند.آنچنان که اشاره شد اظهارات و رفتار 
پمپئو را می توان تابعی از ترامپ در نظر گرفت تا جایی که وزیر امور خارجه آمریکا همچون 
خود وی برای حضور در خاک یک کشور ناهمسو و گرفتن عکس یادگاری در رسانه ها و 
کنار مسوولان دولت متقابل تمایل نشان می دهد؛ نظیر اشتیاقی که ترامپ برای دیدار با 
رهبر کره شمالی نشان داد و حتی مدتی پیش و به صورت غیرمنتظره پا در خاک این کشور 
نهاد اما در عمل حاضر نشد کوچکترین امتیازی را هم به پیونگ یانگ عرضه دارد.در مقابل، 
برخی اظهارات پمپئو را در راستای جنگ روانی و تبلیغاتی آمریکایی ها علیه جمهوری 
اسلامی ایران ارزیابی می کنند و می گویند نشان دادن اشتیاق برای معامله و مصالحه و 
مذاکره به نوعی انداختن توپ مسوولیت مناقشات به زمین ایران محسوب می شود.با این 
حال واقعیت مهمی که پمپئو در ژست و لفاظی های اخیرش تعمدا نادیده می انگارد اینکه 
برای گشایش باب گفت وگو الزاما نیازی به حضور در رسانه های ایرانی وجود ندارد زیرا اگر 
ایده یا انگیزه ای برای حل و فصل مسالمت آمیز و عادلانه اختلاف وجود داشته باشد در هر 
رسانه ای و از هر درگاهی امکان بروز و انعکاس می یابد.وزیر امور خارجه ایران در تبیین منطق 
جمهوری اسلامی در مناقشات میان دو کشور و تشریح پایبندی تهران به تعهدات بین المللی 
از هیچ رسانه ای درخواستی برای گفت وگو نداشته و حتی بسیاری از رسانه های غربی با 
رویکردی چالشی پذیرای انعکاس سخنان ظریف شده اند. به عبارتی این ماهیت گفته های 
وزیر امور خارجه است که مورد اقبال قرار گرفته و نه صرفِ ورود به مصاحبه یا لفاظی های 
تبلیغاتی آن هم بر مبنای منویات و اهداف یکجانبه گرایانه و هنجارستیز.افزون بر اینکه رسانه 
های بسیاری هستند که با زبان های گوناگون از جمله فارسی و با بودجه آمریکا و متحدان 
واشنگتن جهانیان را بلاانقطلاع مخاطب ایران هراسی خود قرار می دهند و از این رو ادعای 
تلاش برای سخن گفتن با مردم ایران، آنچنان که پمپئو می گوید بیشتر به یک شوخی بی 
معنا شباهت می یابد.به این ترتیب گفته ها و ژست های وزیر امور خارجه آمریکا را می توان 
به رفتار گانگستری شبیه دانست که اسلحه در دست و در حال شلیک، لبخند بر لب نشانده 

و از گفت وگو سخن می گوید.

نکتـه

ویـژه

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: صندوق های 
آرا و انتخابات در ایران ناموس سیاسی کشور است. جمهوری یعنی 
صندوق رای و انتخابات و اگر این تضعیف شود نباید شک کرد که 
اسلامی بودن هم تضعیف می شود و از بین می رود چراکه این دو 

یک ماهیت دارند.
حجت الاسلام مجید انصاری که معاونت حقوقی و پارلمانی 
ریاست جمهوری را در دولت  یازدهم بر عهده داشت، از سال 
۱۳۸۰ عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام است و چهار دوره به 
عنوان نماینده مردم در مجلس حضور داشته او همچنین ریاست 
سازمان زندان های کشور را در سال ۱۳۶۵ تنها به مدت یک سال 

برعهده داشت.
انصاری در گفت و گویی با ایلنا به تشریح مباحث مختلف روز 

کشور اعم از مسائل سیاست خارجی و داخلی پرداخت.
وی با اشاره به مسائل سیاست داخلی و توجه جریانات سیاسی 
به انتخابات گفت: ما نباید بین خود دیوارکشی داشته باشیم و رقابت 
سیاسی را به عنوان خصومت و دعوا و تقسیم غنایم قدرت تلقی 
کنیم و بعد هم بگوییم هیچ وقت نمی توانیم زیر یک سقف با هم 

بنشینیم.
* بسیاری از صاحب نظران معتقدند در شرایط امروزی 
ایران در عرصه بین المللی و همچنین به دلیل شرایط 
اقتصادی ایران، انتخابات مجلس یازدهم برای ما خیلی 
حساس است حال این حساسیت ناظر به چه مسائلی است 
و اینکه اگر اینچنین است آیا مجموعه حاکمیت این وحدت 

را دارند که به مردم بگویند این انتخابات حساس است؟
عقیده من این است که اصلا نباید به انتخابات از ناحیه تاثیرات 
خارجی آن یا وضعیت ما در تعامل با دنیا نگاه کرد، بلکه این نوع 
نگاه یک موضوع ثانوی است. مساله انتخابات به ذات برای جمهوری 
اسلامی ایران همیشه موضوع بسیار حساسی هست و خواهد بود. 
علت آن هم این است که اساسی ترین عامل پیروزی انقلاب و 
ماندگاری نظام و ایران پیوند میان مردم و حاکمیت و به عبارت دیگر 
انسجام ملی بوده است. این احساس وجود دارد که نظام سیاسی را 
ملت ایجاد کرده اند و خودشان صاحب آن هستند و دست اندرکاران 
هم کارگزاران منتخب خودشان هستند، حال هر زمان این احساس 
به هر میزان تضعیف شود لطمه جدی هم به موجودیت نظام و هم 
به موجودیت ایران خواهد خورد. ایران یک کشور پهناور با اقوام و 
زبان ها و مذاهب گوناگون است که عامل انسجام همه این ها مردم 

سالاری و اتکاء حاکمیت به مردم است.
اعمال حاکمیت مردم فقط از طریق 
صندوق های رای تبلور پیدا می کند 

اعمال حاکمیت مردم هم فقط از طریق صندوق های رای تبلور 
پیدا می کند و به تعبیر دیگر صندوق های آرا  و انتخابات در ایران 
ناموس سیاسی کشور است و خیانت به ناموس در فرهنگ ایرانی 
بدترین و قبیح ترین کار ممکن بوده و هست. بنابراین ما در انتخابات 
کاری نداریم که با دنیا در حالت جنگ و تحریم یا در صلح و تعامل 
هستیم. امام فرمودند هویت و ماهیت نظام ما دو کلمه جمهوری 
اسلامی است. جمهوری یعنی صندوق رای و انتخابات و اگر این 
تضعیف شود نباید شک کرد که اسلامی بودن هم تضعیف می شود 

و از بین می رود چراکه این دو یک ماهیت دارند.
مشارکت مردم در انتخابات آزاد نشان می دهد نظام ما 

مثل »سعودی« قبیله ای و فامیلی نیست
حال اگر بخواهیم نگاهی خارج از اصل موضوع انتخابات داشته 
باشیم بله شرایط حساسی است و دشمنان ما بسیار تلاش کرده و 
می کنند که ناامیدی و اختلاف را تزریق کنند. فرق این دور با ادوار 
گذشته این است که همچنان در وسط میدان دو جنگ رسانه ای 

و اقتصادی هستیم. در این شرایط برگزاری انتخابات از این حیث 
مهم است که اگر بتوانیم نصاب بالایی از مشارکت مردم در یک 
انتخابات آزاد را داشته باشیم طبیعی است که آن ها حساب کار 
خودشان را می کنند و متوجه می شوند با یک ملت منسجم و یک 
دموکراسی ریشه دار مواجه هستند و نه با نظامی مثل نظام سعودی، 

قبله ای و فامیلی.
رایزنی های غیر رسمی شورای نگهبان با احزاب و گروه ها 

به انتخابات بهینه کمک می کند
* مجموعه نهاد های حاکمیت چگونه می تواند در این دور 
از انتخابات به افزایش مشارکت مردم در انتخابات کمک 

کنند؟
وظیفه مجریان و ناظران انتخابات مضاعف است. همه باید تلاش 
خود را به کار بگیرند تا هیچ گونه دغدغه و شائبه و تردیدی در 
جامعه نباشد. مردم ما امروز با مشکلات جدی در زندگی و معیشت 
و آینده خود و فرزندانشان مواجه هستند، درنتیجه باید حرف و 
طرح روشن از کاندیداها و احزاب بشنویم. اینکه فقط در آستانه 
انتخابات شعارهای دهان پرکن گفته شود و راهکاری هم داده نشود، 
درست نیست. تکلیف احزاب و گروه ها باید روشن شود اگر در 
گذشته مشکلاتی در جهت بررسی و تایید صلاحیت ها بوده باید 
برطرف شود.  در گذشته برخی اشخاص تا شب ثبت نام یا حتی تا 
شب انتخابات تکلیفشان روشن نبوده این بلاتکلیفی ضربه می زند. 
اگر شورای نگهبان و وزارت کشور تدبیری کنند که جدول زمانی 
سریعتر پیش رود و حتی بتوانند رایزنی های غیر رسمی هم با احزاب 

و گروه ها داشته باشند، به انتخاب بهینه کمک می کند.
صدا و سیما از همین الان دیدگاه جریان های 

سیاسی را منعکس کند نه شب انتخابات
*  از آنجا که شبکه های تلویزیونی داخلی در دسترس 
همه مردم قرار دارد، از این ظرفیت ملی چگونه می توانیم در 

برگزاری انتخاباتی پرشورتر بهره مند شویم؟
فکر می کنم صداوسیما از همین حالا باید عزم جزم کند و در 
رابطه با انتخابات به صورت بی طرفانه به تنویر افکار مردم بپردازد و 
دیدگاه جریان های مختلف سیاسی را منعکس کند و نگذارد برای 
شب انتخابات بلکه از همین الان میزگردها و مناظره ها و مباحثه ها 
را راجع به مسائل اساسی کشور طراحی کند تا تریبون صداوسیما 

به ابزاری در راستای ارتقای آگاهی مردم و پاسخگو کردن مسئولان 
و پاسخ دادن به شبهاتی که دشمنان ایجاد کرده اند، تبدیل شود.

ایرادات جدی هم به قانون انتخابات و هم بر شیوه نظارت به 
انتخابات دارم

* می دانیم که نقش شورای نگهبان در انتخابات نقشی 
ویژه است. نقش این شورا را در برگزاری انتخابات پرشور در 

شرایط فعلی چقدر موثر می دانید؟
جایگاه قانونی شورای نگهبان خیلی روشن است. نقشی که 
شورای نگهبان می تواند در حفظ جمهوریت و اسلامیت نظام ایفا 
کند از طریق اختیاراتی است که قانون اساسی به آن داده است. 
مصوبات مجلس که درواقع ریل گذاری های نرم افزاری نظام اداری 
کشور است از حیث انطباقش با موازین شرع و قانون اساسی 
در شورای نگهبان تضمین می شود. شورای نگهبان در این دو 
بخش انصافا عملکرد قابل قبولی داشته است و نمی خواهم بگویم 

مطلوب عالی.
من بارها گفته ام و نامه هایی هم خدمت مقام های عالی کشور یا 
به خود شورای نگهبان نوشته ام که ممکن است این بخش از وظایف 
شورای نگهبان قابل ارتقا باشد و حتما هم هست. مثلا شورای 
نگهبان چند سالی  است که مرکزی را در حوزه دائر کرده که مفید 
بوده است.  مطمئن هستم که شورای نگهبان اگر در این چهل سال 
نبود با توجه به طبع مجلس که می خواهند کارها زود حل شود، با 
دیدن مصلحت های مقطعی کوتاه مدت به تدریج فاصله زیادی از 

احکام اولیه شرع و قانون اساسی می گرفتیم.
در بخش نظارت بر انتخابات، کار شورای نگهبان فراز و فرود 
داشته است. در حال حاضر من شخصا ایرادات جدی هم به قانون 
انتخابات و هم بر شیوه نظارت دارم، ضمن اینکه بر ضرورت اعمال 
نظارت بر امر انتخابات در جهت رعایت قانون و نگهبانی از انتخاب 

آزاد مردم تاکید می کنم.
شورای نگهبان اساسا به این جهت پیش بینی شد تا نظارتش 
بر انتخابات جلوی اعمال نفوذ و دخالت اصحاب قدرت و ثروت و 
دولت ها و همچنین دست  بردن در صندوق رای مردم را بگیرد و 
در جانب دفاع از آزادی انتخاب مردم باشد. در این بخش ایراداتی 
وجود دارد، بعضی ایرادات مربوط به مقررات و قوانین است و بعضی 
از آن مرتبط با شیوه های اعمال نظارت است. شورای نگهبان در این 

بخش هم زحمت های زیادی کشیده است ولی عقیده من این است 
که نواقصی وجود دارد که حتما باید در تعامل سازنده با دستگاه های 

مجری انتخابات و احزاب و گروه ها و نخبگان برطرف شود.
 در بخش اعمال نظارت بر انتخابات 

جای کار زیاد باقی است
چه  دارای  مطلوب  انتخاباتی  نظام  شما  نظر  از    *

ویژگی هایی است؟
ما باید یک نظام انتخاباتی کاملا تضمین شده از هر حیث 
سالم، آزاد و قانونی طراحی کنیم که هیچ حقی ضایع نشود نه در 
مرحله اجرا نه در مرحله نظارت. حق هم دوجانبه است یعنی هم 
حق نهاد و هم حق افراد باید حفظ شود. نگاه جناحی حق نهاد 
را از بین می برد به این صورت که اگر افرادی عاری از صلاحیت 
قانونی به این نهادها راه پیدا کنند، موجب تخریب جایگاه و ضایع 
شدن حق نهاد می شود و از طرف دیگر اگر افراد دارای صلاحیت 
نتوانند راه پیدا کنند حق افراد ضایع می شود. در هر دو صورت هم 
مردم ضرر می کنند. به نظر من در بخش اعمال نظارت بر انتخابات 

جای کار زیاد باقی است.
انرژی احزاب و گروه ها 

نباید صرف تخریب یکدیگر شود 
* سخنگوی جامعه روحانیت مبارز چندی پیش از امکان 
و لزوم تعامل بین جامعه روحانیت و مجمع روحانیون سخن 
گفتند و دلیلشان این بود که این دو طرفدارانی در میان 
سایر احزاب اصلاح طلب و اصولگرا دارند و تاکید داشتند 
اختلافات مجمع روحانیون  و جامعه روحانیت بنیادی نیست 
و تنها اختلاف سلیقه وجود دارد. آیا شما تعامل این دو را 
لازم می دانید و آیا تعامل این دو همانطور که آقای مصباحی 

مقدم گفت می تواند وحدت ملی را به همراه داشته باشد؟
منظور از وحدت ملی اگر ارائه یک لیست در انتخابات هست که 
اصلا مطلوب نیست. چون مسابقه با یک تیم معنا ندارد. برای مسابقه 
حداقل باید دو تیم باشند. اگر منظور این است که جریان های 
مختلف سیاسی ازجمله جامعه روحانیت مبارز و مجمع روحانیون 
به تعبیر شما دو جریان روحانی که هرکدام خاستگاه و طرفداران 
و هم فکرانی در طیف های مختلف سیاسی کشور دارند راجع به 
مسائل مهم کشور گفت و گو و تبادل نظر داشته باشند و راه حل های 
مشترکی پیدا کنند و نگاه مشابهی در آسیب شناسی مسائل کشور 

داشته باشند، قطعا مفید است.
نه فقط برای این دو جریان بلکه همه برای جریان های سیاسی 
کشور مفید است. ما نباید بین خود دیوارکشی داشته باشیم و رقابت 
سیاسی را به عنوان خصومت و دعوا و تقسیم غنایم قدرت تلقی 
کنیم و بعد هم بگوییم هیچ وقت نمی توانیم زیر یک سقف با هم 

بنشینیم. این تلقی نادرست است.
هر دو گروه جامعه روحانیت و مجمع روحانیون بر اساس 
بینش هایشان حتما اختلاف نظرها و اختلاف  دیدگاه هایی دارند و 
بعضی از این اختلاف ها، جزئی و در مسائل سلیقه ای است و بعضی 
از آن ریشه دارتر و در مسائل مبنایی و اساسی است. بعضی از آن در 
حوزه حقوق اساسی مردم و بعضی از آن در حوزه اعمال حاکمیت 
است. ولی همه این  اختلافات در چارچوب نظام جمهوری اسلامی 
و قانون اساسی است لذا من فکر می کنم نه فقط برای انتخابات بلکه 
همیشه باید این امکان و زمینه گفت و گو فراهم باشد تا از راه تعامل 

فکری به راه حل بهتر دست پیدا کنیم.
بلکه باید صرف تعامل بیشتر برای خدمت به مردم شود چون 
واقعیت این است که وجود احزاب و گروه ها و تشکل  ها اگر در جهت 
خدمت به مردم و کشور نباشد خودخواهی و خودپرستی است و در 

این صورت اگر از اساس وجود نداشته باشند، بهتر است.

»من مطلقا راضی نیستم که به شما کمترین اهانتی بشود.« 
پاسخ رهبر انقلاب اسلامی به نامه محمدجواد ظریف از حجم 
هجمه هاست. تاکیدی مکرر بر حمایت عالیترین مقام کشور و 
سنگ محک مدعیانی که خود را دلواپس منافع ملی می دانند.

۶ سال پیش در چنین روزهایی محمدجوادظریف به عنوان 
اعتماد  رای  نهم  مجلس  از  یازدهم،  دولت  امورخارجه  وزیر 
گرفت و هجمه ها علیه او از همان صحن علنی مجلس آغاز 
شد و ظاهرا این هجمه ها تمامی ندارد. ظریف جز معدود 
شخصیت های سیاسی و دیپلماتیک در جهان است که هم در 
داخل مرزهای کشورش و هم خارج از آن مورد انتقادها و حتی 
هجمه های متنوع قرار گرفته است. با این حال ظریف نیز مانند 
دیگر اعضای هیات دولت طی ۶ سال گذشته کوشیده است از 
کنار این هجمه های ناصواب بدون واکنشی خاص عبور کند 
اما در برهه هایی هم شدت حمله ها او را به واکنش وادار کرده 
است. نامه اخیر او به رهبر انقلاب درباره محتوای یک سریال 

تلویزیونی در مجموعه این واکنش ها دسته بندی می شود.
روز دوشنبه ششم مردادماه »محمد مهاجری« فعال سیاسی 
و رسانه ای از نامه ای خبر داد که ظریف به رهبری نوشته و در 
آن از موج توهین ها و تهمت ها گلایه کرده و نوشته است حتی 
اگر بخشی از این حجم تخریب درست باشد، ادامه خدمت وی در 
سمت وزارت امور خارجه شرعا جایز نیست. نامه ای که سخنگوی 
وزارت امور خارجه روز گذشته نگارش آن را تایید کرد.  ظریف هم 
امروز در گفت و گویی هم افتراهای مطرح شده در سریال گاندو 
را دلیل نوشتن این نامه دانسته و گفته است: »انتقاد با تخریب، 
توهین و افترا فرق بسیار دارد و امیدوارم این بلیه از جامعه ما 
برداشته شود و به دنبال توهین و تخریب شخصیت افراد نباشیم.«

* مدعیان مخالف ظریف
افترای  ظریف،  استعفای  مناسبت  به  شیرینی  پخش 

دوتابعیتی به او فتوشاپ های غیراخلاقی از زندگی شخصی 
وزیر امور خارجه تنها نمونه ای از حمله های زرد و غیرحرفه 
این  دیگر  بخش  است.  دیپلماسی  دستگاه  رییس  علیه  ای 
مخالفت ها و هجمه ها در نشست های دلواپسانه به ویژه در 
ایام مذاکرات هسته ای بود. احضارهای گاه و بیگاه به مجلس، 
اقدامات  از طریق  وزارت خارجه  ناکارآمدسازی  برای  تلاش 
موازی، مخالفت با مذاکره در حالی که ظریف مجری تصمیمات 
نظام است و نمونه هایی از این قبیل که طی ۶ سال گذشته کم 
نبوده اند نشان می دهد که دو طیف داخلی و خارجی در آشکار 
و نهان با یکدیگر و علیه وزیر امورخارجه ائتلاف تشکیل داده 
و او را مورد هجمه قرار می دهند. طیف نخست ناکامان دولت 
پیشین هستند که محبوبیت ظریف در داخل و خارج از ایران 
را برنمی تابند و مذاکره با دولت های خارجی را اگر با همفکران 
خود باشد پیروزی و اگر با ظریف انجام گیرد نابودی منافع ملی 
توصیف می کنند! هجمه دوم خارج از مرزهاست و البته قابل 
درک برای ظریف. سرحلقه پروپاگاندا علیه وزیر امورخارجه 
ایران؛ تیم B است. »جان بولتون«، »بنیامین نتانیاهو«، »محمد 
بن سلمان« و »بن زاید« به ترتیب مشاور جنگ طلب کاخ 
سفید، نخست وزیر رژیم صهیونیستی، ولیعهد عربستان و در 
نهایت حاکم امارات، اعضای این تیم هستند که تا مرز تحریم 
ظریف هم پیش رفته اند. این گروه به قدرت دیپلماسی ظریف 
به خوبی واقف هستند و این مهمترین دلیل مخالفت آن ها با 

وزیرامورخارجه ایران است.
*  حامیان ظریف 

در برابر طیف های مخالف ظریف اما موافقان او اثرگذارتر 
و مهمتر هستند. مردم و رهبر انقلاب در این طیف قرار دارند. 
و  مجازی  کارزارهای  ایجاد  بورس،  شاخص  در  جایی  جابه 
استعفای  از  پس  ظریف  ماندن  برای  حقیقی  های  دعوت 

نمونه هایی از واکنش جامعه ایران به خبر استعفای ظریف 
است که از محبوبیت او میان مردم حکایت دارد.  در عرصه 
سیاسی هم رهبر انقلاب اسلامی از مهمترین حامیان ظریف 
هستند. موضوعی که وزیر امورخارجه مکررا بر آن تاکید کرده 
است و روز گذشته هم با اشاره به پاسخ رهبری به نامه گلایه 
آمیز گفت: »رهبری همیشه به من محبت داشتند و من وامدار 
محبت ایشان هستم؛ این محبت همچنان ادامه دارد و اگر 
اتفاقاتی که در بعضی جاها  محبت های ایشان نبود، برخی 

می افتد، امکان تحمل را از بین می برد.«
با روش های  و  انقلاب در مقاطع گوناگون  رهبر معظم 
اعلام  ظریف  به  نسبت  را  خود  اعتماد  و  حمایت  مختلف، 
کرده اند. ایشان در آبان ماه سال ۹۲ و در بحبوحه مذاکرات 
هسته ای، ظریف را فرزند انقلاب خواندند و تصریح کردند: 
»هیچ کس نباید این مجموعه  مذاکره کنندگان ما را با مجموعه  
شامل آمریکا - همان شش دولت، به اصطلاح پنج بعلاوه  یک - 
سازش کار بداند؛ این غلط است؛ اینها مأموران دولت جمهوری 
اسلامی ایران هستند، اینها بچه های خودمان هستند، بچه های 
انقلابند؛ یک مأموریتی را دارند انجام می دهند. کار سختی هم 
هست ]که[ بر عهده  اینهاست؛ دارند با تلاش فراوان آن کاری 
را که بر عهده  آنهاست انجام می دهند. بنابراین نباید مأموری 
را که مشغول یک کاری است و مسئول یک فرایندی است 
مورد تضعیف یا توهین یا بعضی از تعبیراتی که گاهی شنیده 
می شود - که اینها سازش کارند و مانند اینها - قرار داد؛ نه، این 

حرف ها نیست.«
امین، غیور، شجاع و متدین؛ این کلمات توصیفات رهبر 
انقلاب در تیرماه سال ۹۴ از تیم دیلماسی ایران است. ایشان 
در دیدار با مسئولین نظام فرمودند: »بنده هیئت مذاکره کننده 
را - همین دوستانی که این مدّت این زحمات را بر دوش 

گرفته اند - هم امین می دانم، هم غیور می دانم، هم شجاع 
می دانم، هم متدین می دانم. انصافاً در مقابل آنها با شجاعت 
کامل، با دقت کامل مواضع خودشان را بیان می کنند، دنبال 

می کنند و تعقیب می کنند.«
دی ماه همان سال و همزمان با توافق هسته ای ایران، رهبر 
انقلاب در پاسخ به نامه رییس جمهوری درباره این توافق؛ 
تاکید کردند: »خرسندی خود را از اینکه مقاومت ملت بزرگ 
ایران در برابر تحریم های ظالمانه و تلاش دانشمندان هسته  
کوشش خستگی ناپذیر  و  مهم  این صنعت  پیشبرد  در  ای 
مذاکره کنندگان، سرانجام طرف های مقابل را که برخی از آنان 
به دشمنی با ملت ایران شهره اند، وادار به عقب نشینی و رفع 

بخشی از آن تحریم های زورگویانه کرد، ابراز می دارم.«
رهبری خردادماه سال ۹۶ هم در دیدار با مسوولان نظام به 
نامه اعتراضی ظریف به اروپا به دلیل نقض برجام اشاره کرده 
و می گویند: »خود وزیر محترم خارجه، چون انسان متدینی 
است، انسان باوجدانی است و انسان صاحب احساس مسئولیت 
است، خود ایشان هم این اعتراض را دارد می کند.« در تازه 
ترین این حمایت ها هم رهبرانقلاب در پاسخ به نامه گلایه 
آمیز ظریف از محتوای تخریبی سریال گاندو فرمودند: »من 

مطلقا راضی نیستم که به شما کمترین اهانتی بشود.«
مجموع حمایت های رهبری از تیم دیپلماسی دولت و 
شخص ظریف نشان می دهد که قربانی کردن وزیرامور خارجه 
ایران به پای رقابت ها و حسادت های سیاسی هیچ نسبت و 
قرابتی با ادعاهای وطن دوستانه تخریب کنندگان ظریف ندارد. 
وزیری که »هنری کیسنجر« او را دشمن قابل احترام می داند 
و در قلب نیویورک پشت پرده جنگ طلبی های آمریکا را افشا 
می کند و بدون توجه و اعتنا به نامهربانی ها از منافع ملت 

ایران دفاع می کند.

حجت الاسلام مجید انصاری:

صندوق های آرا و انتخابات ناموس سیاسی کشور است

حمایت مجدد رهبرمعظم انقلاب از وزیر امورخارجه

ظریف، سنگ محک مدعیان دلواپس 

عبـاس عبدی مـی گوید:درباره حضور اصلاح طلبـان در انتخابات آینده مجلس 
در صـورت ردصلاحیت هـا، گفـت: بـا شـرایط کنونی فکـر نمی کنم ایـن انتخابات 
بتوانـد ماننـد گذشـته و با مشـارکت بالا همراه باشـد مگر اینکـه تغییراتی حاصل 
شـود کـه جامعـه را نسـبت بـه خروجـی آن مطمئـن کنـد و امیـدوار شـوند کـه 

می تواننـد مجلسـی چـون مجالـس اولیـه و نه هفتـم به بعد شـکل دهند.
" اصـلاح طلبـان نبایـد به هـر قیمتی وارد انتخابات شـوند" این جمله را شـاید 
بتـوان کلیدی تریـن جملـه مـورد تاکید اصـلاح طلبان در مـاه های اخیر دانسـت، 
جملـه ای کـه یک نتیجه عملـی آن می توان "مشـارکت مشـروط" اصلاح طلبان 

در انتخابات باشـد.
 طـرح چندیـن بـاره ایـن موضـوع از سـوی اصـلاح طلبـان حتـی بـا واکنش 
سـخنگوی شـوای نگهبـان هـم روبرو شـد، او در یک نشسـت خبـری تاکید کرد 
کـه شـورای نگهبـان فـرش قرمزی بـرای اصـلاح طلبان پهـن نخواهد کـرد و در 
توئیتـی هـم تلویحا هـم نوشـت: "راهکار برگـزاری انتخابـات با مشـارکت فراگیر 
تبعیـت از قانـون اسـت نه فرافکنـی و باج گیـری با اتهـام زدن به نهادهـای قانون 

اساسی."
ناگفتـه پیداسـت کـه مخاطـب شـورای نگهبـان اصلاح طلبـان اسـت، اصلاح 
طلبانـی کـه اگرچـه مصر بـر حضـور در عرصه انتخابات هسـتند اما ایـن حضور را 
دارای ملزوماتـی مـی داننـد که بایـد به آن ها پاسـخ منطقی داده شـود. موضوعی 
کـه عبـاس عبـدی هـم بـر آن تاکیـد کـرده و مـی گویـد: اصلی ترین خواسـته ی 

منتقـدان از شـورای نگهبـان اجرای غیرسـلیقه ای قانون اسـت.
او دربـاره اظهارنظـر اخیـر سـخنگوی شـورای نگهبـان مبنـی بر اینکـه راهکار 
برگـزاری انتخابـات بـا مشـارکت فراگیـر تبعیـت از قانـون اسـت نـه فرافکنـی و 
باج گیـری با اتهام زدن به نهادهای قانون اساسـی، گفت: اینکه سـخنگوی شـورای 
نگهبان تبعیت از قانون را راه حل اساسـی دانسـتند حرف درسـتی است، البته بهتر 
اسـت بـه جای "تبعیت" از عبـارت "حاکمیت قانون" اسـتفاده شـود؛ این محوری  

اصلـی در نوشـته های بنـده در روزنامه سـلام بود.
* صحبت های سخنگوی شورای نگهبان، نعل وارونه زدن است

عبـدی بـا بیـان اینکـه در حاکمیـت قانـون مخاطـب اصلـی مـردم نیسـتند 
بلکـه نهادهـای حکومتی از جمله شـورای نگهبـان و اتفاقا همین آقای سـخنگو 
اسـت، ادامـه داد: واقـع امـر آن اسـت که اظهـارات آقـای کدخدایـی نوعی نعل 
وارونـه زدن اسـت که شـاهد آن هسـتیم زیـرا اصلی ترین خواسـت منتقدان این 
شـورا اجـرای غیرسـلیقه ای قانـون اسـت. مگـر تا حـالا مـردم غیـر از تبعیت از 
تصمیمـات شـورای نگهبـان کار دیگـری کرده اند یا توانسـته اند بکننـد؟ اگر این 
تبعیـت مشـکل را حـل می کـرد تـا حالا حل کـرده بـود و به وضع ایـن مجالس 
دچـار نمی شـدیم. پـس مشـکل در فقـدان حاکمیـت قانون اسـت کـه ضمیر و 

مخاطـب آن مردم نیسـتند.
عبـدی بـا بیـان اینکه یـک عمل قانونـی در عـرف حقوقدانان به وضـوح قانونی 
شـناخته می شـود حتی اگر مخالف آن باشـند می فهمند که قانونی اسـت، افزود: 
اگـر شـورای نگهبـان تـا به حـال در همـه تصمیماتـش قانونـی رفتار می کـرد در 
ایـن صـورت حقوقدانـان معتبـر از آن دفاع می کردنـد و نیز کار به اتهـام زنی نمی 
رسـید، مگر می شـود کسـی و نهادی رفتار قانونی داشته باشـند و مورد اتهام افکار 
عمومـی واقـع شـود؟ بر فرض هم بشـود بـا دفاع حقوقی می تـوان رفع اتهـام کرد. 
مرجعـی کـه قانونـی رفتـار می کند بـه صورت کامـلا شـفاف از خود دفاع کـرده و 
مسـتندات را بـا ریـز جزئیـات ارائه می دهـد و دلیلی بر مـورد اتهام واقع شـدن آن 

وجـود ندارد.
* چرا افراد یکی در میان رد و تایید صلاحت می شوند؟

ایـن فعـال سیاسـی اصـلاح طلـب تاکیـد کـرد: تمـام اعتراض هـا بـه شـورای 
نگهبـان معطـوف بـه این اسـت که چـرا رفتـار آنان بیـش از این که بـر طبق نص 
قانـون باشـد مبتنـی بر اسـتنباط های سـلیقه ای اسـت که تـوان دفـاع حقوقی از 
آن را ندارنـد. بـه عنـوان یـک نمونـه هنگامی که افـراد را یکی در میـان رد و تایید 

صلاحیـت می کننـد چـه نامی بـر این رفتارهـا باید گذاشـت؟
عبـدی تصریـح کـرد: تفسـیر آقای کدخدایـی از قانـون به معنی تبعیـت از هر 
تصمیم و رای آنها اسـت که این برداشـت مورد تایید حقوقدانان نیسـت. تبعیت از 
قانـون بایـد شـامل نهادهـا هم بشـود و نه فقط مـردم را تحت این پوشـش مجبور 
بـه تبعیـت کنیـم. البته ایشـان مـی تواند چون گذشـته کار خـود را انجـام دهد و 

مثل همیشـه ضرورتی به پاسـخگویی نبیند.
ایـن فعـال سیاسـی اصلاح طلـب بـا بیـان اینکـه در مـورد انتخابـات نبایـد به 
شـورای نگهبـان تمرکز داشـت، ادامـه داد: تصمیم گیـری درباره انتخابـات مطابق 
سیاسـت های کلان تری اسـت که اگر معطوف به این باشـد که مشـارکت بیشتری 
صـورت گیـرد و مجلـس و بـه تبع آن سـایر نهادهـا از این وضعیـت غیرقابل قبول 
خـارج شـود و اصلاحـی در سیسـتم مدیریت کشـور صـورت گیـرد در این صورت 
شـورای نگهبـان هـم همراهی می کنـد اما اگـر اراده ای برای تغییر نباشـد آنان در 
همـان قالـب قبلـی عمـل خواهند کـرد بنابرایـن با ایـن توضیحات فکـر نمی کنم 
خواسـت اصلاح طلبان در درجه اول معطوف به تغییر رفتار شـورای نگهبان باشـد.

* آنچه به مردم داده می شود باج نیست، حق آنان است
وی ادامـه داد: تصمیمـات مربـوط بـه تاییـد و ردصلاحیت هـا بـر ایـن اسـاس 

تنظیـم می شـود بیـش از آنکـه تحـت تاثیـر مـواد قانونـی و حقوقی باشـد.
عبـدی دربـاره حضـور اصـلاح طلبـان در انتخابـات آینـده مجلـس در صورت 
ردصلاحیت هـا، گفـت: بـا شـرایط کنونی فکر نمی کنـم این انتخابـات بتواند مانند 
گذشـته و با مشـارکت بالا همراه باشـد مگر اینکه تغییراتی حاصل شود که جامعه 
را نسـبت بـه خروجـی آن مطمئـن کنـد و امیـدوار شـوند که می توانند مجلسـی 
چـون مجالـس اولیـه و نـه هفتم بـه بعد شـکل دهند، حـال اگر می خواهند اسـم 
آن را بـاج گیـری یـا هر چیز دیگـری بگذارند اهمیتـی در اصل قضیه نـدارد، انچه 
بـه مـردم داده شـود باج نیسـت حـق آنان اسـت. ظلم بـه کلمـات بدترین ظلمی 

اسـت کـه روا می داریم.

عباس عبدی: 

شورای نگهبان غیرسلیقه ای قانون را اجرا کند
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محبوب ترين چيز نزد خداى متعال، آن است كه ببيند 
مرد، با زن و فرزندانش بر سر يك سفره، غذا مى خورند. 

سپس هرگاه بر آن سفره، گرد هم آيند، با نظر رحمت 
به ايشان مى نگرد، و پيش از آن كه از جاى خود پراكنده 

شوند، آنان را مى آمرزد.

چهارشنبه - 9 مرداد 1398- سال بیست و دوم - شماره  4853

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم از احداث 3 مدرسه 
و 2درمانگاه طی برنامه بازآفرینی شهری در این استان 
خبرداد و گفت: از کل پروژه های تعریف شده برای استان، 
دو مدرسه و یک درمانگاه افتتاح شده اند و بقیه هم پیشرفت 
فیزیکی مطلوبی داشته و به زودی به بهره برداری می رسند.

حسن صبوری با اشاره به آغاز اقدامات بازآفرینی شهری در 
این استان از سال 96، اظهارکرد: از بافت فرسوده محلات 
خیابان آذر، دروازه ری، بازار، خیابان چهار مردان، باغ پنبه، 
شاه حمزه، مسجد جامع و از سکونتگاه های غیررسمی 
محلات شادقلی خان، شیخ آباد، شهرک فاطمیه در 
برنامه بازآفرینی شهری استان قم قرار گرفتند.مدیرکل راه 
و شهرسازی استان قم گفت: 39 میلیارد و 400 میلیون 
تومان از اعتبارات صندوق توسعه و بالغ بر ١0 میلیارد تومان 
از محل بودجه کلانشهرها در سال 96 و 97 به برنامه ملی 

بازآفرینی استان قم اختصاص یافته است.
راه اندازی نهاد توسعه محله در محله دروازه ری 
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با اشاره به پروژه 

های برنامه بازآفرینی استان قم، بیان کرد: یکی از این 
پروژه ها راه اندازی نهاد توسعه محله در محله دروازه 
ری بوده که قرارداد آن با مشاور منعقد شده و تاکنون 
80 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.وی همچنین 
از آسفالت معابر محلات هدف در مناطق ١و 2 و 5 
و 6 استان  قم خبرداد و اظهارکرد: بهسازی آسفالت 
معابر تاکنون 85 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و 
به زودی به پایان خواهد رسید.صبوری در ادامه به 
احداث سه مدرسه و دو درمانگاه اشاره کرد و افزود: 
قرارداد احداث مدرسه احمدلو در سال 94 منعقد و 
با اختصاص حدود ١ میلیارد و 800 میلیون تومان 
در سال 97 افتتاح شد که 70 درصد اعتبارات آن 
دولتی بود و 30درصد مابقی نیز از نهادهای خیریه 

تامین اعتبار شد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم همچنین از احداث 
مدرسه ای در محله شهرک فاطمیه خبرداد و گفت: 
احداث این مدرسه به پایان رسیده و در هفته دولت افتتاح 

خواهد شد. اعتبار احداث این مدرسه از محل اعتبارات 
کلانشهرهای مذهبی تامین شده و قرارداد اولیه آن 2 
میلیارد و 400 میلیون تومان بود که با نوسانات قیمت و 
تورمی که در سال گذشته اتفاق افتاد، رقم آن تعدیل شد 
و به 4 میلیارد و 200 میلیون تومان افزایش یافت.صبوری 
گفت: همچنین مدرسه ای نیز در منطقه شیخ آباد استان 
قم در حال احداث است که این مدرسه نیز 65درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است.وی همچنین اظهارکرد: 
درمانگاه امام حسن )ع( و درمانگاه امام علی النقی )ع( نیز 
از دیگر پروژه های بازآفرینی شهری استان قم هستند که 
درمانگاه امام حسن )ع( در محله شهرک امام حسن)ع( 
در حال حاضر با بودجه یک میلیارد و 30 میلیون تومان 
به بهره برداری رسیده است و درمانگاه امام علی النقی 
)ع( در محله شادقلی خان نیز 90درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته و در حال اتمام است. بودجه پیش بیني شده براي 
احداث درمانگاه امام علی النقی )ع( بالغ بر ١0 میلیارد 

ریال است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبر داد

اختصاص 50 میلیارد تومان اعتبار به بازآفرینی شهر قم

نامحـرمانه

دریـچه

احمد خاتمی: نگفتم نماز جمعه  خلوت شده است 
خطیب موقت نماز جمعه تهران گفت: اینکه به طور کلی بگویم نماز جمعه خلوت شده است، 
قضاوتی واقع بینانه نیست و اینکه به شکلی کلی مطرح کنیم که نماز جمعه ها خلوت نشده است هم 
واقع بینانه به نظر نمی آید.آیت الله سیداحمد خاتمی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این پرسش که 
علت طرح سخنانی از قول وی درباره خلوت شدن نماز جمعه ها در روزهای اخیر چیست؟ اظهار کرد: اولًا 
من در خطبه هایم نگفتم که نماز جمعه خلوت شده است. من گفتم رسانه ها از خلوت شدن نماز جمعه 
خوشحال نباشد. این دو مفهوم است. مفهوم اولش این است که من خبر دهم نماز جمعه خلوت شده 
است که من چنین خبری ندادم، بلکه آنچه گفتم بیان این نکته بود که بر فرض اگر نماز جمعه ها خلوت 

شده باشند، این موضوع نباید خوشحالی برخی رسانه ها را فراهم آورد.

شرایط صدور مجوز استخراج قانونی بیت کوین 
مدیرکل دفتر توسعه و کاربرد فناوری اطلاعات وزارت صنعت گفت: با توجه تصویب مصوبه استخراج 
رمز ارز در هیأت دولت اعطای مجوز فعالیت استخراج رمز ارز به وزارت صنعت واگذار شد.فرزاد اسماعیل 
زاده اظهار داشت: با توجه به نیاز این کسب و کارها به برق و پهنای باند مناسب، باید تاییدیه های لازم از 
وزارت نیرو و وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات دریافت شود.وی تصریح کرد: لازم است تجهیزات مورد 
نیاز دارای برچسب انرژی و از تجهیزات به روز در این زمینه باشند. همچنین از جمله شرایط دریافت این 
مجوز، فعالیت شخصیت حقوقی با موضوع مرتبط در زمینه فناوری اطلاعات و جذب متخصصین این 
حوزه می باشد.مدیرکل دفتر توسعه و کاربرد فناوری اطلاعات وزارت صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: 
در حال حاضر دستوالعمل اعطای مجوز فعالیت در این حوزه درحال تدوین می باشد که پس از تکمیل 

و تصویب اطلاع رسانی خواهد شد.

شهردار شهریار دستگیر شد
 فرماندار شهرستان شهریار گفت: شهردار شهریار به علت برخی اتهام ها در خصوص ساخت و 
سازهای غیرمجاز و مسایل مالی دستگیر شد. نورالله طاهری در گفت و گو با ایرنا افزود: سه ماه پیش 
از این گزارشی به دست نیروهای نظارتی و قضایی رسید و پرونده ای در مورد مسایل مالی شهرداری و 
ساخت و سازهای غیر مجاز گشوده شد.وی یادآورشد: در همان زمان سه نفر از مسئولان نواحی سابق 
شهرداری و در روزهای گذشته نیز یکی از اعضای شورای اسلامی شهر، معاون اداری و مالی شهردار و 
مسئول ناحیه یک شهرداری شهریار دستگیر شدند.طاهری اظهار داشت: روز جاری نیز به همین دلیل، 
شهردار شهریار دستگیر شد.مباحث مطرح شده برای دستگیری این افراد، در حد اتهام است و تا زمان 

تشکیل و برگزاری دادگاه نمی توان در خصوص تخلف آنان اظهار نظر قطعی کرد.

مکرون به ایران سفر می کند
علی اکبر رنجبرزاده عضو گروه دوستی پارلمانی ایران و فرانسه، با اشاره به زمزمه سفر رئیس جمهور 
فرانسه به تهران، اظهار کرد: ماه گذشته از سوی دولت فرانسه اعلام شد که قرار است امانوئل مکرون 
رئیس جمهور فرانسه در اواخر تیرماه به ایران سفر کند.وی افزود: به نظر می رسد که سفر وی به 
دلیل مشکلات داخلی فرانسه به تأخیر افتاده است.رنجبرزاده تصریح کرد: ممکن است که مکرون به 
دنبال مأموریت خاصی برای برجام و حل مشکلات میان ایران و آمریکا باشد، اما بهتر است در قالب 
چارچوب های بین المللی در پذیرش جایگاه ایران عمل کند تا دست خالی برنگردد.عضو گروه دوستی 
پارلمانی ایران و فرانسه در پایان گفت: پیش بینی می شود که در ماه جاری رئیس جمهور فرانسه به ایران 

سفر کند، اما تاریخ آن به صورت دقیق مشخص نشده است.

مهاجرت سالانه حدود 700 پزشک از کشور 
رییس کل سازمان نظام پزشکی درباره مهاجرت پزشکان گفت: بر اساس ارزیابی ما مهاجرت پزشکان 
در سال و در حوزه عمومی حدود 400 نفر است و در حوزه پزشکان متخصص هم بین 300 تا 350 
نفر است. البته این آمار کاملی نیست؛ چراکه ما در آمارهایمان به همه منابع دسترسی نداریم.ظفرقندی 
در پاسخ به ایسنا درباره آمار پزشکان بیکار نیز گفت: در سازمان نظام پزشکی حدود 85 هزار پزشک 
عمومی شماره نظام پزشکی دارند، اما از این میان تنها حدود 40هزار نفر پروانه کار و طبابت گرفته اند؛ 

بنابراین قاعدتا تعدادی از این پزشکان یا به حرفه های دیگر روی آورده اند و یا از کشور خارج شده اند.

نماینده  مجلس  تحت  تعقیب اند 
اسماعیلی، سخنگوی قوه قضاییه گفت: همین الان نمایندگانی از فراکسیون های مختلف مجلس با 
اعلام جرم مدعی العموم تحت تعقیب قرار گرفته اند و این موضوع اختصاص به فرد یا جناح و فراکسیون 
خاص و تقسیم بندی های سیاسی و اجتماعی ندارد و چنانچه در این موضوع هم مدعی العموم احساس 
کند، جرمی انجام شده و در زمره ورود مدعی العموم است، اقدام می کند و ما اصلًا ملاحظه هیچ شخص 

و جریان و گروهی جز ملاحظه ضوابط و مقررات قانونی را نداریم.

وکیل محمدعلی نجفی:به حکم صادره اعتراض می کنیم 
یکی از وکلای مدافع محمدعلی نجفی گفت که به رای صادره مبنی بر حبس و قصاص موکلش 
اعتراض خواهد کرد.حمید گودرزی در گفتگو با ایسنا در این باره اظهار کرد: طبیعتا به عنوان وکیل 
مدافع آقای نجفی و در راستای وظیفه وکالتی نسبت به دادنامه صادره اعتراض می کنیم. طبق مقررات 
ظرف 20 روز فرصت داریم تا مراتب فرجام خواهی را به دادگاه تقدیم کرده و خواستار ارسال پرونده 
به دیوان عالی کشور شویم.وی افزود: امیدوارم دیوان عالی کشور با پذیرش اعتراضات ما و نقض دادنامه 

صادره راه را برای اجرای عدالت قضایی هموار سازد.

یادداشت های شهر سیل زده/ 5۳
محمد خامه یار

در بدو ورود به گرگان با حاج حسین یکتا که قرارگاه امام رضایی ها را برپا کرده است قرار می گذارم. 
حاجی پس از حال و احوال اطلاعات لازم را در اختیارم قرار می دهد و توصیه اش حرکت به سوی آق 
قلا است. او می گوید: اول توی شهر چرخی بزنید و اوضاع را از نزدیک رصد کنید و ببینید چه کاری 
از دستتون ساخته، بعد تصمیم به انجام آن بگیرین. این جا نیاز به کارهای فراوانی داره. برید و چرخی 

بزنید و بعد اقدام کنین...
تابلوهای راهنما ما را از گرگان به سوی آق قلا هدایت می کند، اولین شهری که نیمی از آن در سیل 
فرو می رود و زندگی مردم را با چالش مواجه می کند. هر چه از گرگان فاصله می گیریم بیشتر احساس 
می کنیم از سطح دریا پایین تر می رویم و زیر آب رفتن شهر در شرایط غیر عادی امر طبیعی به نظر 
می رسد. نزدیک تر که می شویم از بین رفتن جاده و فرو رفتن برخی ساختمان ها زیر آب را می بینم، 
صحنه هایی که برای اولین بار در زندگی با آن مواجه می شوم. صحنه های آب گرفتگی کارخانه ها و 

شرکت های زراعی و صنعتی که ماشین آلات و محصول آن دچار خسارت شده است.
آرامش و طمانینه خاصی را در مردم می بینم. مردمی که خانه هایشان را آب فرا گرفته و زندگی 

آنان مختل شده است.
آمد و شد در خیابان ها و معابر آب گرفته که در برخی جاها ارتفاع آن به یک متر و نیم می رسد 
با تراکتور صورت می گیرد. وجود تراکتور شاید بیش از حد نیاز باشد و گفته می شود هیچ یک از این 
تراکتورها هزینه ای را برای نقل و انتقال مردم دریافت نمی کنند و این کار را تنها برای رضای خدا و 
خدمت به خلق او انجام می دهند. چه بسا برخی افراد خود را از روستاها و شهرهای اطراف خود را به این 

شهر رسانده اند تا در خدمت مردم باشند.

استاندار قم گفت: 69 طرح اشتغال زایی 
به مبلغ 509 میلیارد ریال از سوی حوزه 
برای  استانداری  عشایری   و  روستایی 
اشتغال روستاهای بخش مرکزی این استان 

تصویب شد. 
در  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
شانزدهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید و شورای اداری شهرستان قم 
در مسجد حضرت فاطمه زهرا )س( شهر 
قنوات بخش مرکزی این استان ضمن اعلام 
این خبر اظهار داشت: این مبلغ که برای 
ارائه تسهیلات اشتغال پیش بینی شده، برای 
535 تن از اهالی این بخش اشتغال ایجاد 
خواهد کرد.وی بیان داشت: همه مسئولان 
قم تلاش کنند تا در سال رونق تولید برای 
باشند.سرمست  خوبی  خدمتگزار  مردم 
همچنین با اشاره به مصوبه های این جلسه، 
از فرماندار قم به عنوان مسئول پیگیری این 
مصوبه ها یاد و تاکید کرد که مصوبه ها باید 
به سرانجام برسد.استاندار قم همچنین 
با اشاره به درخواست های مطرح شده در 
این جلسه ضمن اعلام نظر موافق خود در 
خصوص اجرایی شدن برخی از آن ها گفت: 
اصلاح و ترمیم روکش آسفالت محور قم - 
قنوات ازجمله این طرح هاست که قبلا قول 
آن از طرف اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای داده شده ولی امسال باید عملیاتی 
شود.وی با اشاره به موضوع مطرح شده در 
مورد ایجاد شهرک ناحیه صنعتی قنوات 
شهرک  وجود  به  توجه  با  داشت:  بیان 
صنعتی قنوات اولویت ما تقویت و تکمیل 
این شهرک است، ولی اگر معاون هماهنگی 
مدیرعامل  و  استانداری  اقتصادی  امور 
شرکت شهرک های صنعتی برنامه برای 

توسعه شهرک های صنعتی دارند، مخالف 
آن نیستیم ولی اولویت با شهرک صنعتی 
قنوات و تقویت آن می باشد.وی همچنین 
با اعلام موافقت با ایجاد واحد راهنمایی و 
رانندگی در شهر قنوات، پیگیری فرماندار 
قم در این زمینه را خواستار شد.وی در 
خصوص مطالبه صورت گرفته برای استقرار 
در  اجرایی  دستگاه های  نمایندگی های 
بخش مرکزی نیز اظهار کرد: دستگاه ها در 
این زمینه بررسی جامعی را انجام دهند و 
ما آن را پیگیری می کنیم.استاندار قم یادآور 
شد: سیاست کلی دولت چاپک سازی 
دستگاه ها و مجموعه های اجرایی است و 
توسعه دستگاه ها در دستور کار نیست ولی 
اگر نیاز به ایجاد نمایندگی دستگاهی در این 
بخش باشد، صحبت لازم را انجام می دهیم.

سرمست همچنین آزادسازی عرصه در 
مسیر در بخش مرکزی قم را مغایر با قانون 
دانست و افزود: این اقدام ازنظر قانونی منع 
انجام  بودجه ای دارد و کاری نمی توانیم 
دهیم، ولی این قول را می دهیم که برای 
تغییر کاربری زمین های معوض شهرداری 

در کمیسیون ماده 5 استان کمک های لازم 
را داشته باشیم.

* برنامه ریزی احداث ۲00 نیروگاه 
خورشیدی خانگی در قم

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منابع استانداری قم  نیز در این جلسه با بیان 
اینکه شهرستان قم یکی از شهرستان های 
موردنظر برای توسعه است، گفت: مقررشده 
برای رفع محرومیت شهرستان، 200 واحد 
خورشیدی  نیروگاه های  احداث  برای  را 
خانگی در مقیاس کوچک اختصاص دهیم. 
مهرداد غضنفری ، با بیان اینکه شهرستان 
قم یکی از شهرستان های موردنظر برای 
توسعه است، اظهار داشت: مقررشده برای 
رفع محرومیت شهرستان، 200 واحد را 
برای احداث نیروگاه های خورشیدی خانگی 
در مقیاس کوچک اختصاص دهیم.معاون 
هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع 
استانداری قم افزود: با عنایت و پیگیری 
این  قم  مرکزی  بخش  کشور،  وزارت 
ظرفیت را دارد که در اولویت های توسعه 
استان و شهرستان قرار گیرد.در ادامه معاون 

هماهنگی امور عمرانی استانداری قم رفع 
مشکل راه دسترسی امام زاده طیب وطاهر 
بخش مرکزی قم را مورد تأکید قرار داد و 
اظهار داشت: انجام این مهم به عهده اداره 
کل اوقاف است، با توجه به اینکه انجام آن 
کار سنگینی نیست امیدواریم راه دسترسی 
برای این جاده هر چه سریع تر فراهم شود.

محسن بهشتی با اشاره وضعیت اشتغال 
بخش مرکزی گفت: به منظور اشتغال زایی 
بیشتر در این بخش، در شرکت شهرک ها 
بررسی لازم انجام شود تا زوم و بلوک صنایع 
تبدیلی در ناحیه قنوات ایجاد شود.در ادامه 
جلسه، مدیرکل ورزش و جوانان استان قم 
با بیان اینکه سرانه ورزشی بخش مرکزی 
قم ١.22  است، گفت: درصدد هستیم 
با تجهیز خانه های روستایی بتوانیم هر 
روستایی که آمادگی دارد خانه روستایی 
برایشان تجهیز کنیم.رسول منعم با اشاره به 
تجهیز 20 خانه ورزش روستایی در بخش 
مرکزی قم اظهار داشت: با اختصاص زمین 
مناسب از سوی بخشداری بخش مرکزی 
می توانیم خانه جوانان برای روستاییان مهیا 
کنیم.استاندار قم دیروز در سفر به بخش 
مرکزی قم، ضمن حضور در گلزار شهدای 
با خانواده  این بخش و همچنین دیدار 
معظم شهدا، از طرح های عمرانی، فرهنگی 
بخش  دامپروری  مجتمع  و  ورزشی  و 
مرکزی بازدید کرد و از نزدیک در جریان 
پیشرفت این طرح ها و همچنین مشکلات 
قم  قرار گرفت.بخش مرکزی  دامپروران 
به عنوان یکی از بخش های پنج گانه استان 
با بیش از هفت هزار و 500 کیلومترمربع 
دارای 2 دهستان قنوات و قمرود است که 

جمعیتی حدود 35 هزار تن دارد.

استاندار قم خبرداد

تصویب۶۹ طرح اشتغال زایی برای روستاهای بخش مرکزی 

ازدواج صوری و زوری!!! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

شهردار قم :

هدف شهرداری کمک 
به تکمیل فرودگاه قم است

شهردار قم با بیان این که بخش خصوصی علاقه به سرمایه گذاری در 
فرودگاه قم ندارد، گفت: هدف شهرداری کمک کردن به تکمیل و ساخت 
فرودگاه در شهر قم است.دکتر مرتضی سقائیان نژاد ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره ای شهدای عملیات مرصاد، اظهار داشت: برای تعیین تکلیف ساخت 
فرودگاه در شهر قم جلسات مختلفی با حضور نمایندگان دولت، قوه قضائیه 
و مجلس تشکیل شده است و تصمیم گیری های مهمی نیز در این زمینه 
صورت گرفته است.شهردار قم با اشاره به واگذاری 300 هکتار از اراضی 
مجتمع گردشگری فرودگاه قم به شهرداری قم، تصریح کرد: این واگذاری 
با نظر و موافقت دولت و قوه قضائیه بوده است و هیچ مشکل قانونی در این 
زمینه وجود ندارد.سقائیان نژاد افزود: در واقع با پیگیری های صورت گرفته 
300 هکتار به عنوان پشتوانه و امتیاز به شهرداری قم داده شده است.وی با 
بیان این که بخش خصوصی علاقه ای به ورود به این پروژه ندارد، بیان داشت: 
برای اینکه شهر قم دارای فرودگاه شود نیاز است که شهرداری وارد شده و 
در این پروژه سرمایه گذاری کند.شهردار قم تصریح کرد: مجوزهای لازم برای 
فرودگاه در وزارت راه و شهرسازی در حال پیگیری است و به نظر نمی آید 

در این زمینه مشکلی به وجود بیاید.

شهردار منطقه شش قم  خبرداد

اجرای هزار متر لوله گذاری آب خام 
در خیابان شهید رئیس کرمی

شهردار منطقه شش قم از اجرای هزار متر لوله گذاری آب خام در 
خیابان شهید رئیس کرمی خبر داد.به گزارش شهرنیوز، علی حاتمی فرد 
با اشاره به پروژه های آبرسانی خام، گفت: در حال حاضر پروژه آبرسانی 
خیابان شهید رئیس کرمی را داشتیم که تکمیل شده و دیگر با سیستم 
تانکری آبیاری انجام نمی شود.شهردار منطقه شش قم با تاکید بر اینکه در 
این خیابان هزار متر لوله گذاری در سال 98 انجام شد، خاطرنشان کرد: 
خیابان ١7 شهریور را در حال حاضر در مرحله لوله گذاری داریم و مجموعا 
900 متر لوله گذاری نمره 5 داشتیم تا دیگر آبیاری تانکری صورت نگیرد.

حاتمی فرد گفت: یکی از مخازن آب در چاه رضوی دچار مشکل شده بود 
و خرید مخزن پیش ساخته 200 مترمکعبی با لاینر پلیمری با هزینه بالغ 
بر ١25 میلیون تومان صورت گرفت و به بهره برداری رسیده است.وی بیان 
کرد: این مخزن کل مسیر بلوار امامزاده ابراهیم و حضرت معصومه)س( 
تا بوستان صدری را پوشش می دهد.شهردار منطقه شش قم با اشاره به 
احداث بوستان در محلات مختلف منطقه شش، اظهار کرد: بوستانی در 
حاشیه بلوار شهید تهرانی مقدم داریم و 250 میلیون تومان برای معابر این 
بوستان در نظر گرفته شده است.حاتمی فرد با بیان اینکه این بوستان هزار 
و 600 مترمربع مساحت دارد، تصریح کرد: یکسری پروژه ها هم در حاشیه 
خیابان هایی چون امامزاده ابراهیم، مطهری و غیره در حال انجام است؛ در 

خیابان مطهری 500 مترمربع باغچه سازی نیز در حال انجام است.

شهردار منطقه هشت قم  خبرداد

پیشرفت ۶0درصدی احداث
 سوله بحران در پردیسان

شهردار منطقه هشت قم از پیشرفت 60درصدی احداث سوله بحران 
در پردیسان خبر داد.ابوالفضل مستقیمی با اشاره به ضرورت احداث سوله 
بحران در مناطق مختلف شهری ابراز داشت: یکی از اقدامات ضروری قبل 
از بحران، ایجاد سوله های مدیریت بحران است که در راستای مدیریت و 
کاهش خسارت های حوادث غیر مترقبه احداث می شود.وی با بیان اینکه 
در ایران با توجه به تعدد بلایای طبیعی اهمیت مدیریت بحران بیش از پیش 
آشکار شده است و احداث سوله بحران نیز در این راستا می باشد، گفت: با 
هدف کمک به شهروندان در زمان وقوع حوادث و بحران اقدام به احداث و 
تکمیل سوله بحران به مساحت یک هزار متر مربع در خیابان عترت شده 
است.مستقیمی با اشاره به مختصات این سوله بحران اظهار داشت: این 
سوله شامل بخش اداری و آموزشی، سرویس بهداشتی و امکانات رفاهی 
لازم جهت بهره برداری در زمان اضطراری می باشد.وی در ادامه با اشاره به 
فعال بودن این سوله در مواقع غیر بحرانی خاطر نشان کرد: در مواقع عادی 
در محل فوق انواع فعالیت های ورزشی، علمی و آموزشی انجام می شود.

مستقیمی با اشاره به هزینه احداث این سوله بیان داشت: طبق برآوردهای 
اولیه تکمیل پروژه فوق 20میلیارد ریال هزینه در بر خواهد داشت.

عضو شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد

نبود امنیت در پاساژهای قم
عضو شورای اسلامی شهر قم پاساژهای قدس، حجت و موسی بن 
جعفر)ع( را به لحاظ ایمنی ناایمن دانست و گفت: اگر پیش بینی های 
لازم در ارتباط با آسیب های موجود در این پاساژها نشود هر لحظه امکان 
به وجود آمدن حادثه حریق را در این اماکن وجود دارد.روح الله امراللهی 
با بیان ضرورت و اهمیت ایمنی در مقابل حریق در فضاهای عمومی و 
همگانی، اظهار داشت: بازارهای قم از جمله دو بازار نو و کهنه از این قاعده 
مستثنی نبوده و شرایط خوبی ندارند و  این فضاها نیازمند طراحی مرمتی 
هستند تا هم بازارها را به شکل سابق خود حفظ می کنیم همین که عبور 
خطوط برق ایمنی لازم را داشته باشند.وی درباره وضعیت پاساژهای قم 
نیز گفت: مراکز خریدی که به تدریج در قم ایجاد شده اند به مرور زمان 
و به دلیل نداشتن متولی خاص، مغازه ها و حجره های آن نارسایی برق 
داشته است در نتیجه برق کشی های مجددی نسبت به حالت اول ایجاد 
کرده اند که این کابل کشی ها روکار بوده و در برابر آسیب، پوشش لازم را 
ندارند، در نتیجه خطر آتش سوزی را مضاعف می کند.عضو شورای اسلامی 
شهر قم پاساژهای قدس، حجت و موسی بن جعفر)ع( را به لحاظ ایمنی 
ناایمن دانست و تأکید کرد: اگر پیش بینی های لازم در ارتباط با آسیب های 
موجود در این پاساژها نشود هرلحظه امکان به وجود آمدن حادثه حریق را 
در این اماکن داریم.امراللهی نسبت به آسیب و حادثه های دل خراش پیش 
روی پاساژهای قم هشدار داد و تأکید کرد: اگر پیشگیری های لازم را در 
ارتباط با ایمنی این اماکن نداشته باشیم قطعاً دچار آسیب و حادثه های 
دل خراشی خواهیم شد که بعداً همه مسئولان و متولیان دخیل در پاساژها 
باید پاسخگو باشند.وی با تأکید برداشتن الزامات قانونی در ارتباط با ایمنی 
پاساژها و بازارها، گفت: در گذشته ما امنایی در سیستم جامعه داشتیم که 
شامل هیئت  امنای مسجد، بازار، تکیه و آب انبار می شدند، هیئت  امنا با 
دریافت هزینه اندک از غرفه داران ایمنی بلندمدت برای خود، خانواده، مردم 
و مشتریانی که در آن مکان ها حضور پیدا می کردند به وجود می آوردند امروز 
نیز همین اتفاق باید بیفتد و هیئت امنا با دریافت هزینه اندک این اماکن 

را به روزرسانی کنند.

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم :

طرح اردوی کتاب گردی در قم 
برگزار می شود

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم گفت: در 
راستای پر کردن اوقات فراغت کودکان به همراه خانواده ها با کمک مراکز 
فرهنگی در حوزه کتاب و کتاب خوانی، جدیدترین اتفاق فرهنگی سطح 
شهر با طرح اردوی کتاب گردی در قم برگزار می شود.ابوالقاسم مقیمی 
با اشاره به اهمیت توسعه و ترویج فرهنگ کتاب خوانی، اظهار  داشت: در 
راستای پر کردن اوقات فراغت کودکان به همراه خانواده ها با کمک مراکز 
فرهنگی در حوزه کتاب  و کتاب خوانی، جدیدترین اتفاق فرهنگی سطح 
شهر با طرح اردوی کتابگردی در قم برگزار می شود که کودکان و  نوجوانان با 
فضای کتاب فروشی و بازی های کتاب محور و بازی های فکری و کتاب هایی 
که مرتبط با ارتقای  فضای فرهنگ شهروندی است آشنا می شوند. مدیرعامل 
سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم با اشاره به اینکه کتاب همیشه 
برای افراد خاطره انگیز است و در حوزه فرهنگی، بستری برای آموزش 
و  توسعه ذهن و فکر محسوب می گردد، افزود: استفاده از کتاب برای 
فرهنگ سازی همیشه برای اقشار مختلف  جذاب است و در همین راستا 
سعی کردیم با مشارکت بخش خصوصی فضای شاد و مفرحی را برای 

کودکان  و نوجوانان فراهم کنیم. 

اخبــار

پیام آموزشی 
با استفاده صحیح از وسایل حمل و نقل عمومی 

به بهبود ترافیک و پاکیزگی هوا کمک کنیم.
پلیس راهوراستان قم - فرهنگ ترافیک

نگهداری  و  حفظ  واگذاری  به  نسبت  دارد  نظر  در 
فضای سبز منطقه یک برای مدت یک سال برآورد اولیه 
ریال   9/44۲/51۲/۳۶0 سالیانه  و  ریال   78۶/87۶/0۳0
از طریق مناقصه عمومی و عقد پیمان با پیمانکار حائز 
رشته  در   5 رتبه  حداقل  دارای  )شرکتهای  صلاحیت 
نگهداری از فضای سبز و تاسیسات وابسته از سازمان 

مدیریت و برنامه ریزی(اقدام نماید .
متقضایان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ 
چاپ نوبت دوم آگهی که به فاصله یک هفته از نوبت اول 
چاپ خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری 
واقع در : شهر قدس ، بلوار انقلاب اسلامی ، ساختمان 
مرکزی شهرداری شهر قدس ، طبقه دوم با ارائه معرفی 
نامه نسبت به دریافت و تحویل اوراق مناقصه اقدام نمایند .

- خرید اوراق مناقصه به مبلغ 500/000 ریال قابل واریز 
به حساب 0105708۲98000 بانک ملی شعبه شهر قدس

- سپرده شرکت در مناقصه معادل 5% برآورد اولیه به 
یا  مبلغ47۲/1۲5/۶18 ریال  و به صورت سپرده نقدی 

ضمانتنامه معتبر بانکی میباشد .
- سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقادقرارداد مسترد 

نمی گردد.
- شهرداری در رد یا قبول پیشنهاد ها مختار است .

- هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است .
- متقاضیان قبل از دریافت اسناد ملزم به دریافت تاییدیه 

ارزیابی HSEاز اداره آموزش شهرداری میباشند .
- سایر جزئیات در اسناد مناقصه قید گردیده است.

- تاریخ چاپ نوبت اول 98/05/09 و تاریخ چاپ نوبت دوم : 98/05/1۶

شهرداری شهر قدس

روابط عمومی شهرداری شهر قدس

آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول(

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: سالانه بیش از 43 هزار تن گوشت 
قرمز در این استان تولید می شود.   

عباس پور میدانی روز سه شنبه در شانزدهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید در مسجد حضرت فاطمه زهرا )س( بخش مرکزی قم اظهار داشت: با توجه به ١0 
هزار تن مصرف مستقیم گوشت این استان، تولید چهار برابری گوشت نسبت به مصرف 
یک ظرفیت خوبی است و نیازهای استان های هم جوار و شهرهای بزرگی مانند تهران و 
کرج را نیز تامین می کنیم.وی در ادامه گفت: قم در موضوع تولید شیر نیز مزیت بالایی 
دارد، به گونه ای که سالانه بیش از ١42 هزار تن شیر در این استان تولید می شود که بیش 

از نیاز آن است و می تواند برای استان های هم جوار نقش موثری داشته باشد.
وی بیان داشت: در سال های گذشته حمایت های مختلفی به لحاظ برنامه ریزی و 
مدیریتی و ایجاد زیرساخت ها و تزریق اعتبارات در راستای حمایت از کشاورزی به ویژه 
در حوزه دام انجام، و تسهیلات بانکی در اختیار تولیدکنندگان و بهره برداران قرارگرفته و 

طرح های زیادی نیز به شکل همیاری اجراشده است.
پورمیدانی در ادامه با اشاره به وجود هفت مجتمع دامی در قم، گفت: مشکل ها و 
مسائل مختلفی گریبان گیر این مجتمع ها شده که تاثیر فراوانی در رشد و توسعه و 

بهره وری و تولید آن ها داشته است.

رئیس جهاد کشاورزی استان قم: 

سالانه 4۳ هزار تن گوشت قرمز در قم تولید می شود


